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 لیگ عجیب ایران، تفاوتی 
بین میهمان و میزبان نیست

لیگ برتر ایران بدون شک عجیب ترین لیگ فوتبال جهان 
است؛ وضعیت نامناسب ورزشگاه ها باعث شده هیچ کسی 
تکلیف خود را نداند. در لیگ ایران تیم میهمان و میزبان 
شرایطی کاملاً شبیه هم دارند! در حالی که در تمام دنیا 
مرسوم است که میزبان از امتیاز حمایت هواداران خود سود 
می برد اما در لیگ ایران به واسطه نبود زیرساخت مناسب، 
میزبان و میهمان برای انجام یک بازی باید مسافتی طولانی 
از ورزشگاه خانگی  را سپری کنند تا صدها کیلومتر دور 
ایران  ورزشگاه های  نابهنجار  وضعیت  بروند.  میدان  به 
نشان می دهد سیاست های حاکم بر ورزش ایران در طول 
سال های اخیر نه تنها غلط و ناکارآمد بوده بلکه هیچ مدیر 
دلسوزی به فکر ایجاد زیرساخت استاندارد و منطقی نبوده 
و به همین دلیل امروز فوتبال ایران با بحرانی بزرگ به نام 

نبود ورزشگاه روبه رو است.
بازی خانگی  انجام یک  برای  امروز تیمی نظیر چادرملو 
نزدیک به 1200 کیلومتر سفر می کند تا مثلاً در لیگ حرفه ای 
با حریفان خود بازی کند، ذوب آهن با وجود بهره مندی 
اینکه تیم ملی فوتبال  به دلیل  از ورزشگاهی استاندارد 
آنها به مصاف  کشورمان قرار است در زمین اختصاصی 
قرقیزستان برود، مجبور است از اصفهان به مشهد سفر 

کند تا با هوادار در ورزشگاه امام رضا)ع( بازی کند.
پرسپولیس و استقلال به عنوان قهرمان و نایب قهرمان 
لیگ گذشته مجبورند هر هفته در یک ورزشگاه به میدان 
بروند، چون ورزشگاه خانگی ندارند و استادیوم آزادی در 
حال بازسازی است؛ اتفاقی که حالا به کابوسی بزرگ برای 
میزبانی در لیگ نخبگان آسیا تبدیل شده و این پرسش 
برای هواداران پرشمار این دو باشگاه به وجود آمده که آیا در 
کمتر از یک ماه آینده که استقلال و پرسپولیس قرار است 
در ایران از تیم های بزرگ آسیا میزبانی کنند، قادر خواهند 
بود از مزیت بازی در این ورزشگاه استفاده کنند یا سریال 

تلخ خانه به دوشی آنها تداوم خواهد داشت.
البته مدیران فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ ادعا دارند، 
تلاش برای آماده سازی ورزشگاه های دیگر بشدت ادامه دارد 
و تیم های لیگ برتری می توانند به جای ورزشگاه خانگی از 
ورزشگاه های جایگزین نظیر ورزشگاه شهرقدس استفاده 
کنند اما بررسی شواهد میدانی نشان می دهد ورزشگاهی 
نظیر شهدای شهر قدس شاخصه های لازم برای میزبانی از 
بازی های بزرگ را ندارد و این اتفاق می تواند فوتبال ایران 
را با چالش های بزرگ روبه رو کند. اما اتفاق سؤال برانگیز 
اینجاست در شرایطی که ورزشگاه های استانداردی نظیر 
امام رضا)ع( مشهد و دستگردی تهران وجود دارد، چه 
اصراری است که بازی ها در زمین های غیراستاندارد برگزار 
شود! قطعاً استقلال و پرسپولیس می توانستند در روزهایی 
که ورزشگاه آزادی گرفتار مرمت و بازسازی است، از مزیت 
بازی در ورزشگاه امام رضا بهره مند شوند، اما نه تنها این 
خ نداده بلکه مقاومت عجیبی در این  اتفاق تا به امروز ر
خصوص در جریان است تا ورزشگاهی ضعیف نظیر شهر 

قدس میزبان برگزاری بازی های بزرگ شود.
با این شرایط و تصمیمات عجیب و غریب به راحتی می توان 

ادعا کرد این لیگ عجیب ترین لیگ جهان است.

بازگشت مرتضی پس از ۳۰۹ روز
زوج  ذوب آهن  مقابل  پرسپولیس  تساوی  روز  در 
برای  دفاعی فرشاد فرجی و حسین کنعانی زادگان 
پرسپولیس به میدان رفتند. نکته حائز اهمیت در 
این بازی حساس برای سرخ پوشان بازگشت مرتضی 
پورعلی گنجی مدافع ملی پوش این تیم آن هم بعد 
از ۳0۹ روز دوری از میادین به دلیل مصدومیت بوده 
1۴02 در  2۵ مهر ماه سال  است. پورعلی گنجی در 
جریان دیدار تیم ملی فوتبال ایران با تیم ملی فوتبال 
از ناحیه رباط  قطر در فینال جام بین المللی اردن 
صلیبی دچار مصدومیت شدید شد و تا شروع لیگ 
بیست و چهارم از میادین به دور بود. در نهایت  گاریدو  
۸۷ بازی پورعلی گنجی را برای دقایقی به  در دقیقه 
جای فرشاد فرجی به میدان آورد تا این ستاره تیم ملی 
خ پوشان قرار گیرد. گفتنی  در شرایط بازی برای سر
است پورعلی گنجی آخرین بار در 1۶ مهر ماه سال 1۴02 
در هفته هفتم رقابت های لیگ برتر در بازی با گل گهر 
سیرجان با لباس پرسپولیس به میدان رفت و حالا  
بعد از پشت سر گذاشتن یک مصدومیت سنگین به 

میادین بازگشته است.

نعمت پور: رنگرز در تیم ملی خواهد ماند
در  فرنگی  کشتی  ملی  تیم  مربی  نعمت پور  طالب 
از عملکرد شاگردان خود در  ارزیابی اش  خصوص 
پاریس گفت: »المپیک میدانی است که به شدت 
تحت پوشش رسانه ها است و به همین دلیل استرس 
آنان  کارایی  و  زیاد می شود  و فشار در ورزشکاران 
پایین می آید. اما خدا را شکر ملی پوشان با شرایط 
روحی خوبی در المپیک حضور یافتند و توانستند 
خودشان را به خوبی مدیریت کنند. دو ملی پوشی 
که طلا گرفتند در پاریس در بهترین شرایط خودشان 
بودند و ضمن آنکه امین میرزازاده و علیرضا مهمدی 
نیز در چنین شرایطی بودند و در وزن 1۳0 کیلوگرم 
اعجوبه ای به نام لوپز حضور داشت که شاید هر یک 
سال یکبار هم تکرار نشود و مانع از کسب مدال طلای 

امین میرزازاده شد.«
 ۸۷ وی افزود: »در المپیک توکیو تیم ملی در وزن 
گذشته  سال  سه  در  اما  نداشت،  سهمیه  کیلوگرم 
علیرضا مهمدی خود را نشان داد و در کمتر از 10 ماه 
برای  و  تغییر وزن، صاحب دوبنده تیم ملی  شد  با 
را در این وزن  نخستین مرتبه در المپیک تیم ملی 
صاحب مدال کرد.« مربی کوهدشتی تیم ملی ادامه 
داد: »مهدی محسن نژاد هم در وزن ۶0 کیلوگرم با قرعه 
بسیار سختی مواجه شد و دستش از مدال کوتاه ماند 

در حالی که در بهترین شرایط قرار داشت.«
بر  مبنی  صحبت ها  برخی  خصوص  ر  د نعمت پور 
هیچ  «  : گفت ملی  تیم  ز  ا ز  رنگر حسن  ی  ستعفا ا
صحبتی تاکنون در این رابطه نشده است. رنگرز از 
مربیانی است که توانایی و پشتکار زیادی دارد. به هر 
حال کار مربیگری سختی های خاص خودش را دارد 
اما با روحیه ای که از رنگرز سراغ دارم او قوی تر از این 
حرف هاست و جا نخواهد زد و صد درصد در تیم ملی 

خواهد ماند.«
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 الفتی: من و علیپور با 
دست خالی به المپیک رفتیم

 بازگشت 
عزت اللهی به  لیگ 

قهرمانان آسیا
لک: نویدکیا همین 
امروز  برود حق دارد

 طلایی های کشتی
100 میلیارد پاداش می گیرند

 مدال المپیک 
را با درآمد کارگری 

پدرم گرفتم

نصیرشلال حداقل یک سال دیگر در تیم ملی می ماند

انوشیروانی: در المپیک ضعیف بودیم

گزارش سایت لهستانی از علی قلی زاده

لخ پوزنان دنبال فروش ستاره ایرانی

سجاد انوشیروانی، رئیس فدراسیون وزنه برداری 
بعد از ناکامی دو وزنه بردارش در المپیک پاریس 
اعتراف کرد: »وزنه برداری  در المپیک پاریس 
تا سال  اما مردم  نتیجه نگرفت و ضعیف بود 

202۵ صبر کنند.«
او درباره عملکرد تیم ملی وزنه برداری ایران در 
المپیک 202۴ پاریس که به مدال نرسید، گفت: 
»نمی خواهم خودم را تبرئه کنم. ما به المپیک 
رفته بودیم تا مدال بگیریم. قبول دارم که نتیجه 
المپیک ضعیف بود. مردم ایران بدانند ما تمام 
تلاشمان را کردیم تا هر دو سهمیه ای که داشتیم 

منجر به مدال شود.«
رئیس فدراسیون وزنه برداری بعضی انتقادات 
را مغرضانه دانست: »بعضی انتقادات به نظرم 

که  یی  ل ها ا مد رصد  د  ۸ 0  . ست ا نه  مغرضا
سال های 2010 تا 2020 گرفته شده توسط بهداد 
سلیمی، کیانوش رستمی و سهراب مرادی بوده 
است. البته رسول معتمدی و مصطفی جوادی 
گرفتند.  مدال   2021 جهان  قهرمانی  در  نیز 
اگر در بازی های آسیایی 201۸ بهداد سلیمی و 
سهراب مرادی را از تیم ملی وزنه برداری بگیرند 
 2010 چند مدال طلا می ماند؟ نسلی که سال 
ساخته شد در همه این سال ها جور وزنه برداری 
را کشیده است اما برای ساختن نسل بعد از آنها 
هیچ کاری انجام نشد و ما هم به شرایطی برخورد 

کردیم که دستمان خالی بود.«
از دو سال دیگر  او قول وزنه برداری متفاوت 
را داد: »روزی که آمدیم گفتیم، وزنه برداری از 

سال 202۵ متحول خواهد شد. سه سال وقت 
خواستیم. در حال آماده کردن یک نسل جدید 
هستیم و مصطفی جوادی و علی داودی را هم 
خواهیم داشت. در قهرمانی جهان 202۴ بحرین 
تیم متحولی را خواهید دید. قول می دهم که از 
سال 202۵ طلای فوق سنگین را خواهیم گرفت. 
علی داودی خودش هم به این باور رسیده که 
می تواند مدال بگیرد و سن و سالش هم جوابگو 
است. من به او هم گفتم، اگر بتواند خودش را 
جمع و جور کند از همین قهرمانی جهان بحرین 
202۸ لس آنجلس می تواند طلای  المپیک  تا 

فوق سنگین را بگیرد.«
انوشیروانی از فرصت به نصیر شلال در تیم ملی 
ارزیابی  گفت: »عملکرد نصیرشلال را مثبت 

آمده  شلال  نصیر  که  هم  زمانی  از  می کنیم. 
ملی  تیم  در  را  حاشیه ای  و  شده  حاکم  نظم 
نمی بینیم. باید حداقل تا آخر سال 202۵ باید 
به او فرصت دهیم و اگر ببینیم تحول مدنظر 
ما انجام نشده می توانیم در مورد عملکردش 
که ضعیف بوده یا نه صحبت کنیم. وزنه برداری 
مثل بعضی رشته های دیگر نیست که در یک 
با تغییر تاکتیک و تکنیک بتوان نتیجه  سال 
ورزشکار  تا  است  لازم  زیاد  فرصت  گرفت. 
متحول شود و به نظرم نصیر شلال این فرصت را 
به اندازه کافی در اختیار نداشته است. حداقل 
باید یک سال دیگر در تیم ملی کار کند و بعد 
بررسی کنیم که ضعیف عمل کرده یا روندش 

رو به رشد بوده است.«

سایت کیبیک پوزانسکی لهستان درباره موضوع 
داغ جدایی قلی زاده و بازگشت احتمالی او به ایران 
پس از هشت سال حضور در فوتبال اروپا نوشت: 
»بسیاری معتقدند علی قلی زاده یکی از نمادهای 
سیاست نقل و انتقالاتی اشتباه باشگاه لخ پوزنان 
به حساب می آید. اگر حالا که این بازیکن بالاخره 
عملکرد مثبتی را به نمایش گذاشته و کیفیتش 
منتقدان  و  حریفان  خ  ر به  بازی  آخرین  در  را 
تضاد  شود،  گرفته  فروشش  به  تصمیم  کشیده 

عجیبی برای این باشگاه خواهد بود. اما بسیاری 
از رسانه های ورزشی کشور لهستان مدعی شدند 
که این باشگاه قصد فروش او را دارد. پرسپولیس 
به عنوان مدافع عنوان قهرمانی لیگ برتر ایران 
علاقه زیادی به جذب او پیدا کرده و توانایی مالی 
پرداخت هزینه لازم برای بازگشت این ستاره ایرانی 
به کشورش را هم دارد. لخ پوزنان قرار بود مبلغ 1.۸ 
میلیون یورو برای به خدمت گرفتن این بازیکن به 
شارلروا پرداخت کند. این مبلغ قابل توجهی با 

توجه به شرایط این باشگاه لهستانی بود، اما اگر 
او به ستاره این تیم تبدیل می شد، چندان هم 
غیرمنطقی به نظر نمی رسید. مشکل اینجاست 
که او با مصدومیت به این تیم اضافه شد و قرار 
بود در طول چند هفته درمان شود اما مشکلش 
مصدومیت  ادامه داشت.  ماه  به شش  نزدیک 
قلی زاده از ناحیه زانویش جدی بود و روند درمان 
طولانی مدتی داشت و این اتفاقات درست در زمانی 
رخ داد که تیمش به او نیاز داشت. اما قلی زاده در 

فصل جدید با سلامت کامل وارد مسابقات شد و 
با این حال در مدت زمانی که فرصت برای حضور 
در زمین داشت، باز هم نمایش خاص و درخشانی 
عملکرد  صحنه  چند  روی  فقط  و  نکرد  ارائه  را 
قابل قبولی داشت؛ تا زمانی که نوبت به بازی برابر 
چزتوخوا رسید که قلی زاده در آن طبق معمول در 
نیمه دوم وارد زمین شد، اما برای اولین بار توانست 
مهارتش را با همکاری دیگر بازیکنان در ترکیب 

تیمش نشان دهد.«

 قلی زاده کار فرشاد 
را سخت می کند؟

 بمب پرسپــــــــــولیس 
برای جایگزینی ترابی

 جانشین عطیه الله 
از ترکیه می آیــد

توافق 
 پرسپولیس با 
لوکاس لیما 
برزیلی

شروع قاطع لیورپول در اولین بازی بدون کلوپ

شکست آویسپا فوکوئوکا در حضور شهاب زاهدیمصدومیت شدید ستاره پاریسی ها

اندونگ به هفته دوم می رسد
تیم لیورپول در هفته نخست لیگ برتر انگلیس 
و اولین بازی لیگ برتری بدون یورگن کلوپ 
پس از ۹ سال، میهمان تیم تازه صعود کرده 
ایپسویچ تاون بود. در نیمه اول این رقابت، 
ایپسویچ با استراتژی جسورانه خود عملکرد 
بهتری داشت و چندین بار در آستانه باز کردن 
دروازه لیورپول قرار گرفت اما این توپ ها راهی 
به دروازه آلیسون نداشتند تا نیمه اول بدون 
با  لیورپول،  برای  چهارچوب  در  شوت  ثبت 

تساوی بدون گل به اتمام برسد.
به کلی  لیورپول  بازی  روند  اما  نیمه دوم  در 
ژوتا در  با دو گل دیوگو  تیم  این  و  تغییر کرد 

دقیقه ۶0 و محمد صلاح در دقیقه ۶۵، پیروز 
نخستین جدال لیگ برتری خود در فصل جدید 
از پنج سرمربی متوالی،  رقابت ها شد. پس 
اسلوت به اولین سرمربی لیورپول تبدیل شد 
که در اولین مسابقه لیگ برتری خود به پیروزی 
می رسد. همچنین محمد صلاح با گلزنی در این 
مسابقه، نهمین گل خود در هفته نخست لیگ 
برتر انگلیس را به ثمر رساند و بالاتر از فرانک 
لمپارد، آلن شیرر و وین رونی تبدیل به برترین 
برتر در هفته نخست شد.  تاریخ لیگ  گلزن 
لیورپول یکشنبه هفته آینده در هفته دوم لیگ 

به مصاف برنتفورد خواهد رفت.

در روز برتری پاری سن ژرمن مقابل لوآور در رقابت 
گونسالو  فرانسه،  لیگ  جدید  فصل  افتتاحیه 
راموس، مهاجم پرتغالی پاری سن ژرمن، به علت 
شکستگی در پای چپ خود از زمین بازی خارج 
شد. به گزارش فابریزیو رومانو خبرنگار معتبر 

ایتالیایی دنیای فوتبال، این بازیکن به دلیل این 
مصدومیت شدید سه ماه از میادین دور خواهد 
بود. گفته می شود با دوری بلند مدت مهاجم 2۳ 
ساله سابق بنفیکا، پاریسی ها گزینه خرید مهاجم 

جدید را بررسی خواهند کرد.

هفتم  و  بیست  هفته  دیدارهای  از  یکی  در 
رقابت های لیگ برتر ژاپن تیم »آویسپا فوکوئوکا« 
بازی  این  که  بود  نیگاتا«  »آلبیرکس  میزبان 
تیم  سود  به  صفر  بر  یک  نتیجه  با  نهایت  در 
میهمان به پایان رسید. شهاب زاهدی لژیونر 

ایرانی آویسپا در این دیدار کار را از روی نیمکت 
آغاز کرد و در دقیقه ۵۵ درحالی که تیمش با گل 
دقیقه ۴۹ عقب بود وارد زمین شد اما نتوانست 
کاری از پیش ببرد. در جدول رده بندی فوتبال 
ژاپن، آویسپا با ۳۷ امتیاز در رده نهم قرار دارد.

ف  مصا به  ل  و ا رهفته  د ل  ستقلا ا ل  تبا فو تیم 
ی  باز ر  د شد  موفق  و  رفت  وین  قز ر  ذ شمس آ
کند.  کسب  را  شیرین  امتیاز   ۳ خانه  از  ون  بیر
مانند  نفرات  برخی  غیبت  که  درحالی است  این 
سرمربی  که  بود  مشکلاتی  از  اندونگ،  و  بلانکو 
تیم در کنفرانس خبری اعلام کرد، نگرانی زیادی 
بابت این مسأله دارد. در هفته اول دیدیه اندونگ 
  ITC بازیکن گابنی استقلال  به دلیل نرسیدن 
موفق به اخذ مجوز بازی در لیگ برتر نشد. باشگاه 
 ITC استقلال در تلاش است تا ظرف امروز و فردا
این بازیکن را دریافت کند تا نامبرده مشکلی برای 
بازی در هفته دوم نداشته باشد. همچنین براساس 

منتظر  برای  بازی  کارت  شد  مشخص  پیگیری ها 
محمد صادر نشده که این مسأله به احتمال جدایی 
قطعی او از جمع آبی های تهران قوت می بخشد. 
ضمن اینکه دروازه بان بوسنیایی استقلال نیز به 
طور قطعی از این تیم جدا شده است. همچنین 
از  نیم فصل  تا  فعلاً  یامگا  کوین  نام  است  قرار 
ج شود. به جز این نفرات، سیلوا،  لیست تیم خار
ماشاریپوف، زیلیکیچ و کاکوتا مشکلی برای بازی 
ندارند و به این ترتیب استقلال تنها مجاز به داشتن 
2 بازیکن خارجی دیگر است. شاگردان جواد نکونام 
طبق برنامه اعلامی روز جمعه دوم شهریور میزبان 

ملوان بندرانزلی هستند.

 دلیل اصرار نکونام
به جذب مدافع راست

گلر سابق راه دور زدن سقف قرارداد را لو داد

رضاییان 
تنها است

اتهام بزرگ بیرانوند 
علیه پرسپولیس 

وعده آرمان رمضانی به هواداران: 

باز هم گل می زنم قهرمان جام جهانی 
طلایی پوش می شود

انفجار بزرگترین 
 بمب لیگ 

در اصفهان

 6

 6

 7

 7
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سوت آغاز بیســـت و چهارمین دوره 
مســـابقات لیگ برتر فوتبـــال از روز 
پنجشـــنبه به صـــدا درآمـــد و 16 تیم 
لیگ برتـــری در یک ماراتن ســـخت 
و نفســـگیر بـــه رقابـــت بـــا یکدیگر 
خواهنـــد پرداخـــت. در ایـــن میان 
قرعه کشی مسابقات لیگ نخبگان 
و لیگ قهرمانان آســـیا برگزار شـــد 
و 4 نماینـــده فوتبـــال ایـــران در این 
2 میدان ســـخت، بـــا حریفان خود 
آشنا شدند. استقلال و پرسپولیس 
با حضـــور در لیگ نخبگان آســـیا با 
قرعـــه ســـختی مواجـــه شـــدند چرا 
کـــه جـــدال بـــا تیم هـــای متمـــول 
 2 بـــرای  عربـــی چالـــش ســـختی 
نماینـــده کشـــورمان در مســـابقات 
بـــا اهمیت لیـــگ نخبـــگان خواهد 
تیم هـــای  دیگـــر  ســـوی  در  بـــود. 
ســـپاهان و تراکتـــور هـــم بـــا حضور 
در لیگ قهرمانان آســـیا که ســـطح 
2 مســـابقات باشـــگاه های آســـیایی 
شـــناخته می شـــود، رقابت ســـختی 
با حریفـــان خود خواهند داشـــت. 
پیـــش از ایـــن فدراســـیون فوتبـــال 
ی  3میلیـــارد 2 5 جـــه  بود ســـقف 

بـــرای تیم هـــا در نظـــر گرفـــت و در 
روزهـــای اخیر دائمـــاً صحبت هایی 
در خصـــوص افزایـــش حـــدود 100 تا 
150میلیـــارد بـــه بودجـــه تیم هایی 
که باید در آســـیا به میـــدان بروند، 
مطرح شـــد تا نماینـــدگان ایران در 
آســـیا بتواننـــد بـــا جـــذب بازیکنان 
بـــه مصـــاف غول هـــای  باکیفیـــت 
آســـیایی برونـــد. البتـــه افزایـــش 
ســـقف بودجـــه 4 تیـــم تراکتـــور، 
اســـتقلال، ســـپاهان و پرسپولیس 
موافقان و مخالفانی داشـــته و دارد 
که تنهـــا مخالـــف افزایش ســـقف 
بودجه رضـــا درویـــش، مدیرعامل 
پرسپولیس اســـت. در این شرایط 
دیـــروز جلســـه ای در فدراســـیون 
فوتبال برگزار شـــد تا اعضای هیأت 
رئیســـه فدراســـیون در خصـــوص 
افزایش ســـقف بودجه نمایندگان 
کشـــورمان در آســـیا تصمیم گیری 
کننـــد. در ایـــن شـــرایط مدیـــران 
تیم هایـــی چون ســـپاهان، تراکتور 
آن  خواهـــان  اســـتقلال  البتـــه  و 
هســـتند تا مســـئولان فدراســـیون 
فوتبـــال، پاداش هـــای ایـــن 3 تیم 
در رقابت هـــای پیش رو را در مقطع 
کنونـــی در ســـقف بودجـــه لحـــاظ 
کنند تـــا آنهـــا بتوانند با فـــراغ بال 
بیشـــتری در بـــازار نقل وانتقـــالات 

کار خـــود را پیـــش ببرنـــد. در ایـــن 
شـــرایط اعـــلام شـــد کـــه تیم های 
پرســـپولیس جهـــت  و  اســـتقلال 
ورود بـــه لیـــگ نخبـــگان 800هـــزار 

دلار و تیم هـــای ســـپاهان و تراکتور 
هـــم بـــا ورود بـــه لیـــگ قهرمانـــان 
آســـیا 300هزار دلار از AFC دریافت 
خواهند کـــرد، این موضـــوع باعث 

شد تا مســـئولان فدراسیون فوتبال 
بـــه فکـــر افزایـــش ســـقف بودجه 
باشـــند. شـــنیده می شـــود که قرار 
بر این شـــده تا براساس مبالغی که 

این 4 تیم در لیـــگ نخبگان و لیگ 
قهرمانان آســـیا دریافـــت می کنند، 
بودجـــه تیم هـــا 100 تـــا 150 میلیارد 

تومـــان افزایـــش یابد.

سرپرست کمیته داوران:
VAR ، عدالت را اجرا کرد

دیدار تراکتور با پرسپولیس با داور ویدیویی
مقصد سومین VAR مشخص شد

فدراســـیون فوتبال در هفته نخســـت لیگ برتر از دو دســـتگاه VAR در 
بازی پرســـپولیس و ذوب آهن اصفهان در ورزشـــگاه امـــام خمینی)ره( 
شهر اراک و همچنین دیدار شـــمس آذر با استقلال تهران در استادیوم 
ســـردار آزادگان قزوین اســـتفاده کرد. مهدی تاج که بابت عدم دریافت 
پول از هزینه تخصیص داده شـــده به شـــرکت توســـعه و تجهیز اماکن 
ورزشـــی از ســـوی وزارت ورزش برای خرید سیســـتم های داور ویدیویی 
گله مند اســـت اقدام بـــه پرداخت مبلغ خریـــد و آزادســـازی آنها کرد تا 
تحت هر شـــرایطی لیگ بیســـت و چهارم را با VAR آغاز کند. مقدمات 
ورود دو دســـتگاه چینی دیگر خریداری شـــده به کشـــور نیز انجام شده 
اســـت تا آنهـــا در ورزشـــگاه های محل برگـــزاری رقابت هـــای لیگ برتر 
نصب و راه اندازی شـــوند. حساســـیت بـــازی پرســـپولیس و تراکتور در 
تبریـــز در هفته دوم لیگ برتر باعث دســـتور تاج برای انتقال دســـتگاه 
VAR جدید به ورزشـــگاه یادگار امام  شـــده اســـت تا راه اندازی آن قبل 
از روز پنجشـــنبه هفتـــه جـــاری انجـــام و تســـت گیری مورد تأییـــد فیفا 
صـــورت پذیرد. دیـــدار تیم هـــای فوتبال پرســـپولیس و تراکتـــور تبریز 
ســـاعت 1۹:45 روز پنجشنبه اول شـــهریورماه در هفته دوم رقابت های 

لیگ برتر برگزار می شـــود.

نخســـتین هفتـــه از رقابت هـــای لیـــگ برتر 
در شـــرایطی برگـــزار شـــد کـــه اســـتفاده از 
VAR در دو دیـــدار ســـرخابی های پایتخت 
مقابل رقبـــا، نوید اســـتفاده از ایـــن فناوری 
در تمامـــی بازی های لیـــگ را داد. موضوعی 
که می تواند کمک بســـیار بزرگـــی به جامعه 
داوری کنـــد. دانیـــال مـــرادی، سرپرســـت 
دپارتمـــان داوری، در خصـــوص عملکـــرد 
داوران در هر یک از ایـــن دیدارها گفت: »در 
خصوص ســـه بازی روز اول از هفته نخست 
عملکرد مطلوبی را در هر ســـه بازی شـــاهد 
بودیم که در دیدار پرســـپولیس و ذوب آهن 
اصفهـــان از VAR اســـتفاده شـــد کـــه تمام 

تصمیم هـــای داور مســـابقه را تأییـــد کرد.«
او در خصوص تأثیر داور ویدیویی در جریان 
بـــازی شـــمس آذر قزوین و اســـتقلال تهران 
تأکیـــد کـــرد: »خـــودم در ورزشـــگاه ســـردار 

 VAR آزادگان قزویـــن بـــودم. خدا را شـــکر
توانســـت عدالـــت را اجرا کنـــد و تصمیماتی 
کـــه در بازی گرفته شـــد در نهایـــت با کمک 
داور ویدیویی به درســـتی اتخاذ شـــد. دیدار 
نســـاجی و فـــولاد عملکـــرد خوبـــی از تیـــم 
داوری را شـــاهد بودیـــم. بـــازی تراکتـــور و 
مـــس رفســـنجان هـــم همین طـــور بـــود تا 
عملکرد فوق العاده داور مسابقه را ببینیم.« 
سرپرســـت کمیته داوران فدراسیون فوتبال 
افـــزود: »در بازی هـــوادار و خیبر خرم آباد به 
دلیـــل اینکه زاویـــه دوربین برای تشـــخیص 
مناســـب نیســـت باید منتظر زوایای جدید 
از ایـــن بـــازی باشـــیم تـــا درباره یـــک صحنه 
مشـــکوک در آن بتوانیم به درستی تشخیص 
لازم را بدهیـــم. در بازی ســـپاهان اصفهان و 
چادرملو اردکان متأســـفانه کمک داور بازی 
گل تیـــم ســـپاهان را آفســـاید گرفـــت و بـــه 

اشـــتباه مردود اعلام کـــرد. در جریـــان این 
بازی یک پنالتی هم برای ســـپاهان اصفهان 
گرفتـــه شـــد کـــه بایـــد مـــورد بررســـی قرار 
بگیـــرد.« مرادی در پایان دربـــاره تأثیر کمک 
داور ویدیویـــی در آرامـــش دو بازی لیگ برتر 
که از این سیســـتم اســـتفاده شد تأکید کرد: 
»مـــن نـــه تنهـــا از اعضـــای تیم هایـــی که در 

بازی هایشـــان از این سیســـتم استفاده شد 
تشـــکر می کنـــم، بلکـــه از تمـــام تیم هـــا که 
رفتارهای خوبی با تیم های داوری داشـــتند 
باید تقدیر کنـــم. من فکـــر می کنم فرهنگ 
بســـیار متفاوت و آرامش خاصی را با کمک و 
همراهی باشـــگاه ها و جامعه داوری در فصل 

پیش رو شـــاهد خواهیـــم بود.«

فوتبال2
یکشنبه  28 مرداد 1403  شماره 7628

خبر

تاج عضو کمیته سازماندهی فیفا شد
فدراســـیون بین المللی فوتبال )فیفا( لیســـت اعضای 
کمیته های مختلـــف خود را اعلام کرد. در این لیســـت 
مهدی تاج، رئیس فدراســـیون فوتبال ایران، در کمیته 
ســـازماندهی رقابت های فیفـــا حضـــور دارد. وی در این 
کمیته در کنار الکســـاندر چفرین، رئیـــس یوفا، خاویر 
زانتـــی افســـانه ای و چهره های سرشـــناس دیگر حضور 
خواهـــد داشـــت. کمیتـــه مســـابقات فیفا مســـئولیت 
برنامه ریـــزی و هماهنگی کلیـــه رقابت های زیرمجموعه 
فدراســـیون بین المللـــی را برعهده دارد. تـــاج که نایب 
رئیســـی کنفدراســـیون فوتبال آســـیا را نیز برعهده دارد 
حـــالا در کمیتـــه  ســـازماندهی رقابت های فیفـــا هم به 
مسئولیت رسیده اســـت. در کمیته های فیفا، جهانگیر 

بگلـــری هم یکی از اعضای کمیته اســـتیناف اســـت.

VAR مورد عجیب  در استفاده از
بـــا وجـــود مشـــخص بـــودن قوانیـــن مربـــوط به 
وی ای آر، امـــا همچنـــان بازی هـــای لیـــگ برتـــر از 
اســـکوربورد ورزشـــگاه ها پخـــش نمی شـــود. زمانی 
کـــه وجـــود اســـکوربورد در ورزشـــگاه  های ایـــران 
اجبـــاری شـــد، در ابتدا بـــازی به طور مســـتقیم از 
این مانیتورهای بزرگ در ورزشـــگاه پخش می شـــد 
امـــا در ادامـــه به خاطـــر اینکه صحنه های آهســـته 
نیز به تصویر کشـــیده می شـــد و در مســـائل داوری 
خـــود داوران را به اشـــتباه می انداخـــت و اعتراض 
هـــواداران و اعضـــای تیم ها را زیـــاد می کرد تصمیم 
بـــه آن گرفته شـــد کـــه دیگـــر صحنه های بـــازی از 
اســـکوربورد ورزشـــگاه پخش نشـــود و فقط نتیجه 
بـــه نمایش در بیاید. بـــا ورود تکنولوژی کمک داور 
ویدیویی بـــه فوتبال ایران اما پخش مســـابقات به 
صورت مســـتقیم از اســـکوربورد یک الزام اســـت. 
بـــا توجـــه بـــه اینکـــه وی ای آر همـــه صحنه هـــای 
مشـــکوک را مورد بازبینی قـــرار می دهد هم پخش 
بازی ها از اســـکوربورد بازی هایی کـــه VAR دارند، 
مشکل ســـاز نمی شـــود. بـــا ایـــن حـــال در دو بازی 
حســـاس هفته اول لیگ برتر میان پرســـپولیس و 
ذوب آهن و اســـتقلال و شمس آذر خبری از پخش 
مســـتقیم بـــازی و نمایش صحنه های مشـــکوک از 
طریق اســـکوربورد نبـــود. در ورزشـــگاه های اراک و 
قزویـــن با وجود اینکـــه اســـکوربردهای خوبی هم 
دارنـــد و VAR هـــم بود، امـــا بازی ها به طـــور زنده 
از اســـکوربورد پخـــش نشـــد و حتـــی صحنه هـــای 
مشـــکوک که از ســـوی داوران چک می شـــد نیز در 
هنگام بررســـی بـــه نمایش درنیامد کـــه یک اتفاق 

عجیب بـــه نظر می رســـد.

 بازگشت عزت اللهی 
به لیگ قهرمانان  آسیا

تیـــم  ملی پـــوش  هافبـــک   ، عزت اللهـــی  ســـعید 
شـــباب الاهلی که در چنـــد هفته پایانی لیـــگ ادنوک 
امـــارات دچـــار مصدومیت شـــد، در آســـتانه فیفادی 
شـــهریور به تمرینـــات گروهـــی تیم باشـــگاهی خود 
اضافه شـــد تا کار خود را برای بازگشـــت بـــه تیم ملی 
از ســـر بگیرد. نکته مهـــم در مـــورد عزت اللهی اینکه 
او فیفـــادی خـــرداد را از دســـت داد اما حـــالا از اولین 
بازی تیم ملـــی در مقدماتی جام جهانـــی همراه امیر 
قلعه نویـــی خواهـــد بـــود. عزت اللهی کـــه این فصل 
ســـردار آزمون را هـــم در کنار خـــود می بینـــد، از آخر 
شـــهریور وارد لیـــگ قهرمانان خواهد شـــد تـــا رقابت 
بـــرای قهرمانـــی  در آســـیا را دنبال کنـــد. نکته جالب 
دربـــاره هافبک تیـــم ملی اینکـــه او ســـابقه حضور در 
لیـــگ قهرمانـــان بـــا پیراهـــن الغرافـــه را دارد اما حالا 
امیدوار اســـت با شـــباب الاهلی طلســـم موفقیت در 
ایـــن رقابت ها را بشـــکند. البتـــه در مورد وی شـــایعه 
جدایـــی از شـــباب و بازگشـــت بـــه اروپـــا هـــم وجود 
داشـــت اما مصدومیت سبب شـــد تا او پیش فصل را 
در تمرینات انفرادی بگذراند و حالا آماده بازگشت به 

اردوی تیـــم باشـــگاهی و البته تیم ملی شـــود.

دعوت از 22 بازیکن به تیم ملی فوتسال
قلم قرمز روی نام بهترین دروازه بان 

جام ملت ها
وحید شمسایی ســـرمربی تیم ملی فوتسال به منظور 
حضوری مقتدرانـــه در جام جهانی 2024 ازبکســـتان، 
نـــام 22 بازیکـــن را بـــرای حضـــور در اردو اعـــلام کرد. 
بر این اســـاس ســـعید مؤمنی، ســـجاد بابایـــی، بهزاد 
رســـولی، محمدرضا سنگ ســـفیدی، محمد شـــجری، 
مهـــدی اسدشـــیر، علیرضا رفیعی پور، محمدحســـین 
درخشـــانی، علی اصغر حسن زاده، ســـالار آقاپور، علی 
اکرمـــی، امیرحســـین داودی، محمدحســـین بازیـــار، 
مهـــدی کریمی، مســـلم اولادقباد، مســـعود یوســـف، 
ســـجاد یوســـف خواه، حمـــزه کدخدایـــی، حســـین 
طیبـــی، ســـعید احمدعباســـی، بهـــروز عظیمـــی و 
امیرحســـین ابطحـــی بازیکنـــان دعوت شـــده به تیم 
ملی فوتســـال هســـتند. این بازیکنان طبق برنامه روز 
شـــنبه 27مـــرداد در هتـــل آکادمی  مرکز ملـــی فوتبال 
حضور خواهند یافت و نخســـتین جلســـه تمرینی تیم 
ملی فوتسال ســـاعت 10:30 روز یکشنبه 28 مرداد، در 
خانه فوتســـال برگزار خواهد شد. مطابق برنامه ریزی 
انجـــام شـــده، نشســـت خبـــری ســـرمربی تیـــم ملی 
فوتسال از ســـاعت ۹ تا 10:20 روز  یکشنبه 28 مرداد در 
ســـالن همایش های هتـــل آکادمی ملـــی فوتبال ایران 
برگزار خواهد شـــد. باقر محمـــدی بهترین دروازه بان 
جام ملت های آســـیا 2024 امشـــب )جمعـــه( به دلیل 
اتفاقات دیدار گیتی پســـند-مس ســـونگون با انتشـــار 
متنی در فضای مجـــازی، از تیم ملی خداحافظی کرد. 
ســـنگربان گیتی پســـند کمتر از یک ســـاعت بعد، این 
متـــن را از صفحه خود حذف کرد. بـــا این حال به نظر 
می رســـد با توجـــه به این متـــن مربیان ایـــن تیم روی 

نام محمـــدی قلم قرمز کشـــیده اند.

استقلال و 
پرسپولیس 
جهت ورود 

به لیگ 
نخبگان 

800هزار دلار 
و تیم های 
سپاهان و 

تراکتور هم با 
ورود به لیگ 

قهرمانان 
آسیا 300هزار 

 AFC دلار از
دریافت 

خواهند کرد

تلاش سپاهان ، استقلال و تراکتور برای افزایش سقف بودجه

ساز مخالف پرسپولیس

زمان بهره برداری از ورزشگاه آزادی معلوم نیست

سرمربی فوتسال فرانسه:

ایران شانس قهرمانی در جام جهانی است
علیرضا مُهمدی:

مدال المپیک را با درآمد کارگری پدرم گرفتم

رافائـــل رینـــو، ســـرمربی تیـــم ملی 
فوتســـال فرانســـه در خصوص جام 
جهانـــی 2024 گفت: »بـــا قاطعیت 
می گویـــم کـــه فوتســـال ایـــران یک 
تیـــم بســـیار قدرتمنـــد اســـت. مـــا 
پیـــش از این حـــدود 8 فصـــل قبل 
برابر ایـــن تیم قرار گرفتیـــم. در آن 
زمـــان تیم فوتســـال جوانـــان ایران 
به فرانســـه ســـفر کرد و در آن زمان 
من نظر بســـیار مثبتـــی در خصوص 

فوتســـال ایـــران و بازیکنـــان ایرانی 
بـــه دســـت آوردم.« او در ادامه بیان 
کـــرد: »بازیکنانـــی ماننـــد حســـین 
طیبـــی، مســـلم و آقاپـــور در تیـــم 
ایـــران بســـیار الهام بخش هســـتند 
و در کارهـــای انفجـــاری و تهاجمـــی 
بســـیار عالی عمل می کنند. ســـبک 
بـــازی ایـــن بازیکن هـــا مـــورد علاقه 
مـــن اســـت و تعـــدادی از بازیکنان 
ایـــران در برخی موارد بـــه بازیکنان 

فوتســـال فرانســـه شـــباهت دارند. 
وقتـــی در جـــام جهانـــی 2016 تیـــم 
ملی ایـــران برابر برزیـــل قرار گرفت 
من در ســـالن حضور داشـــتم و تیم 
ایران نشـــان داد از قـــدرت و هویت 
مختص بـــه خود برخوردار اســـت.« 
تیـــم ملـــی فرانســـه در  ســـرمربی 
خصـــوص شـــباهت ها و تفاوت های 
فوتســـال ایـــران و فرانســـه افـــزود: 
»مهم ترین شـــباهت میان فوتسال 
ایران و فرانســـه این است که هر دو 
تیـــم همانند برزیل بـــر توانایی های 
خـــود تکیـــه کـــرده و در یـــک رونـــد 
رســـیده اند،  قـــدرت  بـــه  طبیعـــی 
هویـــت مســـتقل دارند و فوتســـال 
مختص بـــه خود را ارائـــه می دهند. 
ولـــی ایـــران بـــه لطـــف حضورهای 
متعـــدد در جام هـــای جهانی تجربه 
بســـیار بیشتری نســـبت به ما دارد و 
اگر از این منظر نـــگاه کنیم این تیم 
ملـــی ایران اســـت که نســـبت به ما 

مزیت بیشـــتری دارد.«

علیرضـــا مُهمـــدی، فرنگی کار ایـــذه ای تیم 
ملی کشـــتی که در المپیـــک 2024 به مدال 
نقـــره دســـت یافـــت، با اشـــاره بـــه روزهای 
ســـختی که برای رســـیدن به مدال المپیک 
پشـــت ســـر گذاشـــته و کســـی آن روزهـــا را 
ندیـــده اســـت، گفـــت:  »داخـــل اردو کـــه 
بودیـــم همیشـــه صحبتی بیـــن بچه ها باب 
شـــده بـــود، اینکـــه ایذه ای ها به تیـــم ملی 
می رســـند امـــا نمی تواننـــد مـــدال بگیرند. 
اتفاقـــاً بچه هـــای شایســـته ای از ایـــذه بـــه 
مســـابقات جهانی رفته بودند. این المپیک 
هم به ایـــن فکر می کردم، همیشـــه نگرانی 
ما ایـــن بـــود کـــه نکند ایـــذه نفرین شـــده 
اســـت، این بـــرای من مســـأله خیلی مهمی 
بود و هر شـــب به آن فکر می کـــردم اما بعد 
بـــه خودم می  گفتم همه چیـــز را دو تا خاک 
و بارانداز تعیین می کنـــد، من در خاک فن 

نمی خـــورم و فـــن می زنم.«
او بیـــان داشـــت: »مردم ایـــذه خیلی اذیت 
شـــده اند، رفاه ندارند و فقیرند. پدر خودم 
کارگر است و در عســـلویه کار می کند. اینجا 
همـــه از وقتـــی بالـــغ می شـــوند، کارگـــری 

می کننـــد و خیلی هـــا به عســـلویه می روند، 
مـــن وقتی مـــدال گرفتم خودم دو ســـه بار 
بـــه عســـلویه رفتم، جایـــی که کارگـــران کار 
می کننـــد. پدرم جـــزو همان هاســـت. باید 
ابَرانســـان باشـــی که آنجا دوام بیـــاوری، در 
آن گرمای وحشـــتناک شرجی که گاز داخل 
هوا پخش اســـت و به زور نفس می کشی.«
فرنگـــی کار وزن 82 کیلوگرم افـــزود: »پول 
کارگری هم که مشـــخص اســـت، من جایی 
اســـتخدام نیســـتم و جـــز ایـــن ماه هـــای 

منتهـــی بـــه المپیـــک کـــه بعـــد از کســـب 
ســـهمیه بـــرای مـــا حقـــوق و کمـــی پاداش 
تعیین شـــده بـــود، درآمدی نداشـــتم و پدر 
کارگـــرم هزینه هایـــم را تأمیـــن می کـــرد. با 
درآمـــد کارگری پدرم به اینجا رســـیدم. اهل 
گله و شـــکایت هم نیســـتم. وقتی مردم به 
اســـتقبالم آمدنـــد، فقط آرزو کـــردم که این 
مـــردم طـــوری زندگـــی کنند که حق شـــان 
اســـت. یک لحظه شـــاد کردن آنها یک دنیا 

ارزش داشت. «

محمد محمدی سدهی
روزنامه  نگار

تیم ملی، ذوب آهن  را  خانه به دوش می کند
بعد از آنکه به دلیل چمن نامناســـب ورزشـــگاه 
نقش جهـــان اصفهـــان میزبانـــی تیـــم ملی از 
قرقیزســـتان در روز 15 شـــهریور مـــاه در ایـــن 
ورزشـــگاه منتفـــی شـــد، فدراســـیون فوتبال با 
بازدید از امکانات و شـــرایط ورزشگاه اختصاصی 
ذوب آهـــن در فولادشـــهر ایـــن ورزشـــگاه را بـــه 
عنوان میزبـــان بازی های ملی انتخاب و معرفی 
کرد. بـــر این اســـاس نماینـــدگان فدراســـیون 
فوتبـــال طـــی روزهـــای گذشـــته بـــا هماهنگی 
مدیـــران باشـــگاه ذوب آهـــن بـــرای تجهیـــز و 
استانداردســـازی ورزشگاه ســـبز اصفهان اقدام 
کرده انـــد و این اقدامـــات ادامه دارد. از ســـوی 
دیگـــر قـــرار بـــود بازی هـــای خانگی ســـپاهان 
هـــم بـــه ورزشـــگاه ذوب آهـــن انتقال یابـــد اما 
این مســـأله از سوی فدراســـیون فوتبال منتفی 
شـــد. حالا از اصفهان خبر می رسد که مدیران 
فدراسیون یک درخواست عجیب از ذوب آهن 
داشـــته اند؛ ذوب آهن روز جمعـــه در هفته دوم 
لیگ برتـــر باید از هـــوادار در ورزشـــگاه خانگی 

خـــود میزبانی کند، امـــا فدراسیون نشـــینان از 
ذوبی هـــا خواســـته اند کـــه بـــرای محافظت از 
چمن ورزشـــگاه فولادشـــهر بـــازی خانگی خود 
را به شـــهر دیگـــری منتقـــل کننـــد. میزبانی از 
هـــوادار در شـــهری خـــارج از اصفهـــان هنوز با 
موافقت باشـــگاه ذوب آهن مواجه نشده است؛ 
بـــا توجـــه بـــه اینکـــه ورزشـــگاه های شـــهر های 
اطـــراف اصفهان هم شـــرایط مناســـبی از نظر 
وضعیت استانداردســـازی ندارند و چمن نقش 
جهـــان نیز همچنـــان خراب اســـت، حـــالا در 
صورت پافشـــاری فدراســـیون روی تغییر محل 
بـــازی ذوب آهن ایـــن تیم با یک مشـــکل بزرگ 
مواجـــه خواهـــد شـــد. قـــرار اســـت در یکی دو 
روز آینده با برگزاری جلســـات میان مســـئولان 
فدراســـیون و مدیـــران ذوب آهن دربـــاره محل 
برگزاری دیدار این تیم مقابـــل هوادار در هفته 
دوم تصمیم گیری شـــود. موضوعـــی که با توجه 
به شـــرایط ســـفر هوادار به شـــهر میزبان بازی 

بایـــد خیلی زود تکلیفش روشـــن شـــود.

 قرعه کشـــی لیگ نخبگان آســـیا روز 
جمعه برگزار شـــد و تیم های فوتبال 
اســـتقلال و پرســـپولیس بـــه عنوان 
نماینـــدگان ایـــران حریفان خـــود را 
قرعه کشـــی،  از  پـــس  شـــناختند. 
اولین ســـؤالی کـــه برای همـــه ایجاد 
شـــد، این بـــود کـــه آنها قرار اســـت 
در کدام ورزشـــگاه میزبان بازی های 

خانگی خود باشند. مهدی نصیبی، 
مدیر مجموعه ورزشـــی آزادی گفت: 
بازســـازی  و  »بحـــث مقاوم ســـازی 
ورزشـــگاه صدهـــزار نفـــری از ابتدای 
ســـال 1403 در دستور کار قرار گرفت 
و به طور جدی وارد عملیات اجرایی 
شـــد. کار با 500 نفر نیروی انسانی در 
ســـه طبقـــه بـــالا، وســـط و پایین در 

حال انجـــام اســـت.« او افـــزود: »ما 
فقـــط بحـــث بازســـازی را نداریم، در 
بحـــث بازســـازی معارضـــی بـــرای ما 
پیش آمـــد، از جمله لوله کشـــی آب 
و سیم کشـــی های بـــرق. همین الان 
برای آبیـــاری چمن، بـــه دلیل اینکه 
سیســـتم لوله کشـــی برای بازســـازی 
قطـــع شـــده بـــود، مجبـــور شـــدیم 
خـــط لولـــه از چـــاه دیگر بکشـــیم و 
دو مخـــزن بگذاریم تا چمن را ســـبز 
نگه داریـــم. پیمانکار قـــرارگاه خاتم 
بـــه طـــور جـــدی پـــای کار ایســـتاده 
اســـت و هیـــچ کوتاهـــی نکرده ایم. 
دو شـــیفت 12ســـاعته کار می کنیـــم 
و همـــه می تواننـــد ببیننـــد در ایـــن 
ســـاعت ها کار می کنیم یـــا نه. فقط 
در روزهـــای تاســـوعا و عاشـــورا کار 
نکردیـــم و 24ســـاعته در حـــال کار 
کردن هستیم.« نصیبی خاطرنشان 

کـــرد: »تـــلاش می کنیـــم ورزشـــگاه 
زودتـــر آمـــاده شـــود. محیـــط ایـــن 
ورزشـــگاه با بقیه جاها فرق می کند. 
یکـــی از الزامـــات AFC جایگاه هـــای 
CIP، VIP، تعـــداد صندلی هـــا و... 
بـــود و همان طـــور کـــه می بینید این 
قســـمت ها تخریـــب شـــده اســـت. 
اگـــر فقـــط بحـــث مقاوم ســـازی بود 
شاید می توانســـتیم زودتر کار را تمام 
کنیم. بحث اســـکوربورد را داریم که 
بایـــد تعویض شـــود. خیلی دوســـت 
داریـــم ورزشـــگاه زودتـــر آماده شـــود 
تا تیم های اســـتقلال، پرســـپولیس 
و تیم ملی بـــه همراه تماشـــاگران را 
اینجا ببینیـــم، اما نمی توانـــم تاریخ 
دقیقی برای آماده شـــدن ورزشـــگاه 
اعـــلام کنـــم امـــا همه تلاش مـــان را 
گذاشـــته ایم که این ورزشـــگاه زودتر 

آماده شـــود.«
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غیبت عالمیان در انتخابی تیم 
ملی

مســـابقات انتخابـــی تیم ملـــی تنیس روی میـــز برای 
قهرمانی آسیا در نبود نوشـــاد عالمیان برگزار می شود. 
رقابت هـــای انتخابـــی روزهای اول و دوم شـــهریور ماه 
برگزار می شـــود که طبق اعلام فدراســـیون تنیس روی 
میز نوشـــاد عالمیان حضور ندارد و در پایان 3 نفر اول 
عضو تیـــم ملی می شـــوند و همراه نوشـــاد در قهرمانی 
آســـیا شـــرکت می کنند. رقابت های بانـــوان هم بعد از 
مســـابقه دســـته برتر بانوان بـــا حضـــور ۱۶ بازیکن برتر 
برای  ۳ روز در کمپ بین المللی شـــهید عضدی تهران 
برگزار شـــد که شـــیما صفایـــی، فاطمه یـــاری و پریناز 
حاجیلـــو به ترتیب با  29 ، ۲۷ و ۲۶ امتیاز اول تا ســـوم 
شـــدند تا همراه 8 نفـــر برتر دیگر و ندا شهســـواری، در 
انتخابـــی تیـــم ملی شـــرکت کنند تا ســـه نفـــر برتر به 

مســـابقات قهرمانی آسیا بروند.

تقوی: از مندز اسم نبردیم
ســـید میلاد تقـــوی رئیس فدراســـیون والیبـــال درباره 
اینکه مندز ســـرمربی تیـــم ملی آرژانتیـــن گزینه اصلی 
تیـــم ملی ایران اســـت، می گویـــد: »ما اســـمی از هیچ 
مربـــی نبردیـــم کـــه بـــه روزرســـانی کنیـــم، امـــا مندز 
هـــم جـــزو گزینه هاســـت. صحبت هـــای خوبـــی هـــم 
 شـــده اســـت. اکثر کســـانی کـــه مطـــرح می کنیم جزو

20-15مربـــی تـــراز اول دنیـــا هســـتند. هـــدف مـــا این 
اســـت که با مربی خـــوب دنیا به توافق برســـیم. بحث 
اقتصادی ســـخت اســـت امـــا موظفیـــم تأمیـــن کنیم. 
هرچنـــد نباید اطلاعـــات را غیر شـــفاف مطـــرح کنیم 
امـــا بـــه دلیل بحـــث حرفه ای اســـت. ایـــن اطمینان را 
می دهیم که مصریم یک مربی ســـطح اول را بیاوریم.«

غفور دوباره به شهداب برگشت

امیر غفور، ارزشـــمندترین بازیکن فصل 1402-1401 بعد 
از یـــک فصل دوری، دوباره به شـــهداب یزد برگشـــت. 
شـــهداب یزد که بـــرای رقابت هـــای جام باشـــگاه های 
قهرمانـــی آســـیا، آماده می شـــود، بعـــد از اینکـــه بردیا 
سعادت پشـــت خط زن به در خواست باشگاه ترکیه ای 
قـــراردادش را با شـــهدابی ها فســـخ کـــرد و بـــه ترکیه 
برگشـــت، بـــا امیـــر غفور پشـــت خـــط زن ســـابق تیم 
ملـــی والیبـــال به توافـــق رســـید. امیر غفـــور که فصل 
1402-1401 ارزشـــمندترین بازیکـــن لیگ برتـــر والیبال 
ایـــران شـــد و فصل قبـــل هـــم  ارزشـــمندترین بازیکن  
جـــام حذفـــی و امتیازآورتریـــن بازیکن لیـــگ والیبال 
رومانی شـــد، با شـــهدابی ها بـــرای یک فصل قـــرارداد 
بســـت. با ایـــن حســـاب او در این فصل شـــهدابی ها را 
در باشـــگاه های قهرمانـــی آســـیا و لیگ برتـــر همراهی 

. می کند

اصفهان؛ میزبان انتخابی جوانان 
شمشیربازی

رقابت هـــای انتخابی  تیم جوانان دختر زیر ۲۳ ســـال  
ســـه اســـلحه اپه، ســـابر و فلـــوره از امـــروز در اصفهان 

شـــروع می شود.
25 شمشـــیرباز ســـه اســـلحه اپـــه، ســـابر و فلـــوره در 
اصفهـــان هســـتند تا امروز دختـــران اپه و ســـابر با هم 
دوئل کننـــد و فردا هم نوبـــت مدعیان اســـلحه فلوره 
اســـت که در آکادمـــی زنده یاد روزبه ســـرهنگ پور روی 

هم شمشـــیر می کشـــند.

تهران الف قهرمان والیبال ساحلی 
نوجوانان

تیم تهران الـــف قهرمان مســـابقات والیبال ســـاحلی 
نوجوانـــان ایـــران شـــد. مســـابقات والیبال ســـاحلی 
قهرمانی نوجوانان کشـــور هفته پیش در شاهرود بعد 
از ســـه روز با برگزاری مرحله نهایی و معرفی برترین ها 

به پایان رســـید.
تیم های خراســـان رضوی ب، مازنـــدران ب، مازندران 
الـــف و تهـــران الـــف بـــا پیـــروزی برابـــر حریفـــان بـــه 
نیمه نهایی رســـیدند کـــه مازندران ب و تهـــران الف با 
شکســـت رقبا فینالیست شـــدند و خراسان رضوی ب 

و مازنـــدران الف به بـــازی رده بندی رســـیدند.
تهران الف با شکســـت مازنـــدران ب قهرمان این دوره 
شـــد و مازندران ب نایب قهرمان. خراســـان رضوی ب 

هم با مدال برنز به ســـومی رســـید.

 8 شهریور؛ شروع رقابت ایرانی ها 
در پارالمپیک

برنامه نمایندگان ایـــران در بازی های پارالمپیک ۲۰۲۴ 
پاریس اعلام شد.

10 رشـــته والیبـــال نشســـته  ایـــران در  ملی پوشـــان 
مـــردان، پاراتکوانـــدو، پارادوومیدانـــی، پاراتیراندازی، 
پاراتیرانـــدازی بـــا کمـــان، پاراکانـــو، گلبـــال، پاراشـــنا، 
پاراجودو و پاراوزنه بـــرداری در پارالمپیک 2024 پاریس 

بـــه رقابـــت می پردازند.
مســـابقات کاروان ایران  پنجشـــنبه 8 شهریور با رقابت  
پاراتکواندو شروع شـــده و آخرین مسابقه ایرانی ها 18 
شـــهریورماه  در پاریس هم برای  پاراوزنه برداری است.
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تاریخچه حضور ایران در بازی های پارالمپیک

160 مدال از 9 دوره 
ماجراجویی ستاره های آینده والیبال در بلغارستان

هنرنمایی نوجوانان در قهرمانی جهان

بازی هـــای  دوره   ۹ در  حضـــور  از  ایـــران   
پارالمپیـــک ۱۶۰مدال رنگارنگ گرفته اســـت. 
شـــهر پاریس از هفته آینده میزبان بازی های 
پارالمپیـــک 2024 خواهد بـــود؛ رویدادی که 
هفدهمین دوره اش برگزار می شـــود. اولین 
حضـــور ایـــران در این بازی ها به ســـال 1988 
ســـئول برمی گـــردد کـــه کاروان 35 نفره در 4 
رشـــته شـــرکت کرد و با 8 مدال؛ 4 طلا، یک 

نقـــره و 3 برنز در رده  27 ایســـتاد.
 

پرچمداران
در ایـــن 9 دوره ورزشـــکاران ایـــران 160 
مـــدال شـــامل 67 طـــلا، 48 نقـــره و 45 
برنـــز گرفته انـــد. بیشـــترین مدال هـــا به 
بازی هـــای 2012، 2016 و 2020 برمی گـــردد 
کـــه 24 مـــدال بـــه دســـت آمـــد. البتـــه 
ادوار  ایـــران در  تاریـــخ  رتبـــه  بهتریـــن 
مختلف پارالمپیک، 2012 لندن است. با 
وجود این، به لحـــاظ کیفیت مدال، دوره 
قبلـــی یعنـــی 2020 توکیو شـــامل بهترین 

عملکرد کاروان کشـــورمان بود؛ طوری که 
12طـــلا، 11 نقره و یک برنز به دســـت آمد.

 
 عملکرد ایران در ادوار مختلف 

پارالمپیک :
پارالمپیـــک 1988: 4 طـــلا، یـــک نقره، 3 
برنز - جمع مـــدال: 8 - رتبـــه کاروان: 27

پارالمپیـــک 1992: یک طـــلا، 2 نقره، یک 
برنـــز - جمع مدال: 4 - رتبـــه کاروان: 37

پارالمپیـــک 1996: 9 طلا، 5 نقره، 3 برنز - 
جمع مـــدال: 17 - رتبه کاروان: 20

پارالمپیـــک 2000: 12 طـــلا، 4 نقره، 7 برنز - 
جمع مـــدال: 23 - رتبه کاروان: 16

پارالمپیـــک 2004: 6 طلا، 3 نقره، 13 برنز - 
جمع مـــدال: 22 - رتبه کاروان: 23

پارالمپیـــک 2008: 5 طلا، 6 نقره، 3 برنز - 
جمع مـــدال: 14 - رتبه کاروان: 22

پارالمپیـــک 2012: 10 طلا، 7 نقره، 7 برنز - 
جمع مدال: 24 - رتبه کاروان: 11

پارالمپیک 2016: 8 طـــلا، 9 نقره، 7 برنز - 

جمع مـــدال: 24 - رتبه کاروان: 15
پارالمپیـــک 2020: 12 طـــلا، 11 نقـــره، یک 
برنـــز - جمع مدال: 24 - رتبـــه کاروان: 13
مجمـــوع: 67 طـــلا، 48 نقـــره، 45 برنز - 

جمع مـــدال: 160
در  یـــران  ا حضـــور  دوره   9 طـــول  در 
پارالمپیک، تاکنون ورزشـــکاران 16 رشته 
ورزشـــی به  نمایندگی از ایـــران در بازی ها 
حضـــور پیـــدا کرده انـــد. در میـــان ایـــن 
رشـــته ها، دوومیدانی صدرنشین جدول 
مدالی برای کاروان ایران اســـت و تاکنون 
موفق به کســـب 94 مدال شـــده اســـت.
فهرســـت رشـــته های مدال آور ایـــران در 
تاریـــخ پارالمپیک به شـــرح زیر اســـت:

دوومیدانی: 36 طـــلا، 30 نقره، 28 برنز - 
جمع مدال: 94

وزنه بـــرداری: 12 طـــلا، 10 نقـــره، 10 برنـــز - 
جمع مـــدال: 32

والیبال نشســـته: 7 طـــلا، 2 نقره،  جمع 
9 مدال: 

تیراندازی: 5 طلا، 2 برنز - جمع مدال: 7
تیرانـــدازی بـــا کمـــان: 4 طـــلا، 2 نقره، 2 

برنـــز - جمع مـــدال: 8
فوتبـــال هفت نفـــره: یـــک نقـــره، 2 برنز - 

جمع مـــدال: 3
جودو: 3 نقره، یک برنز - جمع مدال: 4

فوتبـــال پنج نفـــره: یـــک نقـــره - جمـــع 
مـــدال: یـــک

پاراتکوانـــدو: یک طلا، یک نقـــره - جمع 
2 مدال 

مجمـــوع: 67 طـــلا، 48 نقـــره، 45 برنز - 
جمع مـــدال: 160

آرش صادقیانـــی ســـرمربی تیـــم والیبال 
زیر 17 ســـال ایران، بعد از 20 ماه، تیمش 
را بـــا گل سرســـبد اســـتعدادهای ایـــران 
دیشـــب برای اولین دوره قهرمانی جهان 
به بلغارســـتان برد؛ بازیکنانی که به گفته 

او ســـتاره های آینده والیبال می شـــوند.
شـــنتیا به نـــژاد، امیررضـــا مشـــهدبان، 
ســـیدمهدی حســـینی، ســـینا حضرتـــی، 
 ، یی ســـیا آ رمیـــن  آ  ، محســـنی هـــا  طا
ف  ئـــو ر محمد  ، ی نقـــو حســـین  میر ا
خوشـــحال، کامیاب عبداللهی، امیرعلی 
فرج پور، مسعود ایمری و آرش قهرمانی، 
شـــاگردان او هســـتند که قرار اســـت در 
بلغارســـتان، بـــا هنرنمایـــی در قهرمانی 
جهـــان، آقایـــی والیبـــال ایـــران را به رخ 

بکشـــند. دنیا 
تیـــم ایـــران در دور مقدماتـــی قهرمانـــی 
جهـــان در گـــروه دوم بـــا تیم هـــای مصر، 
تونس و لیبی همگروه اســـت و در مرحله 
مقدماتـــی ایـــن رقابت هـــا بـــه ترتیـــب به 

مصـــاف لیبی، تونـــس و مصر مـــی رود.
مسافران بلغارستان صبح دیروز آخرین 
تمریـــن را در حضـــور خبرنـــگاران انجام 
دادنـــد و بعـــد هـــم ســـیدمیلاد تقـــوی 
رئیـــس فدراســـیون بـــا پایـــان تمرین از 
آنها خواســـت تنهـــا تلاش کننـــد، بدون 

نتیجه. بـــه  توجه 
آرش صادقیانـــی ســـرمربی تیـــم والیبال 

زیـــر 17 ســـال از پیشـــرفت تیمش راضی 
اســـت: »به لحاظ فنـــی کار در تیـــم پایه 
خیلـــی ســـخت اســـت، چـــرا که ســـن و 
ســـال کمـــی دارند، بویـــژه پســـران. باید 
تکنیـــک و تاکتیـــک را زیـــاد تکـــرار کنی، 
حوصلـــه زیـــادی می خواهـــد و علاقه. در 
واقـــع مـــا معلمـــی کردیـــم در ایـــن تیم. 
خوشـــبختانه بـــه رغـــم همه ســـختی ها 
تیم مـــا به ســـطح کیفی مدنظر رســـیده 
اســـت. در مقایســـه با بقیه تیم هایی که 
رصد کردیم، شـــرایط تکنیـــک و تاکتیک 
تیم خیلی خوب اســـت. در ســـرویس و 
دریافت تمرین بیشـــتری داشـــتیم تا در 
آینـــده به تیم هـــای ملی ما کمـــک کند.«

او بـــا اینکه نتیجـــه را غیرقابل پیش بینی 
می داند امـــا بهترین نتیجه را می خواهد: 
»مســـابقات جهانی همیشـــه سخت و در 
ســـنین پایه غیرقابل پیش بینی اســـت. 
با توجه بـــه برگزاری مســـابقات انتخابی 
آفریقـــا، شـــناختی نســـبی از تیم ها پیدا 

کـــرده و جلســـات آنالیـــز را بـــرای بچه ها 
برگـــزار کردیم. همـــه تلاش ها برای ثبت 

بهترین عملکرد اســـت.«
ســـرمربی تیم والیبال زیر 17 سال حتی 
معتقد اســـت تیمـــش از نظـــر میانگین 
قـــدی هـــم ایـــده آل اســـت: »میانگیـــن 
قـــدی تیم ما بالای 190ســـانتیمتر اســـت 
و چون بازیکنان در ســـن رشـــد هستند، 
ســـال آینده با حضور در تیـــم نوجوانان، 
مـــا  پیـــدا می کننـــد.  بهتـــری  شـــرایط 
مقایســـه کردیـــم، بازیکن مـــا در تیم زیر 
17 ســـال از نوجوانی با قـــد 195 حداقل 
12-10 ســـانتیمتر کوتاه تر اســـت، بنابراین 
بچه هـــای ما حـــالا از نظر قدی شـــرایط 
ایده آلـــی دارند چرا که قـــد اکثرآنها بالای 

195 ســـانتیمتر است.«
اولیـــن دوره مســـابقات والیبال قهرمانی 
زیـــر ۱۷ ســـال پســـر جهـــان از 3 تـــا 10 
شـــهریور با حضور ۱۶ تیم در بلغارســـتان 

برگزار می شـــود.

 در سالن 
تمرینی 

که خرک 
هست، مسیر 

دویدنم 
آنقدر کوتاه 

است که 
مجبورم در 
سالن را باز 

کنم و از 
خیابان بدوم 

تا به خرک 
برسم و روی 

آن بپرم

ژیمناستیک در لس آنجلس 2028 مدال می گیرد

الفتی: من و علیپور با دست خالی به المپیک رفتیم
 

مهـــدی الفتـــی ژیمناســـت ملی پوش 
بـــا همان دســـت فرمان همیشـــگی تا 
تاریخ ســـازی در المپیک 2024 پاریس 
پیش رفت. دســـت فرمانی کـــه او را به 
فینال پرش خرک المپیک رســـاند. هر 
چند با امتیـــاز14.۲۶۶ نتیجـــه ای بهتر 
از هفتمـــی نگرفـــت. نتیجـــه ای که به 
گفتـــه او با هیچی رقم خـــورد. هر چند 
او مدالـــی نگرفت امـــا الفتـــی امیدوار 
اســـت در المپیک 2028 مردم ایران را 
با مدال خوشـــرنگش خوشحال کند.

اولین تجربه المپیک چطور 
بود؟

ژیمناســـتیک ایـــران 60 ســـالی بـــود، 
المپیـــک را تجربه نکرده بود تا بتوانم 
از تجربیاتـــش اســـتفاده کنـــم. جـــو 
خیلی سنگینی داشـــت؛ آن هم برای 
من که بـــا تجهیـــزات 30 ســـال قبل 
کار کـــرده بـــودم. اســـترس داشـــتم 
ولـــی با این حـــال فکر می کنـــم برای 
اولین حضـــورم توانســـتم پرش های 
خـــوب و بـــدون نقصی انجـــام دهم. 
داوران هم کمی ســـختگیرانه به من 
امتیـــاز دادنـــد. ولی خوشـــحالم که 

فینالیســـت شدم.
درست است که برای المپیک 

روانشناس داشتی؟

اعـــزام  از  زودتـــر  روز  چهـــار  ســـه، 
صحبت هایـــی با مـــن داشـــتند. ولی 
به دلیـــل محدودیت ها با ما همســـفر 
نشـــد. فکـــر می کنـــم در ایـــن مـــدت 
محـــدود هـــم فایـــده ای بـــرای مـــن 

نداشـــت.
از فینال بگو، بعضی ها معتقدند 

در پرش اول سرعت تو خیلی 
بالا بود و نتوانستی فرودت را 

کنترل کنی. 
نکتـــه اول اینکه 7 نفـــر اول فینال تجربه 
حضور در 4،3 دوره المپیک را داشـــتند. 
بعد هم مقایســـه امکانات مـــا بود.الفتی 
بـــا امکانـــات 30 ســـال پیـــش کشـــور کار 
می کنـــد. در ســـالن تمرینـــی کـــه خرک 
هســـت، مســـیر دویدنـــم آنقـــدر کوتـــاه 
اســـت که مجبورم در ســـالن را باز کنم و 
از خیابان بدوم تا به خرک برســـم و روی 
آن بپرم و البته وسیله خرک نیز فرسوده 
اســـت. در ضمن بر خلاف آنچه که گفته 
شـــد در فینال خوب هم پریدم و سرعتی 
که داشـــتم ارتفاع پرشـــم را بالا برد، تنها 
در فـــرود کمـــی پایـــم لغزید. مـــن و رضا 
علیپور ســـنگنورد المپیکی کشـــورمان با 
دســـت خالی به المپیک رسیدیم. فقط 

خدا مـــا را به المپیک رســـاند.
در المپیک ژیمناست شاخصی 

الگوی تو بود؟
قبـــلاً اســـطوره های زیـــادی داشـــتم. 
ولـــی حـــالا تنها مهـــدی الفتی اســـت 
کـــه نگاه هـــا بـــه ســـمت اوســـت چرا 
که او یـــک ایرانی اســـت که بـــه فینال 

علیرضـــا دبیـــر رئیس فدراســـیون کشـــتی 
دربـــاره ۸ مدال کشـــتی آزاد و فرنگـــی ایران 
در المپیـــک پاریس، گفـــت: »رنگ مدال ها 
می شـــد بهتر باشـــد. مـــا می توانســـتیم ۹ یا 
۱۰ مـــدال بگیریـــم و رنگ مدال هـــا هم بهتر 
باشـــد اما الحمدللـــه راضی هســـتیم. البته 
ارزیابـــی کمیته ملی المپیـــک در مجموع ۴ 
یا ۵ مدال بـــرای کشـــتی آزاد و فرنگی بود.«
او دربـــاره دلایـــل نتایـــج خـــوب کشـــتی در 
المپیـــک، گفـــت: »روزی کـــه مـــن آمـــدم 
فقـــط ۵۰ تـــا ۶۰ پرســـنل اینجا را برداشـــتم. 
فدراســـیون کشـــتی بالای ۸۰ تا ۹۰ پرســـنل 

داشـــت. مـــن نمی توانـــم پولـــی را کـــه باید 
بابت توسعه کشـــتی بگذارم، حقوق بدهم. 
همـــه بـــرادرزاده یـــا خواهـــرزاده ایـــن و آن 
بودند. خیلی از رؤسای هیأت های کشتی را 
برداشتم که کاســـب بودند و کاربلد نبودند. 
فقـــط یکی از آنهـــا ۱۸ تا ۲۰ بار مـــرا به دادگاه 
برد. نمی شـــود مدیر باشـــی و هزینه ندهی. 
دوم اینکـــه بایـــد وقت بگذاری و ســـوم هم 

فحـــش بخوری.
مـــا روز اولی که آمدیم بـــه بچه های تیم ملی 
گفتم شـــما حق ورود به مســـائل سیاسی را 
نداریـــد. من واقعـــاً بچه ها را از ایـــن فضا دور 

کـــردم. دومین مـــورد مهـــم تأمیـــن زندگی 
آنهاســـت. من خودم ایـــن راه را رفته ام. اگر 
غـــذای خـــوب به آنهـــا ندهـــم یا کارشـــان را 
دنبال نکنـــم آنها مرا بـــاور نمی کنند. خیلی 
از کشـــتی گیران کارمنـــد رســـمی در ادارات 
مختلف شـــدند. ما، کمیتـــه المپیک و چند 
جـــای دیگـــر حقـــوق می دهیـــم. الحمدلله 
درآمدشـــان خـــوب اســـت. خودم حواســـم 
هســـت. چـــه موقـــع ایـــن طـــور بـــوده کـــه 
فدراســـیون کشـــتی جایزه بدهـــد؟ خود ما 
۶ میلیـــارد به طلایی هـــای المپیـــک جایزه 
می دهیـــم.« دبیـــر در پاســـخ به این ســـؤال 

کـــه طلایی های کشـــتی در المپیـــک چقدر 
پاداش می گیرند؟ گفـــت: »فقط ۲۴ میلیارد 
تومـــان نقـــد از فدراســـیون، وزارت ورزش 
و کمیتـــه المپیـــک می گیرنـــد. حتمـــاً در 
استان هایشـــان هـــم پـــاداش می گیرنـــد و 
بخش خصوصـــی هم می دهـــد. در مجموع 
بـــالای 100 میلیـــارد تومان گیرشـــان می آید. 
البته باز هم کم اســـت.« رئیس فدراســـیون 
کشـــتی دربـــاره میـــزان بودجه فدراســـیون 
کشـــتی، گفت: »آنچـــه وزارت ورزش ســـال 
گذشـــته به عنـــوان پـــاداش داد، 100 میلیارد 
تومـــان بـــود امـــا عملکـــرد مـــا ۴۳۰ میلیارد 

تومـــان بـــود. بقیـــه را از اسپانســـرها 
گرفتیم و در مسابقات مان درآمدزایی 
کردیـــم. رفقایـــم دیگـــر ســـلام علیک 
می بیننـــد  مـــرا  وقتـــی  و  نمی کننـــد 

ئیـــس  ر  » . نـــد می بند ا  ر ن  جیب شـــا
فدراســـیون کشـــتی از 8 مـــدال المپیـــک 
راضی نیســـت: »ما هنوز خیلـــی عقبیم. 
به مـــن می گوینـــد راضی هســـتی؟ خیلی 
رک می گویم نـــه. این فقط ۳۰ تا ۳۵ درصد 
توانایی ماســـت. نمی دانم باشم یا نباشم 
و خدا چه می خواهد اما پتانســـیل کشتی 

خیلی بیشـــتر از اینهاســـت.«

رســـیده و خوشـــحالم. من با امکانات 
و  شـــدم  المپیـــک  فینالیســـت  کـــم 
در المپیـــک بعـــدی پرچـــم ایـــران را 

برافراشـــته می کنـــم.
 کشورهای چین و روسیه در 
ژیمناستیک صاحب سبک 

هستند چرا برای تمرین به آنجا 
نمی روی؟

فدراســـیون ژیمناســـتیک بـــه دلیل 
بی ثباتـــی که داشـــت در ایـــن مدت 

نتوانســـت اردوهـــای خوبـــی را برای 
امـــا  کنـــد  فراهـــم  ورزشـــکارانش 
امیـــدوارم بـــرای المپیک بعـــدی این 
امکان فراهم شـــود. مطمئن باشـــید 
در لس آنجلس دو، ســـه ژیمناســـت 
المپیکـــی ایـــران را خواهیـــد دید که 
حتـــی مـــدال بگیرنـــد. مـــا بهترین 
ورزشـــکاران را داریم ولـــی امکانات در 

شـــأن و شایســـته ما نیســـت.
مهدی الفتی برای المپیک 

2028 چه برنامه ای دارد؟
المپیک به ژیمناســـتیک ایـــران مدال 
بدهـــکار اســـت، مهـــدی الفتـــی هـــم 
ســـعی دارد بـــا حرکات بـــه روز تـــر وارد 
المپیـــک 2028 شـــود و قـــول می دهد 
بـــرای مردمـــش کار کند نه بـــرای هیچ 
کس دیگـــری. من تمام توانـــم را برای 

کســـب مـــدال المپیک می گـــذارم.
 با برگشت از پاریس مسئولان 

ورزش استان گلستان از تو 

تقدیر کردند؟
اســـتاندار گلستان تشـــکر ویژه ای کرد. 
کمیته ملـــی المپیـــک نیز قرار اســـت 
حمایت ویـــژه ای از ژیمناســـتیک کند 
ولی نکتـــه جالـــب اینکـــه اداره ورزش 
استان گلســـتان، هیچ حمایتی از تنها 
نماینده اســـتانش نکرد، واقعاً ناراحتم 
از آنها حتی نمی داننـــد من کی آمدم و 
کجـــا تمرین می کنم. آنهـــا همه جا مرا 

گذاشتند. تنها 

دبیر: 8 مدال کشتی 35 درصد توانایی ماست

طلایی های کشتی المپیک 100 میلیارد پاداش می گیرند

پریسا غفاری
روزنامه نگار

علیرضا حیدری در 48 سالگی قهرمان شد
علیرضا حیدری در 48 ســـالگی  قهرمان فیتنس ایران شد. پیشکسوت کشتی 
ایران کـــه 6 مدال رنگارنـــگ جهانی و المپیـــک را دارد، این روزهـــا فیتنس کار 
می کند، در میانســـالی دســـت از رقابت برنداشـــته و این بار در 48 ســـالگی با 
حضور در رقابت های فیتنس قهرمانی کشـــور، قهرمانی دیگری به کلکســـیون 
افتخاراتـــش اضافه کرد. او در چند وقت اخیر به دلیـــل صراحت لهجه و البته 

ظاهـــر جـــذاب و رفتـــار خاصی که دارد به شـــدت در شـــبکه های مجـــازی مورد 
توجه قرار گرفته بـــود و از محبوبیت بالایی برخوردار اســـت. 

ستاره 15میلیاردی کبدی ایران در لیگ هند
محمدرضـــا شـــادلو، ســـتاره کبـــدی ایران بـــا مبلـــغ ۱۵میلیـــارد تومان به 

عضویـــت تیـــم هاریانـــا در لیگ ســـتارگان هند درآمـــد. با پایـــان مزایده 
بازیکنـــان، یـــک رکـــورد تاریخی ثبت شـــد و محمدرضا شـــادلو، ســـتاره 
کبـــدی ایران با مبلـــغ ۲.۰۷ کرور معـــادل ۱۵میلیارد تومـــان به عضویت 
تیـــم هاریانـــا درآمد و رکـــورد دومین بازیکـــن گران فصـــل در اختیار این 

ملی پوش قـــرار گرفت. یازدهمیـــن فصل لیگ پرو کبدی هندوســـتان از 
اواســـط مهـــر ماه آغاز می شـــود.

مهری رنجبر
روزنامه نگار
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شایعه بزرگ
 100 تخلف مالی و کسر

 80 امتیاز از سیتی

چالـــش  یـــک  بـــا  منچسترســـیتی 
بـــزرگ روبـــه رو شـــده اســـت. لیگ 
برتـــر انگلیس اعلام کرده اســـت که 
این باشـــگاه قوانیـــن ارائه اطلاعات 
دقیـــق مالی را نقض کرده اســـت. از 
جمله موارد نقض شـــده درآمدهای 
باشـــگاه، درآمد از طریق اسپانسرها 
و شـــرکت های وابســـته بوده است.
باشـــگاه  مدیـــران  از  یکـــی 
منچسترســـیتی که نخواست نامش 
فاش شـــود به نیویورک تایمز گفت 
بیـــش از ۱۰۰ تخلـــف مالـــی صـــورت 
گرفته اســـت و ممکن است ۷۰ تا ۸۰ 
امتیاز از ســـیتی کسر شـــود. در این 
صـــورت منچسترســـیتی یک فصل 
در چمپیونشـــیپ حاضـــر خواهـــد 
بـــود. باشـــگاه منچسترســـیتی این 
اتهامات را رد کرده اســـت ولی دیلی 
میل پیش تـــر گـــزارش داده بود که 
قـــرار اســـت در پاییز ۲۰۲۴ جلســـه 
رســـیدگی به پرونده منچسترسیتی 
برگـــزار شـــود و در بهـــار ۲۰۲۵ حکم 
صادر شـــود. مشـــاور مالی پیشـــین 
گفـــت:  صحبت هایـــی  در  ســـیتی 
اتهامات در اینجا بســـیار زیاد است. 
شـــکی نیســـت که اگر این اتهامات 
ثابت شـــود، حداقل به سقوط ختم 
خواهد شـــد! مســـئولان لیـــگ برتر 
حـــدس می زننـــد کـــه قراردادهای 
اصلی اسپانســـر سیتی اشتباه اعلام 
شـــده اســـت و همه اینها فریبکاری 
بـــوده اســـت. پیش تر یوفا ســـیتی 
را بـــه دلیـــل نقض قوانیـــن مالی دو 
ســـال از شـــرکت در لیگ قهرمانان 
ولـــی  بـــود  کـــرده  محـــروم  اروپـــا 
محرومیت دو ساله منچسترسیتی 
از حضـــور در لیـــگ قهرمانـــان اروپا 

شد. بخشـــیده 

مارسکا در برابر گواردیولا

نبردبزرگوزودهنگامآبیها  تعطیلات اختصاصی
هدیه کارلتو به بازیکنان

کارلو آنچلوتی برای مقابله با فصل طولانی و تقویم شلوغ 
ــب داد. آنچلوتی  ــ ــال خبر از راهکاری جالب و عجی ــ رئ
ــش، ۱9 بازیکن در تیم اول خود  ــ غیر از دروازه بان های
ــترس دارد که با آن باید در ۷ تورنمنت سخت  ــ در دس
روبه رو شود که در آن انتظارات از رئال بسیار بالاست.

تیم رئـــال مادریـــد ۲۵-۲۰۲۴ با ۲۱ بازیکن بســـته شـــده 
اســـت که دو تای آنها دروازه بان هستند. یک گلر ذخیره 
نیـــز از تیـــم دوم در فهرســـت بازی هـــا قـــرار می گیـــرد. 
خـــروج کروس، ناچـــو، خوســـلو و کپا با حضـــور امباپه 
و اندریک پوشـــش داده شده اســـت. دو مهاجم در ازای 
یـــک دروازه بان، یک مدافع، یـــک هافبک و یک مهاجم 
دیگـــر. مشـــکلی کـــه آنچلوتی خیلـــی زود بـــا آن مواجه 
شـــده، مصدومیت است. فصل گذشـــته او سه بازیکن 
را طولانـــی مـــدت از دســـت داد، دو بازیکـــن خیلی زود، 
کورتـــوا و میلیتائو که توســـط لونیـــن و رودیگر به خوبی 
پوشـــش داده شـــدند. داوید آلابـــا نیز در ماه دســـامبر 
ربـــاط داد و ناچـــو جـــای او را پـــر کـــرد. فصـــل جدید با 
خبـــر بد مصدومیـــت کاماوینگا آغاز شـــده کـــه حداقل 
دو مـــاه دور خواهـــد بود. ایـــن باعث می شـــود که رئال 
در ۱۲ بازی ابتدایی این فصل ۱۸ بازیکن داشـــته باشـــد. 
مربـــی ایتالیایـــی دعا می کند کـــه بر تعـــداد مصدومان 
تیمـــش اضافه نشـــود. رئـــال در این فصل شـــاید تا ۷۲ 
بـــازی انجام دهد کـــه یک رکـــورد تاریخی خواهـــد بود. 
در ســـال های اخیـــر روش خـــاص آنچلوتی اســـتفاده از 
ترکیبـــی خاص و بـــا تغییرات اندک در بازی هاســـت. او 
به نـــام رقیب خـــود اهمیتـــی نمی دهد و ترکیـــب رئال 
اغلب با بهترین ها چیده می شـــود، امـــا کارلتو تأیید کرد 
که به دلیل تقویم ســـخت و طولانی کـــه در آن باید برای 
شـــش جام دیگر رقابت کنند، به مرخصی بیشـــتر برای 
بازیکنان در میانه های فصل و سیستم چرخشی بیشتر 
فکـــر می کنـــد. او تأیید کرد کـــه به تعـــدادی از بازیکنان 
تعطیلات اختصاصی هدیه خواهـــد داد. باید دید تغییر 
اســـتراتژی کارلتو ضربه ای بـــه نتایج رئـــال خواهد زد یا 
خیر به خصـــوص که او امـــروز بار دیگر تأکیـــد کرد تیم 

تکمیل شـــده و خریدی نخواهند داشـــت.
 

شروع قابل قبول نسخه هلندی یونایتد
 خریدهایی که تن هاخ را 

روسفید کردند
 شـــاید در اولدترافورد هیچ کس به انـــدازه اریک تن هاخ 
به دنبال درخشـــش بازیکنان جدید این تیم نباشد چرا 
کـــه خریدهای ایـــن مربی بـــا توجه به ســـابقه همکاری 
بـــا او با حضـــور در آژاکس و لیـــگ هلند، بـــا انتقادهای 
فراوانـــی همراه بودنـــد و بـــرای از بین بـــردن تردیدها، 
هیـــچ راهی جز عملکـــرد قابل قبـــول ایـــن بازیکنان در 
زمیـــن وجود ندارد. در مســـابقه افتتاحیـــه فصل جدید 
لیگ برتر انگلیس که جمعه شـــب بین منچستریونایتد 
و فـــولام در اولدترافـــورد برگزار شـــد، خریدهای جدید 
تن هـــاخ عملکرد خوبی داشـــتند و پیـــروزی یونایتد در 
یک مســـابقه سخت و پرفشار، شـــروعی خوب برای یک 

فصل رقابتی و ســـخت محســـوب می شود.
پـــس از اینکـــه یونایتـــد در فصـــل گذشـــته لیـــگ برتر 
انگلیـــس بدترین نتیجه خود در تاریـــخ این رقابت ها را 
به دســـت آورد، تغییرات گسترده در ســـاختار مدیریتی 
تیم، فصل نقل و انتقالاتی شـــلوغی را در تابســـتان رقم 
زد و ســـه خرید جدید این تیم یعنی نصیر مزراوی، یاشوا 
زیرکـــزی و ماتیاس دلیخت در اولین مســـابقه فصل به 
میـــدان رفتند. مـــزراوی مراکشـــی که تنها یک جلســـه 
تمریـــن کـــرده بـــود، عملکرد خـــوب و قابـــل اتکایی در 
سمت راســـت خط دفاعی داشـــت و هواداران یونایتد، 
در فضای مجازی از این خرید اســـتقبال کردند. زیرکزی 
با اولین شـــوت لیـــگ برتری خود، نخســـتین گل فصل 
لیـــگ را به ثمر رســـاند و بـــه چهارمین بازیکـــن هلندی 
تاریخ منچســـتریونایتد  تبدیل شـــد کـــه در اولین بازی 
لیگ برتـــری خـــود گلزنی می کنـــد و ماتیـــاس دلیخت 
هـــم فرصت این را داشـــت تـــا دقایقی بـــرای یونایتد در 

این مســـابقه به میـــدان برود.
شـــیاطین ســـرخ در ایـــن مســـابقه مشـــکلات دفاعـــی 
همیشـــگی و مســـأله اســـتفاده نکـــردن از فرصت هـــا 
را داشـــتند امـــا کیفیـــت بـــالای ایـــن تیـــم در پـــرس و 
بـــازی ترکیبـــی بـــه نســـبت مســـابقات ابتـــدای فصل 
گذشـــته، هواداران این تیـــم را به فصلی متفـــاوت برای 
کســـب دوباره ســـهمیه لیـــگ قهرمانـــان اروپـــا امیدوار 
کرده اســـت. البتـــه که اکنـــون، زمـــان مناســـبی برای 
سنجش هیچ تیمی نیســـت و با توجه به سوابق فصول 
گذشـــته یونایتد، بهترین زمان برای ســـنجش این تیم 
در مقاطـــع ســـخت فصـــل و پـــس از اولیـــن بحـــران یا 

مصدومیـــت چنـــد بازیکن کلیـــدی خواهـــد بود.

لیگ برتر انگلیس
یکشنبه 28 مرداد 1403

   16:30 ����������������������������� برنتفورد – کریستال پالاس
   19:00 ��������������������������������� چلسی – منچسترسیتی

دوشنبه 29 مرداد 1403
   22:30 ����������������������������������� لسترسیتی – تاتنهام

لالیگا اسپانیا
یکشنبه 28 مرداد 1403

   20:30 ��������������������������� رئال سوسیداد – رایووایکانو
مایورکا – رئال مادرید����������������������������������� 23:00   

دوشنبه 29 مرداد 1403
   20:30 ���������������������������� رئال وایادولید – اسپانیول
ویارئال - اتلتیکومادرید�������������������������������� 23:00   

سری A ایتالیا
یکشنبه 28 مرداد 1403

   20:00 ����������������������������������������� بولونیا – اودینزه
ورونا – ناپولی�������������������������������������������� 20:00   
کالیاری – رم��������������������������������������������� 22:15   
   22:15 ������������������������������������������ لاتزیو – ونتسیا

دوشنبه 29 مرداد 1403
   20:00 ��������������������������������������������� لچه – آتالانتا
   22:15 ��������������������������������������� یوونتوس – کومو

یاشـــوا زیرکزی خیلی زود ستاره محبوب 
هواداران منچســـتریونایتد شـــده است، 
او ۲6 دقیقـــه بعد از نخســـتین حضورش 
در ترکیـــب شـــیاطین ســـرخ گل پیروزی 
را برابـــر فـــولام زد تا تیـــم اریک تـــن هاخ 
فصـــل ۲۰۲۵-۲۰۲۴ را بـــا پیروزی شـــروع 
کند؛ هیچ چیـــز مثل یـــک گل دیرهنگام 
پیروزی بخـــش باعث نمی شـــود بازیکنی 

تـــازه وارد در دل هـــواداران جـــا باز کند.
تماشـــاگران حاضر در اولدترافـــورد البته 
قبـــلاً او را دیـــده بودنـــد، پنج ســـال قبل 
در لبـــاس بایـــرن مونیـــخ. مهاجـــم آن 
موقـــع ۱۸ ســـاله در بازی هـــای ابتدایـــی 
تیـــم بـــا مربیگری هانســـی فلیـــک مورد 
اســـتفاده قـــرار می گرفـــت در فصلـــی که 
باواریایی هـــا به ســـه  گانـــه قهرمانی لیگ، 
جام حذفـــی و لیگ قهرمانان رســـیدند. 
زیرکزی بـــا آنکه بازیکن ثابـــت تیم نبود، 
اما در موفقیت هـــای داخلی بایرن نقش 
داشـــت. در دســـامبر ۲۰۱9، بایرن در رده 
پنجـــم جدول بود و می توانســـت پایین تر 
هـــم بـــرود چـــون بـــازی بـــا فرایبـــورگ با 
تســـاوی یک بـــر یـــک بـــه دقایـــق پایانی 
بـــه زمیـــن  نزدیـــک می شـــد. زیرکـــزی 
فرســـتاده شـــد و ۱۰۴ ثانیـــه بعد بـــا پاس 
ســـرژ گنابری گل برتری را زد، ســـازنده گل 
دوم در وقت هـــای تلف شـــده گل ســـوم 
را هـــم زد. چنـــد روز بعـــد دوبـــاره بایرن 
را نجـــات داد، ایـــن بـــار ۱۴9 ثانیـــه زمان 
می خواســـت تـــا در دقیقـــه ۸۵ گل اول 
را وارد دروازه ولفســـبورگ کنـــد، گنابـــری 
یکـــی دیگـــر هـــم زد تا بایـــرن ۲ بـــر صفر 

بـــه پیـــروزی برســـد. درخشـــش زیرکزی 
در عرصـــه بین المللـــی پـــاداش ســـفری 
بـــود کـــه در ســـال ۲۰۰۷ در تیـــم محلـــی 
هکلینخن شـــروع شـــد و او در اســـپارتان 
راهی به تیـــم حرفـــه ای آدو دن هاخ پیدا 
کرد. بعد از ســـه ســـال به آکادمی فاینورد 
رفـــت و بـــرای تیم زیـــر ۱6 و زیر ۱۷ ســـال 
این باشـــگاه بازی کرد که بـــا اولی قهرمان 
لیـــگ و بـــا دومی قهرمـــان جـــام حذفی 
شـــد. بیشـــتر بازیکنان تیم زیر ۱۷ ســـال 
پیشـــنهادهایی دریافت کردند اما او صبر 
کرد. تیم های رقیـــب آژاکس و پی اس وی 
برایـــش گزینـــه نبودنـــد، حـــس می کرد 
خیانت بـــه فاینورد اســـت. در تابســـتان 
۲۰۱۷ انتقـــال بـــه تیم هـــای خارجی پیش 
آمـــد و رقابـــت بـــرای جـــذب ایـــن جوان 
مســـتعد بیـــن بایـــرن مونیـــخ و اورتـــون 
بود کـــه بـــرای دومـــی در یـــک تورنمنت 
بین المللـــی در جمهـــوری چـــک بـــازی 
کـــرده بود. خـــودش دو ســـال بعد گفت: 
»اورتون گزینـــه جدی بود، چـــون رونالد 
کومـــان مربی تیـــم بود و مـــن مهاجمان 
زیادی جلوتـــر از خودم در تیم نداشـــتم، 
روملـــو لوکاکو بـــه منچســـتریونایتد رفته 
بـــود و احســـاس می کـــردم آنجـــا فرصت 

بـــازی پیـــدا می کنم.«
او احتیـــاط کـــرد و منتظر ماند تـــا بایرن 
پیشـــنهاد بدهـــد. کمـــی طول کشـــید و 
در نهایـــت با ابتـــکار خودش ایـــن اتفاق 
افتـــاد: »دو بازی مـــن در فاینـــورد را دیده 
بودنـــد کـــه بهتریـــن بازی هایم نبـــود. به 
آنها گفتم اجـــازه بدهید ســـه روز تمرین 
کنـــم و بعـــد خودتـــان بررســـی کنیـــد.« 
همیـــن برای پیشـــنهاد بایـــرن کافی بود. 
خـــودش می گوید بازیکنان جـــوان هلند 
آن موقـــع بـــه انگلیـــس می رفتنـــد اما از 

اولین بازیکنانی بوده کـــه به آلمان رفته، 
ابتدا تیـــم زیر ۱۷ ســـال، بعد تیـــم زیر ۱9 
ســـال و در فصـــل دوم حضـــورش بازیکن 

تیم ب باشـــگاه شـــده بود.
فقـــط چند بـــار با تیـــم اول تمریـــن کرد 
و بـــه اردوی تمرینـــی تیـــم در امریـــکا و 
قطـــر رفـــت. ناگهـــان رختکن مشـــترکی 
با روبـــرت لواندوفســـکی، تومـــاس مولر 
و مانوئـــل نویر بـــه دســـت آورد. باید صبر 
می کـــرد، قرار نبـــود خیلی زود بـــرای تیم 
اول باشـــگاه بـــازی کنـــد. فلیـــک بـــرای 
بازی لیـــگ قهرمانـــان برابر تاتنهـــام او را 
فراخواند و برای اولین بار مورد اســـتفاده 
قرار گرفـــت قبل از آن بازی هـــای اثرگذار 
لیـــگ مقابـــل فرایبـــورگ و ولفســـبورگ. 
گل هـــای زیرکـــزی حیاتـــی بـــود و فاصله 
بایرن بـــا لایپزیگ به جای هشـــت امتیاز 
بـــه چهـــار امتیـــاز رســـید، در نهایت هم 
قهرمـــان شـــدند. به صـــورت قرضـــی به 
پارمـــا و اندرلخت رفت تا تجربه بیشـــتری 
به دست آورد و در باشـــگاه بلژیکی موفق 
بـــود. او در تیمی که مربی فعلـــی بایرن، 
ونســـان کمپانی، مربی اش بود، ۱۵ گل و 
هشـــت پاس گل در لیگ بلژیک داشت.
آن ســـال ها بـــرای تیم زیر ۲۱ ســـال هلند 
هم بـــازی کرد و مربـــی تیـــم، اروین فان 
د لـــوی گفـــت ایـــن مهاجـــم ویژگی های 
متمایـــزی دارد: »آنچـــه باعث می شـــود، 
یاشـــوا با بقیه فرق کنـــد، ترکیب بهترین 
ویژگی ها اســـت، تکنیک، قـــدرت بدنی، 
انعطاف پذیـــری و توانایی بـــالا در گرفتن 

مؤثـــر توپ.«
فصل بعد به بولونیا قرض داده شـــد و باز 
هم باید صبر می کرد چـــون در فصل اول 
بیشـــتر به عنوان بازیکن جانشـــین مورد 
اســـتفاده قـــرار می گرفـــت. فصـــل بعد، 

زیرکزی خـــودش را نشـــان داد و با ۱۱ گل 
و پنـــج پاس گل نقش مهمی در رســـیدن 
ایـــن تیـــم بـــه ســـهمیه لیـــگ قهرمانان 
داشـــت. بـــا بازی هایـــش در تیـــم ملـــی 
هلنـــد بـــه مربیگری کومـــان مـــور توجه 
قرار گرفـــت و به یـــورو رفت بعـــد از آنکه 
تیـــون کوپماینرز بـــه دلیـــل مصدومیت 

کنار گذاشـــته شد.
در بـــرد یک چهـــارم نهایی مقابـــل ترکیه 
اولیـــن بـــازی ملـــی اش را انجـــام داد و 
بعـــد از باخت مقابـــل انگلیـــس در نیمه 
نهایی گزارش شـــد در آســـتانه انتقال به 

منچســـتریونایتد است.
زیرکـــزی مهارت های زیـــادی را در اختیار 
تن هـــاخ قـــرار می دهد. او در ســـال های 
اخیـــر ویژگی هـــای جدیدی بـــه بازی اش 
اضافـــه کرده و عـــلاوه بر قـــدرت جذب و 

حفـــظ تـــوپ و دریبل زنی، اســـتارت های 
ســـریع می زنـــد. تکنیـــک و خلاقیـــت او 
شـــاخص اســـت و می توانـــد هم تیمی ها 

را در موقعیـــت گلزنی قـــرار دهد. احتمالاً 
راســـموس هویـــلان از آمـــدن او خیلـــی 

خوشـــحال می شود.

روند رو به رشد یک هلندی بااستعداد

زیرکزی، ستاره محبوب اولدترافورد

منچسترســـیتی تلاش برای رســـیدن 
بـــه پنجمیـــن قهرمانـــی لیـــگ برتر را 
در اســـتمفوردبریج و بازی با چلســـی 
آغـــاز می کنـــد. دو تیـــم ۱۵ روز قبـــل 
در امریـــکا به مصـــاف هـــم رفتند که 
ســـیتی بـــا هت تریـــک برنـــده کفش 
طلای فصل قبـــل، ارلینـــگ هالند ۴ 

۲ پیروز شـــد. بر 
پیـــروزی در پنـــج بـــازی آخـــر فصـــل 
قبل و رســـیدن بـــه رتبه ششـــم برای 
وی  ر پوچتینـــو  موریســـیو  مانـــدن 
نیمکـــت آبی هـــا کافی نبـــود و مربی 
آرژانتینـــی بعـــد از ۱۰ مـــاه بـــا توافقی 
دوجانبه از چلســـی جدا شـــد تا انزو 
مارســـکا چهارمین مربـــی قطعی تیم 
از زمـــان آمـــدن تـــاد بولی بـــه عنوان 
مالک چلسی شـــود. مقامات باشگاه 
همچنان برای تقویـــت تیم ولخرجی 
می کنند و تا الان بـــرای ۱۰ بازیکن ۱۵۰ 
میلیون پونـــد داده اند، مارســـکا هم 
که روی مربیگـــری تمرکـــز دارد، بعد 
از پیش فصل پرفراز و نشـــیب تیمش 

امیـــدوار بـــه شـــروعی دلگرم کننده 
. ست ا

قبـــل  فصـــل  ن  مـــا قهر بـــی  مر
ر  د لسترســـیتی  بـــا  چمپیونشـــیپ 
شـــش بـــازی اش در تابســـتان تنهـــا 
یـــک بـــرد داشـــته و بعـــد از باخت به 
ســـیتی برابر رئـــال مادرید شکســـت 
خـــورده و هفتـــه قبـــل هـــم در خانه 
یـــک  بـــر  یـــک  مقابـــل اینترمیـــلان 
متوقف شـــد. بازی امشـــب امـــا برای 
او فوق العـــاده هیجان انگیـــز اســـت 
چون باید در برابر پـــپ گواردیولا قرار 
بگیرد که در ســـیتی دســـتیارش بوده 
و به روند شـــش بازی بـــدون پیروزی 
برابر ســـیتی پایـــان دهد. امـــا آبی ها 
بـــا کســـب 6۷ امتیـــاز در بازی هـــای 
اولشـــان در فصل هـــای مختلف لیگ 

برتر رکـــورددار هســـتند.
من ســـیتی در ایـــن ســـال ها تیم اول 
فوتبـــال انگلیـــس بـــوده و در پایـــان 
فصـــل گذشـــته به رکـــورد بی ســـابقه 
چهـــار قهرمانـــی پیاپی در لیـــگ برتر 
رســـید. آبی آسمانی پوشـــان در طول 
فصل تنها ســـه باخت داشتند و حالا 
می خواهنـــد هفتمیـــن قهرمانی را در 
هشـــت فصل اخیـــر به دســـت آورند 
در نهمیـــن و شـــاید آخرین فصلی که 
بـــا گواردیولا کار می کنند. ســـیتی هم 
پیش فصل خیلی خوبی را پشت ســـر 
نگذاشـــت البتـــه این تیم بســـیاری از 
بازیکنانـــش را در اختیـــار نداشـــت، 
بعـــد از باخـــت به ســـلتیک و میلان، 
بـــا بارســـلونا ۲ بـــر ۲ مســـاوی کردند 
و در ضربـــات پنالتـــی باختنـــد و بعد 
هـــم بـــازی هیجان انگیز شـــش گله با 

چلســـی را بردند.
گواردیـــولا هفتـــه قبـــل بـــا قهرمانی 
در ســـوپرجام انگلیـــس هجدهمین 

گزارش

یورگـــن کلـــوپ ســـه مـــاه بعـــد از 
ز  ا ش  ه ا شـــوکه کنند یـــی  ا جد
لیورپـــول بـــه نیمکـــت برمی گردد. 
مربـــی ۵۷ ســـاله در ژانویـــه جهان 
فوتبـــال را شـــگفت زده کـــرد وقتی 
گفـــت در پایـــان فصـــل از قرمزهـــا 
می رود و می خواهد زمان بیشـــتری 

را دور از فوتبـــال ســـپری کند. او در 
آخریـــن مســـابقه به عنـــوان مربی 
لیورپول برابر ولورهمپتون با دو گل 
به پیروزی رســـید و جـــای خود را به 

آرنه اســـلوت هلنـــدی داد.
مربی آلمانی این تابستان را خوش 
می گذرانـــد و به جاهـــای مختلفی 

رفته؛ از حضور در فینال یورو ۲۰۲۴ 
تا کنســـرت تیلور ســـوییفت ضمن 
اینکـــه در حـــال ســـاختن ویلایش 
در مایـــورکا اســـت. حالا امـــا قصد 
دارد بـــه نیمکـــت مربیگـــری تیـــم 
سابقش، بوروسیادورتموند برگردد 
برای دیدار خداحافظی که برای دو 
بازیکن ســـابق تیم، لـــوکاژ پیژچک 
و یاکـــوب بلاژیکوفســـکی ترتیـــب 

داده اند.
این بـــازی خداحافظی ۱۷ شـــهریور 
برگـــزار می شـــود و خبـــر آن با یک 
اینســـتاگرام  در  بامـــزه  ویدیـــوی 
دورتمونـــد اعـــلام شـــده اســـت. 
ایـــن فیلـــم بـــا تمـــاس دو بازیکن 
ســـابق دورتموند شـــروع می شـــود 
که بـــه دنبال مربـــی بـــرای دو تیم 

ایـــن دیـــدار می گردنـــد. پیژچـــک 
ی  ز بـــا مـــا   ، رفیـــق «  : یـــد می گو
خداحافظـــی داریم، می دانســـتی؟ 
مـــا مربـــی لازم داریم و مـــن فکری 
دارم، بایـــد بـــه مربـــی بازنشســـته 
کلـــوپ  ناگهـــان  بزنیـــم.«  زنـــگ 
بـــه ایـــن تمـــاس تصویـــری ملحق 
می شـــود با لبخنـــدی روی صورتش 
در حالـــی کـــه عینـــک آفتابـــی زده 
و تیشـــرت ســـفیدی بـــه تـــن دارد. 
کلـــوپ می گویـــد: »شـــما بالاخـــره 
بازی خداحافظـــی برگزار می کنید. 
خـــدای مـــن، حتمـــاً می خواهیـــد 
قبـــل از مســـابقه تمریـــن کنیـــد. 

دیوانـــه شـــده اید؟«
بـــه  پ  کلـــو بق  ســـا ن  یکنـــا ز با
قبـــل  می خندنـــد  او  حرف هـــای 

از اینکه دعوایشـــان بشـــود بر ســـر 
اینکـــه کلـــوپ مربـــی کدامشـــان 
باشـــد. کلوپ اما اهمیتی نمی دهد 
و می گویـــد: »اصـــلاً برایـــم فرقـــی 
همینطـــور  هـــم  قبـــلاً  نمی کنـــد، 
بـــودم. پنـــج دقیقـــه قبـــل از بازی 
بـــه آن فکـــر می کنـــم.« بعـــد ادامه 
ی  ز بـــا ی  بلیت هـــا «  : هـــد می د
تمام شـــده؟ اگـــر به عنـــوان مربی 
نمی آمدم، بلیتـــش را می خریدم.«

کلـــوپ مربی فوق العـــاده محبوبی 
ر  د و  ا  . ســـت ا نـــد  تمو ر و د ر  د
هفـــت ســـال کار در دورتمونـــد در 
بوندس لیـــگا، جام حذفـــی آلمان 
و ســـوپرجام آلمان هر کـــدام دو بار 
بـــه قهرمانی رســـید قبـــل از اینکه 
در ســـال ۲۰۱۵ از تیـــم جدا شـــود. 

لیورپـــول در کمیـــن نشســـته بود 
و کلـــوپ این تیـــم را در ســـال ۲۰۲۰ 
به نخســـتین قهرمانی اش در لیگ 
برتـــر بعد از 3۰ ســـال رســـاند. او در 
آنفیلد هم اسطوره شـــد و علاوه بر 
قهرمانی ســـال ۲۰۱9 لیگ قهرمانان 
اروپا، ســـوپرجام اروپا، جام حذفی 
و دو جـــام اتحادیـــه با ایـــن تیم به 
دســـت آورد. امـــا گفت انـــرژی اش 
تمام شـــده و می خواهد یک ســـال 
اســـتراحت کنـــد امـــا همـــواره نام 
او در ارتبـــاط بـــا تیم هـــای بـــدون 
ح می شـــود، ازجمله  مربـــی مطـــر
تیم ملـــی انگلیس بعـــد از جدایی 
یـــک  حـــالا  ســـاوت گیت.  گـــرت 
مســـابقه نمایشـــی او را به نیمکت 

برمی گردانـــد.

کلیپ بامزه دورتموند

بازگشت شوکه کننده کلوپ

سوژه

سیدعلی بلندنظر
خبرنگار

اخبار 
تیمی

کاپیتـــان  چلســـی،  غایـــب  تنهـــا 
ریس جیمز اســـت که مصدومیت 
همســـترینگ را درمـــان می کنـــد 
هرچنـــد در بـــازی یکـــی مانـــده به 
آخر فصل اخراج شـــده و برای این 
بـــازی محروم اســـت، احتمالاً مالو 
گاســـتو جای او را در دفاع راســـت 

می گیـــرد.
اســـکار باب بـــه دلیل شکســـتگی 

نازک نی ســـه تا چهار ماه نمی تواند 
سیتی را همراهی کند، شاید خرید 
جدید تیم، ســـاوینیو بـــرای اولین 
بـــار در لیگ برتر بـــازی کند و جای 
بـــاب را در ســـمت راســـت خـــط 
میانـــی ســـه نفـــره بگیرد. ســـتاره 
خـــط میانـــی ســـیتی، رودری هـــم 
بـــازی حضـــور نخواهـــد  ایـــن  در 
داشـــت، او در فینـــال یـــورو ۲۰۲۴ 

دچـــار مصدومیـــت همســـترینگ 
شـــد و بعد از تعطیلات تمدیدشده 
تابســـتانی هنـــوز با ســـیتی تمرین 
نکـــرده اســـت، احتمالاً جـــای او را 
ماتئو کوواچیچ بگیرد. سه بازیکن 
تیـــم ملـــی انگلیس، فیـــل فودن، 
کایـــل واکر و جـــان اســـتونز هم در 
بـــازی ســـوپرجام حاضـــر نبودند و 

شـــاید به ایـــن بازی نرســـند.

جامـــش بـــا ســـیتی را بـــرد، آنهـــا بعـــد از 
تســـاوی یک بر یک برابر منچســـتریونایتد 
در ضربـــات پنالتـــی بـــه پیروزی رســـیدند. 

ســـیتی در چهـــار بـــازی آخـــرش در بریـــج 
شکســـت نخورده ضمـــن اینکـــه در ۱۲ تا از 
۱3 فصل گذشـــته بـــازی اولشـــان در لیگ 

را برده اند؛ تنها اســـتثنا ســـه ســـال قبل در 
زمیـــن تاتنهـــام بود که با یک گل شکســـت 

. ند خورد

  سرمربی: 
مارسکا

سانچس
گاستو

 وسلی فوفانا
 کولویل

 کوکوریا
فرناندس

 لاویا
 کایسدو

نتو
 انکونکو

 پالمر

  سرمربی: 
گواردیولا

ادرسون
لوییز
 آکانجی
 دیاز
 گواردیول
برناردو سیلوا
 کوواچیچ
ساوینیو
 دبروینه
 دوکو
هالند

19:00
چلسی - منچسترسیتی

زیرکزی جای فان نیستلروی را می گیرد؟

18 سال از جدایی رود فان نیستلروی از منچستریونایتد می گذرد� او در پنج فصل 150 
گل برای یونایتد زده و در رده یازدهم جدول بهترین گلزنان تاریخ این باشگاه قرار دارد 

اما کمتر کسی به نسبت گلزنی او در هر بازی نزدیک شده است، 0/68 گل برای هر بازی� 
چنین انتظاری از یاشوا زیرکزی بی انصافی و غیرواقعی است چون این بازیکن 23 ساله 

اصلاً مهاجم نوک نیست، چیزی که در فان نیستلروی آشکارا بود�
اما بعد از ناکامی های بسیار هواداران یونایتد به دنبال یک گلزن تمام عیار دیگر هستند 

و خرید 36/5 میلیون پوندی از بولونیا نمی توانست شروعی بهتر از این داشته باشد� 
اریک تن هاخ مربی یونایتد گفت: »برایش خیلی خوشحالم، با این گل اعتماد به 

نفسش بالا می رود�«
فان نیستلروی در تابستان به کادر فنی تن هاخ اضافه شده و می تواند توصیه های لازم 

را به مهاجم هموطنش بکند�



مصاحبه و خبر

آقایی: خوب بازی نکردیم
نســـاجی در اولین بازی خانگی خود در فصل جدید با یک 
گل مقابل فولاد شکست خورد. سعید آقایی مدافع نساجی 
می گوید: »به نظرم خـــوب بازی نکردیم و حرفی هم ندارم 
بزنم. بـــه فولاد تبریک می گویم و از هـــواداران عذرخواهی 
می کنـــم. ما در بازی هـــای خانگی کل انرژی مـــان را از آنها 
می گیریـــم و بابت این بازی هم شرمنده شـــان هســـتیم. 
ان شـــاءالله بتوانیـــم در ادامه مســـیر جبران کنیـــم.« او در 
واکنش به اینکه هواداران نســـاجی نگـــران تکرار اتفاقات 
سال گذشته هستند، این طور می گوید: »فکر نمی کنم این 
اتفاق رخ بدهد. شـــرایط برایمان ســـخت بود، بدنسازی را 
دیر شروع کردیم و این مسائل هم خیلی تأثیر داشت، ولی 
همان طور که سال قبل گفتم این تیم می ماند و امسال هم 
نتایج بهتری می گیریم و برای بالای جدول تلاش می کنیم، 
الان هم روی حرفم هستم. ان شاءالله شرایط مان بهتر شود. 
ما سال قبل، سال سختی داشتیم اما بعد از اینکه آن شرایط 
سخت را گذراندیم، تمرینات خیلی خوبی داشتیم. امروز 
شرایط طوری بود که نیمه دوم بازی مان درنیامد و نتوانستیم 

امتیاز بگیریم. برای بازی بعدی آماده می شویم.«

باشگاه نساجی قطعاً واگذار می شود
تیم نساجی مازندران لیگ بیست و چهارم را با شکست یک 
بر صفر در ورزشگاه خانگی خود مقابل فولاد خوزستان آغاز 
کرد تا شـــاگردان ســـاکت الهامی فصل جدید را با وضعیتی 
خاص شـــروع کنند. با این حال نتیجه به دســـت آمده در 
شـــرایطی رقم خورد که مدیران باشگاه نساجی از مدت ها 
قبل به صورت رســـمی اعـــلام کرده بودند کـــه قصد دارند 
باشگاه را بفروشند ولی با توجه به اینکه تا این لحظه کسی 
برای خرید باشگاه اقدام نکرده، نساجی تحت مالکیت رضا 
حدادیان خواهد بود. ایزد ســـیف الله پور قائم مقام باشگاه 
نساجی درباره مسأله واگذاری این باشگاه می گوید: »آقای 
حدادیان هنوز روی حرفش است. تمام امکانات را در اختیار 
تیم گذاشته. بازیکنان پیش قراردادشان را دریافت کرده اند 
و با تمامی بازیکنان فصل قبل تسویه شده. امکانات ورزشگاه 

هم تکمیل شده اما او هنوز روی موضع خودش است.«

مستحق یک امتیاز بودیم
فخرالدینی: قسمت نبود در 

استقلال خداحافظی کنم
میلاد فخرالدینی که چند روز پیش به شمس آذر پیوست، 
بلافاصله برای این تیم مقابل اســـتقلال به میدان رفت. او 
درباره این بازی می گوید: »باید بگویم که آدمی نیستم که اگر 
از تیمی جدا شوم، در موردش بد صحبت کنم، حرمت ها را 
نگه می دارم و مشکلی نداشتم. خدا را شکر توانستم انتخاب 
خوبی داشته باشم و به تیم خوب شمس آذر بپیوندم. خدا 
را شکر، بازی خوبی بود. فکر می کنم حداقل مساوی حق 
ما بود، اما فوتبال همین اســـت. به تیم اســـتقلال تبریک 
می گویم و امیدوارم در بازی بعدی بتوانیم جبران کنیم. تیم 
ما خیلی جوان است و من فکر می کنم در آینده حرف های 
زیادی برای گفتن خواهیم داشت. وقتی به تمرین آمدم، از 
کیفیت و انگیزه بسیاری از بازیکنان لذت بردم.« برخلاف 
انتظار قســـمت این بود که او فرصت خداحافظی از دنیای 

بازیگری با لباس استقلال را به دست نیاورد.

MRI برای آقایی پور

تیم فوتبال ســـپاهان با نتیجه ۳ بر یک چادرملو را شکست 
داد. در این بازی جواد آقایی پور خرید جدید تیم سپاهان از 
دقیقه ۶۵ وارد زمین شد اما خیلی زود و به دلیل مصدومیت 
قادر به ادامه بازی نشد و جای خود را به رضا اسدی داد. آقایی 
پور برای مصدومیتش MRI می دهد تا آخرین وضعیت او 
برای دیدار هفته دوم لیگ برتر برابر خیبر خرم آباد مشخص 
شود. احتمال اینکه در بازی با خیبر غایب باشد وجود دارد. 
در رابطه با مهدی لیموچی هم مدیران باشگاه سپاهان به 
دنبال حل مشکل ثبت قرارداد او هستند تا این بازیکن بتواند 

از هفته دوم برای تیم خود به میدان برود.

واکنش بیرانوند به احتمال محرومیتش
ربات نیستیم که اشتباه نکنیم

درحالی کـــه همچنـــان خبـــری از اعـــلام رأی مربوط به 
شکایت باشـــگاه پرســـپولیس از علیرضا بیرانوند بابت 
فســـخ یکطرفه و همچنین شکایت آنها از باشگاه تراکتور 
تبریز به دلیل جذب بیرانوند نیســـت، این دروازه بان در 
خصوص حواشی این پرونده پس از اولین بازی با پیراهن 
تراکتور توضیح داد: »من یک بازیکن حرفه ای هســـتم و 
تمام تمرکزم را روی تیمی می گذارم که در آن حضور دارم. 
الان تمرکـــزم کاملاً برای تراکتور اســـت و به چیزی توجه 
نمی کنم. مطمئنم تمام کسانی که بیرون هستند و از من 
انتقاد فنی، اخلاقی و... می کنند، حق دارند. به هرحال ما 
هم گاهی اوقات اشتباه می کنیم، ربات نیستیم که اشتباه 
نکنیم، ولی  آن قدر قوی هســـتم و باید قوی فکر کنم که 
اگر اشتباه کردم بتوانم ادامه بدهم. شاید بیرانوند از نظر 
هواداران و رســـانه ها یک اشتباه کرده باشد و اشتباهش 
هم شـــاید از لحاظ اخلاقی باشـــد. شـــاید به هوادارانی 
بی احترامی کرده باشـــم. من عذرخواهی می کنم اما به 
راهم ادامه می دهم و نشـــان داده ام اگر بهتر تمرکز کنم، 
می توانم موفق باشم.« از صحبت های بیرانوند این طور 
برداشـــت می شود که این بازیکن خودش را برای هر رأی 
احتمالی آماده کرده و حال باید منتظر اعلام رسمی رأی 
کمیته وضعیت در خصوص این پرونده جنجالی بمانیم.
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برد 2-0 تراکتور مقابل مس رفسنجان در 
هفته اول لیگ بیست و چهارم، افرادی 
را کـــه معتقدنـــد دراگان اســـکوچیچ با 
پذیـــرش پیشـــنهاد ســـرمربیگری این 
تیـــم آمده تا با قهرمانی به فدراســـیون 
ثابـــت کنـــد او را نامنصفانـــه از رهبری 
تیم ملی ایـــران خلع کردند، در نگرش 
خـــود راســـخ تر کـــرد و انتقـــام او را از 
برکنارکنندگانـــش ظاهـــراً محتمل تـــر 
ســـاخت اما مســـائلی در تأیید و نکاتی 
دیگـــر در رد ایـــن نوع نـــگاه جلب نظر 

می کند.
نـــگاه مثبت بر این پایه اســـتوار اســـت 
که پرشـــورها، با جـــذب بازیکنانی مثل 
مهـــدی ترابـــی و علیرضـــا بیرانونـــد و 
حفظ 70درصد نفرات قبلی  شـــان تیم 
واقعاً باکیفیتی ســـاخته اند و سرمربی 
اســـلحه های  کـــروات،  آشـــنای  نـــام 
کارســـازی در اختیار دارد و از قضا ترابی 
و اســـماعیلی فر دو گل دیـــدار بـــا مس 
رفســـنجان را پایه گـــذاری کردند. نگاه 
منفـــی و البته واقع بینانـــه هم حاکی از 
آن اســـت که فقط براساس نتیجه یک 
مسابقه نباید به هیچ تیمی نمره قبولی 
یا مـــردودی داد و باید هـــر تیم هفت یا 
هشت مســـابقه برگزار کند تا مشخص 

شود چه کاره است.
در ایـــن میـــان، دو نکتـــه مهـــم دیگـــر 
فراموش نشـــود. یکی اینکـــه برکناری 

اســـکوچیچ از هدایت یوزها، واقعاً یک 
ظلم بـــزرگ به او بود و مـــردی را از تیم 
ملـــی دور کرد کـــه رکـــورد خیره کننده 
کســـب 15 بـــرد در 18 دیـــدار و ثبـــت 
ســـریع ترین صعود در تاریخ فوتبال ما 
به مرحله نهایی جام های جهانی 2022 
قطـــر را برجای نهاده بـــود و مهدی تاج 
که آن تصمیم سراســـر غلط را گرفت و 
کارلوس کی روش تمام شده را جانشین 
اســـکوچیچ کرد، بـــا آن کار تیم ملی را 
ویران کرد و عملاً باعث شکست هایی 
شد که در جام جهانی بیست و دوم به 

نام ایران ثبت شد.
اما نکته دومی هم درباره بازگشت مجدد 
اسکوچیچ وجود دارد که می تواند ناقض 
کل مســـائلی باشـــد که پیش تر آوردیم 
و حســـاب و کتاب هـــای او و امیدهای 
تراکتـــور و هوادارانش را در راه کســـب 
موفقیتی بـــزرگ باطل کنـــد. آن نکته 
وجود شخص محمدرضا زنوزی در مقام 
مالک و تصمیم گیرنده اول در باشـــگاه 
تراکتـــور اســـت. او در اقدامات خود در 
ارتبـــاط با تراکتـــور و انتصاب هایش در 
این تیـــم چنان کم ثبـــات و کم حوصله 
و متغیرالاحوال اســـت که کافی اســـت 
پرشورها در سه-چهار بازی بعدی خود 
بـــد نتیجه بگیرند و در آن صورت زنوزی 
اســـکوچیچ را خلع و او را وردست خیل 
مربیانی خواهد فرستاد که در چهار-پنج 
سال اخیر برکنار کرده که کمتر از 20نفر 
نیســـتند. بنابراین باید صبر کرد و دید 
که صبح دولت اسکوچیچ در تبریز کی 
دمیدن خواهـــد گرفت و آیا رقبا و البته 
آقای زنوزی اصولاً اجـــازه این دمیدن را 
به وی و تیم البته مســـتعد و پرمهره وی 

خواهند داد یا خیر.

گزارش یک

وصال روحانـی
خبرنگار

گزارش خبری

جواد رستم زاده
خبرنگار

ســـرانجام ســـوت آغاز بیســـت و چهارمین 
لیـــگ برتر هم بـــه صدا درآمـــد و هفته اول 
آن بـــا تمـــام امـــا و اگرهایـــی کـــه در پیش 
بود به خوبی تمام شـــد. تیم هـــا با آرایش 
جدیـــد رخ نمودنـــد و بازی ها بـــا کمترین 
حاشـــیه ها به اتمام رســـیدند. تهران البته 
در شـــروع دوباره لیگ سوت و کور بود و در 
آزادی همیشه جوشان خاک مرگ پاشیده 
بودند و حالا علاوه بر ایران آســـیا هم برای 
تماشـــای تن پـــوش جدید این اســـتادیوم 
لحظه شـــماری می کند و غر می زند. بدون 
آزادی بازی هـــای ســـوگولی های پایتخـــت 
به شهرســـتان ها رفته اســـت. پرسپولیس 
هفته اول را در اراک میزبانی کرد و استقلال 
هـــم هفتـــه دوم را در خـــارج از تهـــران به 
اســـتقبال میهمـــان خواهد رفـــت. برنده 
این نقل مکان هـــا البته که شهرســـتان ها 
بودنـــد. اراک و قزوین نشـــان دادند که چه 

پتانســـیل خوبـــی در شهرســـتان ها بـــرای 
میزبانی هـــای بزرگ وجـــود دارد. آنها حتی 
»وی ای آر« را هـــم در دل خـــود جای دادند 
تا نشـــان دهند اگر عزم جدی برای تجهیز 
اســـتادیوم ها وجـــود داشـــته باشـــد حتی 
شـــهرهای کوچک تر از تهران هم می توانند 
به محفلی بـــرای برگـــزاری بازی های بزرگ 
و دائمـــی تبدیـــل شـــود. خرابـــی آزادی و 
درست نشـــدن اســـتادیوم تختی هر بدی 
که داشته اند باعث تمرکززدایی از پایتخت 
شـــده  و حـــالا فدراســـیون می توانـــد روی 
برگـــزاری بازی هـــای ملـــی در شـــهرهای 
کوچک تر هم حســـاب کنـــد. واقعیت این 
اســـت که تیم ملـــی متعلق به همـــه ایران 
اســـت و تماشـــای بازی های این تیم سهم 
همه شهرستان هاســـت. این هفته اراک و 
قزوین نشـــان دادنـــد که میزبانـــان قابلی 
هســـتند و هفته هـــای بعـــد هـــم احتمالاً 

شـــهرهایی چون اهواز و انزلی و قائمشـــهر 
می تواننـــد رخ بنماینـــد. اتفاقـــاً نکته مهم 
همین جاســـت که اگـــر به شهرســـتان ها 
اطمینان شـــود در همین راســـتا مسئولان 
شـــهری هم بـــرای تجهیـــز اســـتادیوم ها و 
تکمیل زیرساخت ها آســـتین بالا می زنند 
و این یـــک بازی دو ســـر برد اســـت. بعد از 
میزبانی اراکی ها از بازی پرســـپولیس حالا 
این شـــهر و مســـئولانش با اعتماد به نفس 
بیشـــتری می توانند میزبانی هـــای بزرگ تر 
را بپزیرنـــد. این مســـأله حتـــی در مورد بالا 
رفتـــن کیفیت پخش تلویزیونـــی هم قابل 
تســـری اســـت. یعنی می توان بـــا اعتماد و 
انتقال میزبانی ها به شهرســـتان ها کیفیت 
فنی پخش تلویزیونی و تجهیزات ویدیویی 
را هم بهبود بخشـــید و AFC را مجاب نمود 
کـــه بـــرای دادن میزبانی هـــای بین المللی 
بـــه مـــا اعتمـــاد کنند. بـــه هرحـــال اینجا 

ایران اســـت تـــا کار به جبـــر روزگار نرســـد 
قدمـــی عاجـــل برداشـــته نخواهـــد شـــد. 
اگر پـــای AFC و فشـــارهای FIFA در میان 

نبـــود باز هـــم درب در لیگ برتـــر بر همان 
پاشـــنه شـــلختگی و بی امکاناتـــی ســـابق 

. خید می چر

پاسخ سازمان لیگ به مس رفسنجان

طبق دستورالعمل کارت 
بازیکنان صادر نشد

قهرمان جام جهانی طلایی پوش می شود

انفجار بزرگترین بمب لیگ در اصفهان
شکایت نساجی به حضور 

محمدی و سلیمانی

بازی با فولاد باید 
سه- هیچ شود

نمی دانم چه کسی مقصر است

 لک: نویدکیا همین امروز 
برود حق دارد

محرم نویدکیا ســـرمربی مس رفســـنجان در نشســـت 
خبـــری پیش از مســـابقه بـــا تراکتـــور تبریـــز در هفته 
نخســـت لیـــگ برتـــر اظهاراتی علیـــه ســـازمان لیگ و 
مســـئولان فدراســـیون فوتبـــال انجـــام داده کـــه قطعاً 
ایـــن صحبت ها از نظـــر قانونـــی قابل پیگیری اســـت. 
فرشـــید طاهـــری مدیر نقـــل و انتقالات ســـازمان لیگ 
در خصوص ادعاهای مطرح شـــده از ســـوی ســـرمربی 
مـــس رفســـنجان می گویـــد: »بـــا وجـــود اینکـــه برخی 
باشـــگاه ها کارهای ثبـــت قـــرارداد بازیکنـــان و دریافت 
کارت هـــای بازیکنان را به ســـاعات آخر مهلـــت قانونی 
موکول کرده بودند، مســـئولان نقل و انتقالات سازمان 
لیـــگ حتـــی بعـــد از ســـاعات اداری و تا ســـاعت ۲۴ در 
روزهای سه شـــنبه و چهارشـــنبه در سازمان لیگ حضور 
داشـــتند تـــا نهایـــت همـــکاری را بـــا باشـــگاه ها انجام 
داده باشـــیم. تیـــم مس رفســـنجان هم پنجـــره نقل و 
انتقـــالات خارجی اش از ســـوی فیفا و هـــم پنجره نقل 
و انتقـــالات داخلـــی از ســـوی کمیته تعییـــن وضعیت 
فدارســـیون فوتبال بسته شـــده بود. طبق تبصره ماده 
۳۰ دســـتور العمل ناظـــر بـــر قراردادهـــا کارت بازیکنان 
کمتـــر از ۴۸ ســـاعت مانده بـــه آغاز مســـابقه غیرمجاز 
و غیرقانونـــی اســـت و در صورتی کـــه بازیکنـــی کمتر از 

۴۸ ســـاعت کارت بـــازی دریافت کنـــد بازیکن غیرمجاز 
محســـوب می شـــود.« او در تکمیـــل حرف هایـــش این 
طـــور می گویـــد: » ســـازمان لیـــگ فوتبال ایـــران بدون 
صـــدور مجوزهـــای لازم از ســـوی کمیتـــه وضعیـــت، 
دپارتمـــان عضو گیری و امـــور مالی فدراســـیون فوتبال 
مجاز بـــه صدور کارت بازیکن هیچ باشـــگاهی نیســـت 
با ایـــن حـــال مدیـــران ســـازمان لیـــگ و فدراســـیون 
فوتبـــال نهایت همـــکاری را با باشـــگاه ها در چهارچوب 
مقـــررات انجـــام داده انـــد و بی انصافی اســـت که گفته 
می شود ســـاعت ۱۱ شب کسی در ســـازمان لیگ نبوده 
درحالی که ما تا ســـاعت ۲۴ در ســـازمان لیگ مشـــغول 
ثبت قـــرارداد بازیکنـــان و باشـــگاه های مختلف بودیم 
البتـــه پنجـــره نقـــل و انتقـــالات خارجی باشـــگاه مس 
رفســـنجان طبـــق نامـــه دبیرکل بـــه ســـازمان لیگ روز 

پنجشـــنبه باز شد.«

باشـــگاه ســـپاهان روز شـــنبه از حضور 
اســـتیون انزونـــزی، بازیکـــن ســـابق 
تیـــم ملـــی فرانســـه در شـــهر اصفهان 
بـــرای عقد قـــرارداد بـــا این تیـــم خبر 
داد. هافبـــک باتجربـــه و مطرحـــی که 
در ســـال ۲۰۱۸ بـــا تیـــم ملی فرانســـه 
بـــه قهرمانی در جـــام جهانی روســـیه 
رســـید و تبدیل به اولیـــن بازیکن لیگ 
ایران می شـــود که ســـابقه قهرمانی در 
جـــام جهانـــی را دارد. انـــزوزی فوتبال 
حرفه ای خـــود را از تیم آمیان شـــروع 
کرد و پـــس از درخشـــش در این تیم، 
از ســـوی رسانه های فرانســـه به عنوان 
»پاتریـــک ویـــرای جدید« فوتبـــال این 
کشور معرفی شد. سپس با درخشش 
در بلکبـــرن، بـــه تیـــم استوک ســـیتی 
پیوســـت و یکـــی از ســـتون های اصلی 
ایـــن تیم زیرنظـــر مارک هیوز اســـطوره 
منچســـتریونایتد بـــود . انزونـــزی در 
پایـــان فصـــل ۲۰۱۴/۲۰۱۵، بـــا عملکرد 
خوب خـــود و گلزنی مقابـــل تیم هایی 

تاتنهـــام،  و  چـــون منچســـتریونایتد 
عنـــوان برترین بازیکن فصل اســـتوک 
را از آن خـــود کـــرد و همیـــن موضـــوع 
باعث شـــد وی با قـــراردادی ۷میلیون 
یورویـــی، بـــه ســـویا بپیونـــدد. انتقال 
او بـــه ســـویا، در قهرمانـــی ســـال ۲۰۱۶ 
ایـــن تیـــم در لیـــگ اروپـــا تأثیرگـــذار 
بـــود و وی در ماه ژانویـــه ۲۰۱۷، عنوان 
بهتریـــن بازیکـــن مـــاه لالیـــگا را از آن 
خـــود کرد. عملکـــردی که بـــه تدریج، 
باعـــث جلب شـــدن توجهـــات دیدیه 
دشـــان شـــد و ســـرمربی خروس هـــا، 
در دوره حضـــور هافبک هـــای مطرحی 
چون پوگبـــا، کانتـــه، ربیـــو، متوییدی 
و سیســـوکو، انزونـــزی را بـــه تیم ملی 
فرانســـه دعـــوت کـــرد. پـــس از حضور 
به عنوان یـــار تعویضـــی در فینال جام 
جهانـــی، انزونـــزی در تابســـتان ۲۰۱۸ 
به رم پیوســـت اما در لبـــاس گرگ ها، 
را  همیشـــگی  درخشـــش  نتوانســـت 
داشـــته باشـــد و این انتقال، آغاز افت 

تدریجـــی انزونزی و خروج او از ســـطح 
اول فوتبـــال اروپا بـــود. انتقال قرضی 
او به گالاتاســـرای، حضـــور در الریان و 
قونیه اســـپور، به تجربیات او در فوتبال 
خاورمیانـــه افـــزوده و حـــالا انزونزی، 
یکـــی از جذاب تریـــن بازیکنـــان ایـــن 
فصل لیـــگ برتر ایران اســـت. ســـتاره  
بلندقامتـــی که می تواند با درخشـــش 
خـــود در خط میانی ســـپاهان، خاطره 
بازی هـــای ضعیـــف بازیکنـــان خارجی 
این تیـــم در چنـــد فصل اخیـــر را پاک 

. کند

نســـاجی مازنـــدران در هفته نخســـت 
لیگ برتر مقابل فولاد خوزســـتان یک 
بر صفر شکســـت خـــورد. بعـــد از این 
بازی مسئولان باشگاه نساجی از فولاد 
بابت استفاده از دو بازیکن در ترکیب 
خود شـــکایت کرده انـــد. محمدجواد 
محمـــدی و محمدرضـــا ســـلیمانی دو 
بازیکن خبرســـاز فولاد هســـتند که در 
ترکیب ایـــن تیم بـــه میـــدان رفتند و 
ســـلیمانی موفـــق بـــه گلزنی نیز شـــد. 
باشـــگاه ذوب آهـــن دربـــاره محمدی و 
ســـلیمانی در نقل و انتقـــالات مدعی 
شـــده بود، ذوبی ها اعتقـــاد دارند که 
قرارداد محمدی را بـــه صورت یکطرفه 
تمدیـــد کرده انـــد وبه همیـــن خاطر از 
او و فولاد شـــکایت کردنـــد. همچنین 
ذوب آهن مدعی شـــده ســـلیمانی نیز 

بعـــد از پایـــان خدمـــت ســـربازی بـــه 
واســـطه قراردادی کـــه با این باشـــگاه 
داشـــته بازیکن غیرقانونی محســـوب 
می شـــود و از او هـــم شـــکایت شـــده 
اســـت. در چنین شـــرایطی نســـاجی 
مازنـــدران به واســـطه ایـــن قانون که 
اعتراض بـــه بازیکـــن غیرمجاز حریف 
فقط تا ۲۴ ســـاعت بعد میســـر است، 
از فـــولاد خوزســـتان بابـــت اســـتفاده 
از ســـلیمانی و محمـــدی به ســـازمان 
لیگ شـــکایت کرده اســـت. مسئولان 

نســـاجی بـــر این بـــاور هســـتند که در 
صـــورت تأییـــد غیرقانونـــی بـــودن دو 
بازیکن فـــولاد نتیجه بـــازی باید تغییر 
کند و آنها برنده اعلام شوند. سازمان 
لیگ شـــکایت نســـاجی از فـــولاد را به 
کمیتـــه انضباطی فدراســـیون فوتبال 
ارجـــاع می دهد تا شـــکایت ذوب آهن 
از فـــولاد و دو بازیکـــن مذکور توســـط 
کمیتـــه تعیین وضعیت مورد بررســـی 
قـــرار بگیـــرد و بـــه صدور حکـــم منجر 

. د شو

مس رفســـنجان در نخســـتین مســـابقه فصل جدید لیـــگ برتر 
نتوانســـت از بازیکنـــان جدیـــدش اســـتفاده کنـــد. حامـــد لک، 
دروازه بـــان این تیـــم می گوید: »با توجه به اینکـــه فقط 13 بازیکن 
داشـــتیم و 5نفر از آنها بازیکنان کم ســـن و ســـال و بـــدون تجربه 
لیـــگ برتری بودنـــد، عملکرد پایاپایـــی مقابل تیمـــی ارائه دادیم 
کـــه همه خریدهای داخلـــی و خارجی خود را در اختیار داشـــت و 
شـــکایت از بازیکنان آنها هـــم راه به جایی نبرده اســـت. نمایش 
شایســـته ای در این شرایط مقابل تراکتور داشتیم و اصلاً حق مان 
باخت نبـــود.« لـــک درباره عـــدم حضـــور بازیکنان جدیدشـــان 
در ایـــن بـــازی می گویـــد: »ببینید مـــن اصلاً نمی دانم چه کســـی 
این وســـط مقصر اســـت، اما چیزی کـــه ما از طـــرف مدیران مان 
شـــنیدیم این اســـت که باشـــگاه ما به موقع مطالبات را پرداخت 
کرده تـــا بتوانـــد قراردادها را ثبت کنـــد ولی ســـازمان لیگ در آن 
ســـاعت فعال نبوده اســـت. بعدش هم بازیکنان ما قراردادشان 
را امضـــا و ثبت کرده بودنـــد، اما فقط صدور کارت شـــان به دلیل 
مطالبـــات مانـــده بود که بدهی هـــم پرداخت شـــد، اما کم لطفی 
کردنـــد و نگذاشـــتند ما مقابـــل تراکتـــور خریدهـــای خودمان را 
داشـــته باشـــیم. همه چیز واضح و مشخص اســـت. برای نمونه 
یـــک بازیکن 48 ســـاعت هم نمی شـــود به تیم جدیـــدش رفته، 
اما مقابل اســـتقلال بازی کـــرد؛ فقط ما چنین حقـــی نداریم؟ از 
طرف دیگر، بســـیاری از رســـانه های رســـمی کشور نوشـــته اند که 

یـــک بازیکن در همین نقـــل و انتقالات غیرقانونـــی از یک تیم به 
باشـــگاه دیگری رفته و در هفته اول هم بازی کرد و آب از آب تکان 
نخورد. چطور می شـــود این اتفاق بیفتد؟ واقعـــاً نویدکیا حق دارد 
که از این وضعیت گلایه داشـــته باشد و اصلاً همین الان کار را رها 
کنـــد و برود. مـــا به  خاطر محـــرم، رحمان و... در مـــس ماندیم، 
اما این وضعیت واقعاً اســـفناک اســـت که نمی توانیم از بازیکنانی 
کـــه یک ماه در کنارشـــان تمرین کردیـــم، بهره ببریـــم.« او درباره 
نبـــود var در چند بازی لیـــگ برتر این طور می گویـــد: »مگر خود 
مدیران فدراســـیون و ســـازمان لیگ از مدت هـــا قبل نگفتند که 
فصـــل جدید را بـــا وی ای آر برگـــزار می کنیم؟ آنها قـــول دادند که 
لیـــگ جدید با کمـــک داور ویدیویی اســـت، ولی در 6 مســـابقه از 
وی ای آر اســـتفاده نکردنـــد و آب از آب تکان نخورد، اما باشـــگاه ها 
را در منگنه می گذارند که اگر تا 48 ســـاعت قبـــل کارتان را انجام 
ندهیـــد، نمی توانیـــد از بازیکن اســـتفاده کنید. واقعـــاً این رفتار 

نســـبت به باشـــگاه ها و بازیکنان درست است؟«

عاقبت اجبار و اعتماد
شهرستان ها 

برنده هفته اول

آیا صبح دولت مربی رکوردشکن کروات خواهد دمید؟

انتقام به سبک دراگان



فردا صبح جلسه نهایی با لخ پوزنان
علی قلـــی زاده کـــه در چهار هفتـــه ابتدایی لیگ 
لهســـتان به عنوان بازیکن ذخیره به میدان رفته 
بـــار دیگر پای میز مذاکره با باشـــگاه پرســـپولیس 

نشست تا بلکه ســـرخپوش شود.
قلـــی زاده که حدود یـــک ماه پیش هـــم از علاقه 
خـــود بـــرای پیوســـتن بـــه پرســـپولیس بـــه رضا 
درویـــش و مدیران باشـــگاهش خبـــر داده بود به 
دلیل عدم توافق طرفین بر ســـر مبلغ قراردادش 
عقب نشـــینی کرد تا ایـــن موضوع حـــالا بار دیگر 
از ســـوی باشـــگاه لهســـتانی و درخواســـت دوباره 
قلـــی زاده مطرح شـــود. به همیـــن خاطر درویش 
جلســـه نهایی با مدیـــر برنامه هـــای قلـــی زاده را 
برگـــزار کـــرد و طـــی آن به توافـــق مالـــی لازم نیز 
رســـیدند اما بـــرای دریافـــت رضایتنامه از طرف 
لهســـتانی، نگران افزایش ناگهانی مبلغ است. 
بـــا این حـــال قلـــی زاده بـــه صراحت بـــه مدیر 
برنامه هـــای خود اعلام کرده اســـت پیشـــنهاد 
ســـایر باشـــگاه های ایرانـــی را بـــرای بازگشـــت 
به فوتبـــال کشـــور رد کـــرده و توافق برای فســـخ 
بـــا لـــخ پوزنـــان را نهایی کند تـــا به پرســـپولیس 
بپیوندد. تکلیـــف نهایی قلی زاده برای پیوســـتن 
بـــه پرســـپولیس پـــس از برگـــزاری جلســـه صبح 
دوشـــنبه )فردا( با لخ پوزنان مشـــخص می شود تا 
این بازیکن در آســـتانه پیوستن به جمع شاگردان 

گاریدو قـــرار بگیرد.

نگاه

خبر

قلی زاده کار فرشاد را سخت می کند؟
 بمب پرسپولیس برای جایگزینی ترابی

 ایلیـــا بهـــزاد اول /صحبت هـــای رضـــا درویش 
در خصوص نقـــل و انتقالات باشـــگاه و مذاکره 
بـــا علـــی قلـــی زاده، خبـــر از نزدیک شـــدن این 
بازیکـــن ملی پوش به پرســـپولیس می دهد. در 
بخشـــی از مصاحبه مدیرعامل پرســـپولیس که 
در سایت رسمی باشـــگاه منتشر شده، درویش 
در خصوص مذاکرات بـــا قلی زاده صحبت کرده 
اســـت: »به هرحال مذاکراتی صورت گرفته پس 
اجـــازه بدهید رونـــد مذاکـــرات طی شـــود و به 
امید خدا هر وقت همه چیز نهایی شـــود، آن را 
از طریق رسانه رســـمی باشگاه اعلام می کنیم.«
 بـــا توجه بـــه این صحبـــت و اخبـــار درز کرده از 
لهســـتان، می توان گفت کـــه قلـــی زاده به طور 
رسمی با پرســـپولیس وارد مذاکره شده و حضور 
این بازیکن در تیم گاریدو دور از ذهن نیســـت. 
علی قلی زاده که در ســـال های اخیـــر پای ثابت 
اردوهـــای تیـــم ملی ایـــران بـــوده، خصوصیات 

مشـــابهی با مهدی ترابـــی دارد؛ هر دو محصول 
آکادمی سایپا هســـتند، هر دو در خارج از ایران 
موفق نبودند و هـــر دو بازیکن تکنیکی، توانایی 
بازی در ســـمت چپ و راســـت زمیـــن را دارند. 
این ویژگـــی قلـــی زاده، به خوبـــی می تواند خلأ 
ترابی در سمت راســـت خط حمله پرسپولیس 
را برطـــرف کند و در صورت در دســـترس نبودن 
اورونـــوف، قلی زاده جـــای او را در ســـمت چپ 
خـــط حمله می گیـــرد. ضمن اینکه بـــا توجه به 
جـــذب یک دفـــاع چـــپ خارجی بـــرای آخرین 
ســـهمیه خارجی تیم، پرســـپولیس باید از بین 
بازیکنـــان ایرانی برای ســـمت چـــپ خط حمله 

خـــود خرید کند.
کیـــب  تر ر  د ه  د ا قلـــی ز لـــی  حتما ا حضـــور   
پرســـپولیس، کار فرشـــاد احمدزاده برای حضور 
در ترکیـــب اصلـــی تیـــم را ســـخت می کنـــد. 
فرشـــاد با آگاهـــی از کمبـــود یک وینگر راســـت 
برای ســـومین بار به پرســـپولیس بازگشـــت و تا 
اینجـــا انتخـــاب اول گاریدو در این پســـت بوده 
امـــا حضـــور قلـــی زاده، او را در کنـــار صادقی به 
دو گزینـــه ذخیره تیم برای قلـــی زاده و اورونوف 

می کند. تبدیـــل 
 قلـــی زاده که یکـــی از بازیکنـــان باکیفیت لیگ 
ایـــران بـــود، پـــس از درخشـــش بـــرای ســـایپا 

در ســـال ۲۰۱۹ بـــه تیـــم شـــارلروای بلژیـــک 
پیوســـت و پـــس از پنـــج فصـــل حضـــور 

در ایـــن باشـــگاه، راهـــی قاسم پاشـــای 
ترکیـــه شـــد و روزهـــای موفقـــی در این 

تیـــم نداشـــت. پـــس از ایـــن انتقال، 
قلی زاده بـــه تیم لخ پوزنان لهســـتان 
پیوست و فصل گذشـــته در این تیم 
نیـــز موفق به ثبـــت گل و پـــاس گل 
نشـــد. بـــا توجه بـــه اینکه قلـــی زاده 

گران تریـــن بازیکـــن خارجـــی تاریخ 
باشـــگاه لخ  پوزنان بود، این عملکرد 
او مـــورد انتقـــاد هـــواداران این تیم 
قـــرار گرفت. او که بخـــش بزرگی از 
مســـابقات فصل گذشته را به دلیل 
مصدومیـــت از دســـت داده بود، به 
عنـــوان یـــک بازیکـــن تعویضی لیگ 
ایـــن فصـــل را آغاز کـــرده و حـــالا در 
لیســـت فروش ایـــن تیم قـــرار دارد.

گزارش

منوچهر عبدالله نژاد
)مدافع سابق پرسپولیس(

 دفاع چپ نگرانی بزرگ پرسپولیس
نگرانی در خط حمله؛ دو شماره 9 کنار هم

جدا از غافلگیری دقیقه یک و ماجرای 
تغییرات حین بازی گاریدو که اصلاً مؤثر 
نخست  نمایش  گرفتن  نظر  در  با  نبود 
پرسپولیس می توان درباره برخی پست ها 

دقیق تر شد.
وحید امیری فوتبالیست فوق العاده ای 
است و همیشه حتی بیشتر از توانش را 
در زمین مسابقه می گذارد اما قرار نیست 
36 ساله توقع راندمانی  از یک بازیکن 
او یک  باشیم.  در حد سوپرمن داشته 
بازیکن کامل است که از قابلیت بازی در 

سه چهار پست بهره می برد اما هیچ کدام 
از بازی های تدارکاتی پیش فصل نشان 
نداده بود که او یک مدافع چپ کامل و 
نود دقیقه ای نیست. امیری برای اضافه 
شدن از عقب در پست دفاع چپ بازیکن 
ایده آلی است اما دو اشتباه مرگبار در آن 
برای  آلارمی  می تواند  که  داشت  پست 
مدیران باشگاه باشد که هر چه سریعتر 
به فکر جذب جانشین عبدالکریم حسن 
باشند. شرایط در آن جناح پرسپولیس 
به گونه ای پیش رفت که گاریدو از ایوب 
العملود چیزی حدود بیست دقیقه در 
دفاع چپ بهره برد که طبیعتاً او نیز در 
آن جناح کارایی لازم را نداشت تا باشگاه 
پرسپولیس برای جذب یک مدافع چپ 
خارجی باکیفیت خارجی دست بجنباند.

تازه  خریدهای  از  کدام  هیچ  طرفی  از 
پرسپولیس نمایشی ویژه ارائه نکردند. 

که  را  علیپور  علی  و  احمدزاده  فرشاد 
می شناختیم و به تبع این شناخت انتظار 
از علی علیپور بیشتر بود اما تلاش مفرط 
این بازیکن به جایی نرسید که بخشی 
از آن را می توان به ناهماهنگی و بخشی 
دیگر شرایط زمین مسابقه و سیستم تازه 
ارتباط داد. فرشاد احمدزاده هم نمایش 
متوسطی ارائه کرد اما انتظار می رود او نیز 
در بازی های آینده مهره مفیدتر و مؤثرتری 

برای پرسپولیس در فاز حمله باشد.
و  دقیق تر  العملود  ایوب  به  نگاه ها  اما 
ارسال  ایوب دو سه  موشکافانه تر بود. 
خوب داشت و در دفاع و حمله از توازن 
برخوردار بود اما آنقدر ویژه نبود که از 
حالا پرسپولیس به داشتن مدافع راستی 
بهتر از دانیال امیدوار باشد. گندوز هم با 
اولین و شاید تنها توپ جدی که به سمت 
دروازه اش آمد گل خورد و بعد از آن محک 

جدی نداشت.
موضوع دیگر مدل بازی است تیم گاریدو 
حتی اگر در جزئیات تفاوت هایی با تیم 
یحیی داشته باشد در مدل حمله از اصول 
کلی آن تیم پیروی می کند. واقعیت اینکه 
سیستم تهاجمی پرسپولیس همچنان 
متمرکز بر کناره هاست؛ پاس های کوتاه، 
کارهای ترکیبی از کانال های کناری و در 
نهایت ارسال. از این ارسال ها در همین 
بازی با ذوب آهن کم نبود اما به نتیجه 
تنوع  بود که فقدان  اینجا  و  نیانجامید 
در راه های خلق موقعیت به چشم آمد. 
ن  یکنا باز زمین  کز  مر ر  د لیس  پرسپو
محمد   ، رفیعی ش  و سر مثل  خلاقی 
خدابنده لو، یاسین سلمانی و حتی سینا 
اسدبیگی را دارد که پاس تودر و خلاقانه 
را خوب بلدند اما حرکت تیم روی آنچه 
نیست.  متمرکز  آموخته اند  خوب  آنها 
در مصاف با ذوب آهن اندک پاس های 
خلاقانه سروش یا خدابنده لو ریتم تیم 
در حمله را جذاب تر از سانترهای متوالی 
می کرد اما برای تحت فشار گذاشتن یا 

تسلیم ذوب آهن کافی نبود.

نگرانی تازه ای هم در خط حمله وجود 
دارد. زمانی علی علیپور در نقش مهاجم 
کنار  در  کارگشا  و  مؤثر  بازیکنی  مکمل 
مهدی طارمی برای خط حمله پرسپولیس 
بود اما حالا خود علیپور شماره ۹ ای است 
که نیاز به یک مکمل دارد. با وجود این 
آل کثیر  عیسی  که  اینجاست  واقعیت 
هیچ گاه مهاجم مکملی نبوده و فقط در 

باکس کارگشاست.
از طرفی پرسپولیس بعد از مدت ها با دو 
مهاجم نوک بازی می کند. اتفاقی که در 

چهار سال حضور یحیی روی نیمکت و 
حتی نیم فصلی که او در رأس کار نبود به 
تعداد انگشتان یک دست اتفاق نیفتاد. 
این تازه بودن طبیعتاً ناهماهنگی هایی 
همراه خود خواهد داشت که در زمین 
مسابقه مشهود بود اما انتظار می رود با 
وجود خصوصیات نسبتاً مشابه عیسی 
و علیپور این دو مهاجم در ادامه فصل 
با شناخت بیشتر از فضاسازی ها و مدل 
حرکت شان در زمین هماهنگی و کیفیت 

بالاتری پیدا کنند.

ســـعید عزیزیان معتقد اســـت دیگر نباید 
حرفی از دروازه بان جدا شده پرسپولیس 
زد و بـــرای تقویت روحیه گنـــدوز، باید او را 

به شـــکل منطقی بالا برد.
  در رابطه با گلی که الکسیس 
دریافت کرد چقدر او را مقصر 

می دانید؟
 مـــن فکـــر می کنـــم آنالیـــز پرســـپولیس 

بایـــد بهتـــر بـــود و مدافعـــان و دروازه بان 
تیـــم را نســـبت بـــه پرتاب های بلنـــد تیم 
ذوب آهن بـــه خوبـــی توجیـــه می کردند. 
دروازه بـــان پرســـپولیس واقعـــاً بـــه روش 
بـــازی مســـتقیم تیم هـــای ایرانی ناآشـــنا 
بـــود و نتوانســـت واکنـــش خیلـــی خوبی 
نشـــان دهد. او می توانســـت بیرون بیاید 
امـــا نبایـــد الکســـیس را مقصـــر دانســـت 
چـــون واقعاً او این ســـبک بـــازی را ندیده 
بود ضمـــن اینکـــه مدافعان مـــا باید بهتر 
کار می کردنـــد. مشـــکل دیگر ایـــن بود که 
دروازه بـــان و مدافعـــان خیلـــی خـــوب با 
همدیگـــر هماهنـــگ نبودنـــد. نکته مهم 
امـــا در خصـــوص الکســـیس این بـــود که 

او دروازه بانـــی مطمئن نشـــان داد و حتی 
یک بار اشـــتباه وحید امیـــری که می رفت 
منجر به گل شـــود را به خوبی با واکنش از 
یک گل حتمی نجـــات داد به همین دلیل 
من گلر خارجی پرســـپولیس را ســـنگربان 

خیلی خوبـــی ارزیابـــی کردم.
  آیا می توان دروازه بان جدید 

پرسپولیس را با بیرانوند قیاس 
کرد؟

 نـــه چـــون ایـــن کار حرفـــه ای نیســـت. 
دروازه بـــان پرســـپولیس با رزومـــه خوبی 
بـــه این تیم آمـــده و به نظرم بـــه دلیل راه 
ســـختی که ایـــن تیـــم پیـــش رو دارد باید 
الکســـیس را بـــالا برد تـــا ایـــن دروازه بان 

بتوانـــد بهتر ارزش هایش را نشـــان داده و 
خـــودش را بالا بکشـــد.

  چه مشکلی در پرسپولیس 
بیشتر نظرتان را جلب کرد؟

 پرســـپولیس نبایـــد فقـــط تنهـــا بـــه یک 
هافبـــک طراح اتکا داشـــته باشـــد و حتماً 
باید از یاســـین ســـلمانی یـــا بازیکن طراح 
دیگـــری اســـتفاده کنـــد. پرســـپولیس در 
کناره هـــا هـــم قـــدرت خوبـــی نداشـــت و 
امیری و ایوب نتوانســـتند در امر ســـانتر از 
جناحین موفق عمـــل کنند و دیدیم که با 
حضـــور اورونوف بود که چنـــد حمله مؤثر 
از جناح چپ داشـــتیم. علیپور و عیســـی 
هم بـــد نبودند امـــا هافبک هـــا پاس های 

زیادی بـــه مهاجمان ندادند کـــه باید این 
نقیصه را برطـــرف کننـــد. در کناره ها باید 
قوی تـــر کار کنیم کـــه امیدوارم بـــا آمادگی 
بهتر اورونوف و تعییراتی در جناح راســـت 
و بهتر شـــدن شـــرایط وینگرهـــای چپ و 
راســـت شـــرایط هجومی تیم بهتر شـــود و 
مدافعان پرســـپولیس هم با حواس جمع 
بـــازی کنند تـــا دیگـــر مانند بـــازی مقابل 
ذوب آهن غافلگیر نشـــوند. پرســـپولیس 
در بازی هـــای بعـــدی بهتر خواهد شـــد و 
مقابـــل تراکتور حتمـــاً بازی بهتـــری ارائه 
خواهـــد داد. تراکتور مهره های زیادی را به 
خدمـــت گرفتـــه اما قدرت یـــک تیم فقط 

بـــه بازیکنان جدید نیســـت.

عزیزیان: مقایسه الکسیس با بیرانوند حرفه ای نیست

خبری از زوج سازی در پرسپولیس نبود
پرســـپولیس در بـــازی اول نمایـــش خوبی نداشـــت اما 
بـــا وجـــود ایـــن ســـه چهـــار فرصـــت گل نصیبش شـــد 
که متأســـفانه مهاجمـــان نتوانســـتند از آنهـــا به خوبی 
اســـتفاده کنند و روی یک حادثه گل بدی دریافت کردند 

کـــه نبایـــد این گونه می شـــد.
 خـــط دفـــاع پرســـپولیس ناهماهنـــگ بـــود و مـــا هیچ 
زوج ســـازی ندیدیم. ســـرعت در خط حمله کم بود و در 
همـــه نقاط و پســـت هایمان ترکیب های دو نفره شـــکل 
نگرفت. این مســـأله موجب شـــد تا هماهنگـــی در تیم 
ما زیـــاد شـــود و ترکیب هـــای دو نفره شـــکل نگیـــرد به 
همین دلیل پرســـپولیس نتوانســـت نتیجه دلخواهش 
را کســـب کنـــد. ســـروش خیلـــی دیر پـــاس مـــی داد تا 
حملات پرســـپولیس سریع شـــکل نگیرد. درست است 
کـــه بـــازی در هفتـــه اول بود امـــا من در تیـــم ذوب آهن 
نکته برجســـته فنـــی ندیدم بـــه همین دلیـــل معتقدم 
پرســـپولیس در بازی که راحت می توانســـت پیروز شود 
دو امتیاز از دســـت داد. ذوب آهن آنالیز بهتری داشت و 
با اســـتفاده از اوت های بلند و دفاع فشـــرده به خواسته 

رسید. خودش 
بازیکنـــان خـــط حملـــه و هافبک هـــای پرســـپولیس 
بایـــد روی کارهای ترکیبی بهتـــر کار کنند و ارســـال ها و 
سانترهای کلاسیک داشـــته باشند. این در حالی بود که 
تا قبـــل از اینکه اورونوف بـــه زمین بیاید ما ســـانترهای 
خیلی کمـــی را از بازیکنان کناری مان شـــاهد بودیم. به 
نظرم گاریـــدو برای نتیجه گیری بایـــد انقلابی در تیمش 
بـــه وجود بیاورد تـــا در بقیه بازی ها نتیجـــه بگیرد در غیر 
این صورت عمـــلاً حرفی بـــرای گفتن نخواهد داشـــت. 
در خط حمله هم پرســـپولیس دومهاجم سرزن دارد به 
همین دلیل با حضور چنین مهاجمانی باید ســـانترهای 
زیادی ارسال شـــود که ما عملاً چنین چیزی را جز موارد 
معـــدود خصوصاً از بازیکنـــان کناری  ندیدیـــم. معتقدم 
ایـــوب باید بیـــرون بزند و امیـــری هم ســـریع و در حال 
حرکـــت اقدام به ســـانتر کند چون ســـانترها جدا از این 
مســـائل تأثیری نخواهد داشـــت. شـــاید تنهـــا اورونوف 
بود که هم در ارســـال ها و هـــم دور زدن بازیکنان کناری 
حریـــف و در کات بک هـــا موفـــق کار کرد و بقیـــه عناصر 

کنـــاری در فاز ارســـال موفق نبودند.
به نظـــرم قلـــی زاده بازیکنی اســـت که خلاقیـــت فردی 
بالایـــی دارد و حتماً می تواند از اســـتعداد فردی خودش 
بـــه بهترین شـــکل بهره بگیـــرد و به پرســـپولیس کمک 
کند همان طـــور که مثلاً مـــا بازیکنی ماننـــد اورونوف را 
هـــم داریم که بـــا توجه به تکنیک و اســـتعداد فردی اش 
قـــادر اســـت هـــر لحظـــه کاری مهمـــی را بـــرای تیمـــش 

انجـــام دهد.

نتایج درخشان پایه ها
سرخپوشـــان تیم هـــای پایـــه در هفتـــه ای که گذشـــت 
نتایج درخشـــانی را رقم زدند. پس از آنکه تیم نونهالان، 
نخســـتین مصـــاف ایـــن فصل خـــود را با پیروزی پشـــت 
ســـر گذاشـــته بـــود، نوجوانان مســـاوی کردند تـــا نوبت 
بـــه تیم جوانان و چهارمین بازی این فصل شـــان برســـد 
که در جریـــان یک بازی تماشـــایی و تاکتیکـــی، نارنجی 
پوشـــان کوهســـار را با نتیجه ۷ بر صفر گلبـــاران کردند. 
سرخپوشـــان امید هم این هفته پیروزی دشـــت کردند 
تـــا بـــا صدرنشـــین هـــم امتیـــاز بماننـــد و ســـایپا نفس 
شـــاگردان عبـــاس آقایـــی را پشـــت گردن خـــود حس 
کنـــد. تیـــم امیـــد پرســـپولیس در ایـــن مســـابقه که به 
دعوت محســـن خلیلی، پیمـــان حـــدادی، عضو هیأت 
مدیره همـــراه با مرتضـــی کرمانی مقام و جـــواد منافی از 
پیشکسوتان نامدار فوتبال ایران و پرسپولیس تماشاگر 
آن بودنـــد، درهفته ششـــم با گل آرشـــام محمـــدزاده به 

پیـــروزی یـــک بر صفر رســـید و ۱۴ امتیازی شـــد.

صادقی و گلزنی بعد از 9 ماه
ســـعید صادقـــی در بازگشـــت غیرمنتظره بـــه ترکیب 
اصلـــی پرســـپولیس موفق شـــد بعد از مدت هـــا برای 
پرســـپولیس گل بزند. نکته اینجاســـت که او در لیگ 
برتـــر آخریـــن بـــار در هفتـــه دوم فصـــل قبـــل مقابل 
تراکتـــور گل زد و بعد از آن ناکام بـــود. آخرین گل این 
بازیکـــن برای پرســـپولیس هم دیدار برگشـــت مقابل 
اســـتقلال تاجیکســـتان در لیـــگ قهرمانان آســـیا در 
تهران بـــود که حدود ۱۰ ماه از آن گذشـــته اســـت چرا 
کـــه ۲ آبان ماه ســـال قبل برگزار شـــد. او کـــه پیش از 
این در ۲ دیدار دوســـتانه موفق شـــده بـــود یک گل و 
۲ پـــاس گل را ثبـــت کند در ایـــن بازی نیز بـــه اعتماد 
گاریـــدو پاســـخ مثبـــت داد و تک گل سرخ پوشـــان در 
هفتـــه نخســـت را وارد دروازه حریف کرد تـــا این تیم از 
یک شکســـت غیرمنتظره فرار کنـــد. وی در این بازی 
۵۱ لمس توپ داشـــت و عـــلاوه بر گلی کـــه زد ۲ پاس 

کلیدی نیـــز به یاران خـــود داد.

 سیدجلال در جمع ستارگان
 لیگ قهرمانان

ســـایت کنفدراســـیون فوتبـــال آســـیا به دلیـــل پایان 
دوران لیـــگ قهرمانـــان و شـــروع لیـــگ نخبـــگان، 
ســـتاره های درخشـــان این لیگ را در طول ۲۲ ســـال 
گذشته معرفی کرد.ســـایت کنفدراسیون فوتبال آسیا 
بـــه همین منظور اقـــدام به معرفی ســـتاره هایی کرده 
اســـت کـــه در طول ایـــن ســـال ها در لیـــگ قهرمانان 
بازی کردنـــد و در این بین نام ســـیدجلال حســـینی، 
کاپیتان و مدافع پیشـــین پرســـپولیس نیز به چشـــم 
می خـــورد. ســـتاره های لیـــگ قهرمانـــان آســـیا در ۲۲ 
ســـال اخیر: دژان دامیانوویچ، لی دونگ گوک، سالم 
الدوســـاری، عمر عبدالرحمن، کیون سان تایی، سید 
جلال حسینی، آی کســـن، محمد نور، شینزو کوروکی 

و عبدالـــرزاق حمدالله.

گلر سابق راه دور زدن سقف قرارداد را لو داد
اتهام بزرگ بیرانوند علیه پرسپولیس 

جانشین عطیه الله از ترکیه می آید
توافق پرسپولیس با لوکاس لیما برزیلی

 روز گذشـــته فایلـــی صوتـــی از علیرضا 
بیرانوند در در برخی رســـانه ها منتشـــر 
شـــده کـــه ادعایـــی جنجالـــی را علیـــه 
باشگاه پرســـپولیس مطرح کرده است. 
بیرانونـــد در ایـــن فایـــل صوتـــی مدعی 
شـــده که اسپانسرهای پرســـپولیس به 
بازیکنان این تیـــم پرداختی های خارج 
از قـــرارداد داشـــته اند که فقط بخشـــی 
از آن طریـــق از حســـاب باشـــگاه انجام 

شـــده است.
 بیرانونـــد در خصـــوص اختـــلاف مالی 
خود با پرســـپولیس توضیـــح می دهد: 
»ســـازمان لیگ گفته حق ندارید بیشتر 
از ۲۰ درصـــد آپشـــن بدهید. آپشـــن یک 
چیز جداســـت. گفته شـــده از قـــرارداد 
پایـــه ۲۰ درصـــد کنار بگذارید و حســـاب 
کتاب کنیـــد و روی قراردادتان بگذارید. 
مثـــلاً قـــرارداد یک نفر ۱۵ میلیارد اســـت 
و فدراســـیون گفتـــه از ایـــن ۱۵ میلیارد 
می توانیـــد ۲۰ درصد آپشـــن در قـــرارداد 
بیاورید. مثـــلاً ۲۰ درصد ۱۵ میلیارد ســـه 
میلیـــارد می شـــود و از این ســـه میلیارد، 
ســـه آپشـــن می گذارنـــد؛ بـــرای مثـــال 
رضایت ســـرمربی یک میلیارد، ۵۰ درصد 
بازی هـــا یـــک میلیـــارد و دعـــوت به تیم 

ملـــی هم یک میلیارد، ایـــن را در قرارداد 
می گذارند و می شـــود آپشـــن. حالا این 
پاداش ها را هم به آپشـــن ربط داده اند. 
اصلاً آپشـــن های من جدا بوده  اســـت.«
صحبت هایـــش  ادامـــه  در  بیرانونـــد   
یـــک ادعای بـــزرگ را علیه پرســـپولیس 
مطـــرح می کنـــد: »مـــن ۲۰ درصـــد پول 
آپشـــن هایم را گرفتم. یعنی برای آپشـــن 
پـــول جدا دادنـــد و از قرارداد من کســـر 
کردنـــد. بعـــد به آنهـــا بگو شـــما بجز آن 
3۰۰ میلیون که از قرارداد بیرانوند کســـر 
کردیـــد، آن ســـه میلیـــارد کـــه طبیعت، 
حامی مالی پرســـپولیس، بـــه بازیکنان 
پـــاداش داده چـــی؟ آنهـــا را هـــم کســـر 

می کردیـــد. آنهـــا هـــم اگر جزو قـــرارداد 
بیایـــد کـــه از ۲۰ درصـــد رد می کند. چرا 
آن ســـه میلیارد و خـــرده ای که طبیعت 
برای بردها به حســـاب بازیکنان ریخته، 
بـــه ۲۰ درصد آپشـــن ها اضافـــه نکردید؟ 
ایـــن خـــلاف قانون اســـت. آمدنـــد 3۰۰ 
میلیونی که خودشـــان از باشگاه ریخته 
بودنـــد، از قرارداد کســـر کردند اما ســـه 
میلیـــارد و خـــرده ای که بـــرای همه تیم 

در پنج بـــازی ریخته انـــد را نه.«
ر  د نـــد  نو ا بیر ی  صحبت هـــا یـــن  ا  
شـــرایطی اســـت کـــه یـــک بـــاگ بزرگ 
در دســـتورالعمل ســـقف بودجـــه مورد 
توجـــه قـــرار گرفـــت، در مـــاده ۴3 این 
دســـتورالعمل بند 3 بـــه صراحت اعلام 
شـــده کـــه هرگونـــه دریافتی نقـــدی و یا 
غیرنقـــدی از هـــواداران باشـــگاه ها بـــه 
نحو شـــفاف و با فرایند صحیح و رعایت 
مقـــررات الـــزام آور بایـــد در صورت های 
مالـــی باشـــگاه به ثبـــت برســـد. بدیهی 
اســـت دریافـــت این مـــوارد تأثیـــری در 
میـــزان ســـقف بودجـــه ابلاغی نـــدارد.

 بدیـــن ترتیـــب باشـــگاه ها می توانند با 
پرداخت هـــای این چنینی خیلی ســـاده 

ســـقف بودجه را دور بزنند!
 حالا با این انتشـــار این وویس بیرانوند 
بایـــد منتظـــر مانـــد و دیـــد واکنـــش 
فدراســـیون به این موضـــوع چه خواهد 

. د بو

لیس  پرســـپو / ر رحیم پو رضـــا  محمد
در اولیـــن بازی خـــود در لیـــگ ۲۴ روز 
قبـــل بـــه مصاف تیـــم ذوب آهـــن رفت 
و در نهایـــت بـــا تســـاوی یـــک بـــر یک 
ورزشـــگاه امـــام خمینی)ره( شـــهر اراک 
را ترک کـــرد.  نکته فنی قابـــل توجه در 
ترکیب پرســـپولیس به همـــان منطقه 
چـــپ خـــط دفاعـــی برمی گشـــت کـــه 
پرســـپولیس بـــا فـــروش عبدالکریـــم 
حســـن در این منطقـــه از زمیـــن دچار 
مشـــکل شـــده بود و نبـــود عبدالکریم 
حســـن بیش از پیـــش به چشـــم آمد. 
از  حســـن  عبدالکریـــم  جدایـــی  بـــا 
پرســـپولیس ایـــن تیم دفـــاع تخصصی 
چپ خـــود را از دســـت داد و به همین 
دلیـــل در بازی بـــا ذوب آهـــن از وحید 
امیری در پســـت غیر تخصصی استفاده 
کرد که البته این مســـأله با انتقادهایی 
هم همـــراه بود.  از طرف دیگر باشـــگاه 
پرســـپولیس در چنـــد وقـــت اخیـــر به 
دنبـــال جـــذب یـــک مدافع چـــپ بود 
اما مذاکـــرات برای جذب ایـــن بازیکن 
بـــه ســـرانجام نمی رســـید.  تمـــام این 
مســـائل دســـت به دســـت هـــم داد تا 
ضعـــف پرســـپولیس در منطقـــه چـــپ 

خط دفاعی عیان شـــود و حالا با توجه 
بـــه این موضوع، باشـــگاه پرســـپولیس 
با قیـــد فوریت از ســـوی گاریـــدو با یک 
مدافع چپ به توافق رســـید و توانست 
بـــه جذب یـــک دفـــاع چـــپ تخصصی 
نزدیـــک شـــود.  باشـــگاه پرســـپولیس 
در روزهـــای اخیـــر با یـــک مدافع چپ 
برزیلـــی بـــه نام لـــوکاس لیما کـــه عضو 
باشـــگاه باشـــاک شـــهیر ترکیه است به 
توافـــق رســـیده بـــود اما عـــدم رضایت 
همســـر این بازیکـــن به حضـــور وی در 
ایـــران منجر بـــه منتفی شـــدن انتقال 
شـــد. با رایزنی های انجام شـــده و پا در 
میانی خانواده برخی از بازیکنان دیگر، 

سرانجام باشگاه پرســـپولیس توانست 
خانـــواده لیمـــا را برای حضـــور در ایران 
مجاب کند تـــا این مدافع در یک قدمی 

پیراهن ســـرخ قـــرار بگیرد.
 ایـــن مدافـــع برزیلـــی ســـابقه حضـــور 
در لیگ هـــای آســـیایی و تیـــم الاهلـــی 
عربســـتان را نیـــز دارد. او فوتبالـــش را 
از برزیـــل و تیم مطرح اینترناســـیونال 
آغاز کرد و حضـــور در تیم های گویاش، 
بوتافوگـــو، آروکا پرتغال و نانت فرانســـه 
را در کارنامـــه دارد.  ایـــن بازیکـــن فصل 
تیـــم باشـــاک شـــهیر در  بـــا  گذشـــته 
ســـوپرلیگ ترکیه 3۲ بـــازی انجام داد و 
یـــک گل و دو پاس گل به ثبت رســـانده 
اســـت. ایـــن مدافع 3۲ ســـال ســـن و 
۱۷۹ ســـانتی متر قـــد دارد کـــه علاوه بر 
بـــازی در دفاع چـــپ قابلیت بـــازی در 
پســـت دفاع راســـت را نیز دارد. لیما در 
قـــراردادش با باشـــگاه ترک بند فســـخ 
دارد و بـــا اســـتناد بـــه همیـــن موضوع 
می توانـــد قـــرارداد خـــودش را بـــا تیـــم 
ترک بـــدون پرداخت پولی فســـخ کند.  
طولانی ترین دوران حضـــور این بازیکن 
در تیـــم نانـــت فرانســـه بود کـــه ۱۰۵ بار 
پیراهـــن ایـــن تیـــم فرانســـوی را بر تن 
کـــرد و حالا باید منتظـــر ماند و دید این 
مدافـــع چه زمانـــی وارد تهـــران خواهد 
شـــد تا تست های پزشـــکی اش را پشت 

ســـر بگذارد.
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اردوگاه آبی

 احتمال ادامه غیبت بلانکو 
در هفته دوم

اختـــلاف بلانکو و مســـئولان اســـتقلال همچنان بر 
ســـر ثبت قـــرارداد ایـــن بازیکـــن ادامـــه دارد و حتی 
باعث شـــد تا مهاجم آرژانتینی بازی مقابل شـــمس 
آذر در هفتـــه اول لیـــگ برتر را هم از دســـت بدهد. 
داســـتان قـــرارداد بلانکـــو به زمـــان مدیریـــت علی 
خطیر برمی گـــردد، جایی که او قـــرارداد این مهاجم 
را عوض کرده و مبلـــغ آن را افزایش داد اما حالا بعد 
از رفتن او از استقلال، مسئولان جدید این قرارداد را 
قبول نکـــرده و حاضر به ثبت آن نمی شـــوند چرا که 
در صـــورت این توافـــق، رقم قرارداد بلانکو از ســـقف 
بودجـــه درنظر گرفته شـــده بیشـــتر شـــده و موجب 
دردســـر اســـتقلالی ها می شـــود. از طرفی هم بلانکو 
حاضـــر نمی شـــود قـــراردادی با رقـــم پایین تـــر امضا 
کنـــد و همین هـــم باعـــث شـــده تـــا او در وضعیتی 
بلاتکلیـــف قرار بگیـــرد. در حالـــی کـــه او هفته اول 
لیـــگ را به خاطـــر عـــدم ثبت قـــراردادش از دســـت 
داد، حـــالا با ادامه پیدا کردن ایـــن اختلافات ممکن 
اســـت در بازی مقابل ملـــوان بندرانزلـــی هم غایب 
باشـــد. در چنین شـــرایطی مسئولان اســـتقلال باید 
به خـــود بجنبنـــد و با مدیریـــت این موضـــوع، مانع 
از ادامـــه آن شـــوند تا هرچه زودتـــر بلانکو در ترکیب 

تیم قـــرار بگیرد.
 

 خوشحالی استقلالی ها بعد از 
VAR هدیه

VAR بالاخـــره بـــه کمـــک اســـتقلالی ها آمـــد. در 
شـــرایطی کـــه آبی هـــا فصـــل قبـــل معتقـــد بودند 
از داوری لطمـــه زیـــادی خـــورده و نبود کمـــک داور 
ویدیویـــی باعـــث شـــده تـــا قهرمانـــی را از دســـت 
بدهنـــد، حـــالا با بـــاز شـــدن پـــای VAR بـــه لیگ 
برتر ایـــران، هفتـــه اول را با خوشـــحالی پشت ســـر 

گذاشـــتند. 
درحالـــی که این بـــازی تا لحظـــات پایانی مســـاوی 
بود، محمدحســـین اســـلامی گل برتـــری را به ثبت 
رســـاند کـــه کمـــک داور ایـــن گل را آفســـاید اعلام 
کـــرد امـــا بـــا اعتـــراض اســـتقلالی ها کار بـــه کمک 
 VAR داور ویدیویی کشـــیده شـــد کـــه در نهایـــت
بـــه کمک آنهـــا آمد تا گل درســـت اعلام شـــود. این 
موضـــوع واکنش هـــای زیـــادی در برداشـــته و حالا 
باعـــث شـــده اســـت تـــا اســـتقلالی ها حداقـــل در 
هفته اول خوشـــحال باشـــند؛ هرچند که VAR دو 
روی ســـکه دارد و ممکن اســـت در هفته های آینده 
حتـــی برعکس عمل کـــرده و تصمیماتـــش به ضرر 

اســـتقلالی ها شود.
 

نکونام پرونده مرادمند را بست
جـــواد نکونـــام آب پاکـــی را روی دســـت اســـتقلالی ها 
ریخت. درحالی کـــه وضعیت محمدحســـین مرادمند 
مدافـــع فصل قبـــل اســـتقلال در هاله ای از ابهـــام قرار 
دارد، بـــا توجـــه بـــه صحبت هـــای نکونام در نشســـت 
خبـــری بازی با شـــمس آذر، به نظر می رســـد که پرونده 

این بازیکن بســـته شـــده است. 
درحالـــی که یکـــی از خبرنـــگاران در نشســـت خبری از 
نکونام درباره محمدحســـین مرادمند ســـؤال پرســـید، 
او اینطـــور جواب داد کـــه در مورد بازیکنانـــی که در تیم 
هســـتند، از من ســـؤال کنید کـــه حالا با توجـــه به این 
پاســـخ، به نظر می رســـد جدایی مرادمند از اســـتقلال 
قطعی اســـت. البته که ایـــن موضوع به ایـــن راحتی ها 
هم نیســـت و جدایی این بازیکن از اســـتقلال می تواند 
بار مالـــی زیادی روی دوش مســـئولان باشـــگاه بیندازد 
چراکـــه او با آبی هـــا قـــرارداد دارد و تحت هر شـــرایطی 

باشـــگاه باید پـــول او را بپردازد.

از نکونام اصرار، از تورانیان انکار

تـــلاش جـــواد نکونـــام و مســـئولان اســـتقلال برای 
حفظ ســـامان تورانیـــان مدافع فصل قبـــل این تیم 
همچنـــان بی نتیجـــه اســـت. از آنجایی کـــه بحران 
دفاع راســـت در اســـتقلال جدی اســـت، نکونام در 
تلاش اســـت تا بـــرای حل ایـــن معضـــل، تورانیان را 
در تیم نگه دارد. این درحالی اســـت کـــه این مدافع 
برای رفتـــن به تیم ملوان عجلـــه دارد تا هرچه زودتر 
ســـربازی خود را پشت ســـر بگذارد و همچنین بتواند 
بازی های بیشـــتری در ترکیب اصلی حضور داشـــته 
و بـــه زمیـــن بیایـــد. بنابراین تـــا این لحظـــه نکونام 
هرچـــه زده بـــه در بســـته خورده اســـت و حـــالا باید 
دید کادرفنی و مســـئولان اســـتقلال در روزهای آینده 
برای حـــل این بحران دســـت به چـــه کاری خواهند 
زد و تلاش هـــا برای متقاعـــد کـــردن تورانیان جواب 

خواهـــد داد یا نه.
 

سیستم 4 دفاعه نکونام تا پایان لیگ
اســـتقلال بـــا سیســـتم 4 دفاعـــه ادامـــه خواهـــد داد. 
درحالـــی که تیم جـــواد نکونام 3 هفتـــه اول فصل قبل 
لیگ برتر را با سیســـتم 4 دفاعه شـــروع کـــرده بود، در 
ادامه به سیســـتم 3 دفاعه تغییـــر روش داد اما حالا به 
نظر می رســـد اســـتقلال این فصل با توجه به پتانســـیل 
دفاعی خوب و تعدد بازیکنـــان در خط دفاعی، تا پایان 
لیـــگ همین فرمان را پیش گرفته و با همین سیســـتم 

4 دفاعه مســـابقات را پشت ســـر می گذارد.
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بهتـــاش فریبـــا معتقد اســـت کـــه برد 
تیم هـــا در هفته هـــای آغازیـــن لیـــگ 
مـــلاک ارزیابـــی عملکرد آنها نیســـت. 
پیشکسوت اســـتقلال می گوید: »هفته 
اول تـــا ســـوم عملکـــرد هیـــچ تیمی را 
نمی تـــوان ارزیابی کرد و باید چند هفته 
از لیگ ســـپری شود تا ارزیابی درستی از 
عملکرد تیم ها بویژه اســـتقلال داشت. 
در ایـــن بـــازی نفـــرات اصلـــی از جمله 
محمدی، بلانکـــو، جلالـــی، اندونگ و 
کاکوتـــا که هـــواداران روی آنها حســـاب 
بـــاز کـــرده بودند، حضـــور نداشـــتند و 

ســـبب شـــد تا اســـتقلال نتوانـــد بازی 
قابـــل قبـــول و تماشاگرپســـندی را بـــه 
نمایش بگذارد.« پیشکسوت استقلال 
جریان بـــاد را در کیفیت بـــازی اثرگذار 
می دانـــد: »باد شـــدید در جریـــان بازی 
این دو تیم ســـبب شـــد که شـــمس آذر 
و اســـتقلال نتوانند بـــازی خوبی را ارائه 
کننـــد، شـــدت باد بـــه گونه ای بـــود که 
تیـــم قوی تـــر را از لحاظ گرفتـــن امتیاز 
تحت تأثیـــر قـــرار داده بـــود اما بـــا این 
شـــرایط اســـتقلال توانســـت بازی را به 
خوبـــی کنترل و بـــه جلو ببـــرد.« فریبا 
ادامـــه داد: »باد شـــدید ســـبب شـــد تا 
بـــازی از لحـــاظ فنـــی آنطور کـــه انتظار 
داشـــتیم، انجام نشـــود و بازی اصلاً بار 
فنی نداشـــت. البته الان قضـــاوت زود 

اســـت و بایـــد در هفته هـــای بعـــد دید 
کـــه اســـتقلال چگونـــه عمـــل خواهد 
کـــرد. مهـــم ۳ امتیاز بـــازی بـــود که در 
هفتـــه اول گرفتیـــم، ایـــن ۳ امتیـــاز از 
لحـــاظ بعد روانی بـــرای بازیکنان و کادر 
فنی خیلی مهم بود و ســـبب می شـــود 
تـــا بازیکنـــان با روحیـــه بهتـــر و بالاتری 
بازی های بعدی را ادامـــه دهند.« فریبا 
درباره ترتیـــب بازی های اســـتقلال نیز 
این واکنش را نشـــان داد: »قرعه کشی 
نشـــان می دهد کـــه اســـتقلال در چند 
دیـــدار آینده خـــود بازی های ســـنگینی 
نـــدارد و باید بـــا تکمیل کردن لیســـت 
خود به فکر گرفتن امتیاز باشـــد. البته 
هـــواداران نیـــز نبایـــد از همان شـــروع 
فصـــل بـــا تحـــت فشـــار گذاشـــتن این 
تیم خواســـتار قهرمانی از آنها باشـــند. 
اســـتقلال مدعـــی قهرمانـــی اســـت و 
امســـال تنها بـــرای قهرمانـــی می جنگد 
امـــا نبایـــد فشـــار روانـــی روی بازیکنان 
به گونـــه ای باشـــد که در آنها اســـترس 
ایجـــاد کند. متأســـفانه یکســـری افراد 
هســـتند که اســـتقلالی نیســـتند اما به 
اســـم اســـتقلال در فضـــای مجـــازی با 
پیـــش کشـــیدن مســـأله قهرمانـــی بار 
روانی زیـــادی را روی بازیکنـــان تیم قرار 
می دهند که درســـت نیست. استقلال 
باید تلاش کنـــد با همیـــن فرمان جلو 
برود تا به قهرمانی دســـت پیـــدا کند.«

علیرضــا اکبرپــور هــم وزرش بــاد را در 
کیفیــت عملکــرد دو تیم اثر گذار دانســته 
اســت: »وزش بــاد روی این مســابقه تأثیر 
گذاشــت و بــازی دو تیــم را بــه هــم زده 
بــود. بــا این حــال اســتقلال در مســیر 
ــا  قهرمانــی بایــد از ابتــدا بــه دنبــال بــرد ب
ــه دنبــال  ــد ب گل هــای بیشــتر باشــد. نبای
بــازی اقتصادی باشــد کــه گل بزنــد و آن را 
حفــظ کند. درســت اســت که تیــم از نظر 
ــکلاتی  ــان مش ــتن بازیکن ــار داش در اختی
داشــت ولــی همیــن شــرایط کــم و بیــش 
بــرای تیــم حریــف هــم وجــود داشــت. 

تغییــرات  دچــار  بــار  چنــد  هــم  آنهــا 
کادرفنــی شــدند و تیــم جوانــی داشــتند. 
اســتقلال بایــد صلابــت بیشــتری داشــته 
ــده  ــر برن ــا راحت ت ــن بازی ه ــد و در ای باش
شــود.« اکبرپــور از اینکــه می بینــد برخــی 
میــدان  در  حضــور  آمــاده  بازیکنــان 
نشــدند، بســیار متعجــب اســت: »ایــن 
کارهــا کــه بایــد انجــام می شــد. نمی دانــم 
مشــکل کجــا بــوده و چــرا مجوزشــان 
صادر نشــده اســت. مدیریت باید در این 
مــورد پاســخگو باشــد. تمــام تیم هــا روی 
چند بازیکن خودشــان حســاب بیشتری 
بــاز می کننــد و برنامه هــای تیمــی را بــر 
اســاس آنهــا انجــام می دهنــد امــا مــا یــک 
لیــگ فرسایشــی داریــم و در کنــارش 
ــازی  ــم ب ــیا ه ــی و آس ــام حذف ــد در ج بای

کنیــم.« اکبرپــور درعیــن حــال معتقــد 
اســت کــه اســتقلال بایــد راحــت همــه 
ــا تمــام احترامــی  بازی هایــش را ببــرد: »ب
کــه بــرای تیــم خــوب شــمس آذر قائلــم، 
اســتقلال بایــد بازی هــا را راحت تــر و بــا 
گل هــای بیشــتری پشت ســر بگــذارد. 
درســت اســت کــه اولیــن بــازی بــرای هــر 
تیمــی ســخت اســت امــا انتظــار بیشــتری 
از تیــم داریــم.« پیشکســوت اســتقلال از 
ورود وی ای آر بــه لیــگ اســتقبال می کند: 
»وجــود VAR به فوتبال کشــورمان کمک 
می کنــد. در بــازی اســتقلال و شــمس آذر 
دیدیــم چــه اتفاقــی افتــاد و حــق هیــچ 
تیمــی ضایــع نشــد. حتــی شــمس آذر 
هــم بــه حــق خــودش رســید و شــاید 
اگــر ایــن سیســتم نبــود، پنالتــی آنهــا هــم 
دیــده نمی شــد. اگــر ایــن دســتگاه زودتــر 
بــه فوتبــال مــا می آمــد، شــاید خیلــی از 
می کــرد.  تغییــر  نتایــج  و  قهرمانی هــا 
نمی خواهــم بگویــم قهرمانی هــا ناســالم 
بــوده امــا بــه هرحــال داوران بهتر تصمیم 
ــد و  ــوت می زدن ــر س ــد، راحت ت می گرفتن
حــق بــه حقــدار می رســید. از مهــدی تــاج 
تشــکر می کنــم کــه اشــتباهات را قبــول 
می کنــد ولــی اگــر بــه ســال های قبــل هــم 
نــگاه کنیــد از ایــن اشــتباهات زیــاد بوده و 
بــه خاطــر همــه آن ســال ها چــه از طــرف 
فدراســیون و چــه از طــرف کمیتــه داوران 

بایــد عذرخواهــی می شــد.«

مصاحبهکارشناس

بدون شک 
اگر استقلال 
دفاع راست 

داشته باشد، 
نکونام با 
آسودگی 

خاطر 
بیشتری از 

رامین در 
پست گوش 
راست بازی 

خواهد گرفت 
و دغدغه ای 

هم بابت 
مصدومیت 
این بازیکن 

نخواهد 
داشت

دلیل اصرار نکونام به جذب مدافع راست

رضاییان تنهــــــــا است

 
رامیـــن رضاییـــان در جریـــان بـــازی 
بـــا شـــمس آذر یکـــی از فعال تریـــن 
بازیکنان اســـتقلال بود و موفق شـــد 
زمینه ســـاز گل پیروزی بخش تیمش 
باشـــد. رضاییان که با هیاهوی بسیار 
به اســـتقلال پیوســـت و بســـیاری از 
پرسپولیســـی ها را بابت ایـــن انتقال 
بشـــدت دلخور کرد، حـــالا تبدیل به 
چشـــم و چراغ اســـتقلالی ها شـــده 
و جواد نکونـــام نیز حســـاب ویژه ای 
روی ایـــن بازیکـــن بـــاز کرده اســـت. 
قـــرار اســـت رضاییـــان در ترکیـــب 
اســـتقلال غالبـــاً بـــه عنـــوان گوش 
راســـت یا هافبک راســـت بازی کند، 
هرچند که او قابلیت بازی در پســـت 
دفاع راســـت را نیـــز دارد اما بودنش 
در منطقـــه ای که بیشـــتر بـــه دروازه 
حریف نزدیک باشـــد، احتمال برتری 
اســـتقلال را افزایـــش خواهـــد داد. 

رامین هم در گلزنـــی تخصص بالایی 
دارد و هـــم اینکه در موقعیت ســـازی 
بازیکـــن بســـیار متبحری اســـت. به 
همیـــن دلیل حضـــورش در نقطه ای 
کـــه بیشـــتر بـــه دروازه رقبـــا نزدیک 
باشـــد به سود اســـتقلال خواهد بود 
و نکونـــام نیز همیـــن قصـــد را دارد. 
امـــا درعیـــن حال کـــه نکونـــام روی 
بـــازی کـــردن رامیـــن در پســـت های 
هجومی نظـــر مســـاعد دارد، فقدان 
یک مدافع راســـت تخصصی موجب 
شـــده فعلاً سرمربی اســـتقلال تمام 
مســـئولیت های هجومـــی در تیمش 

را بـــه عهده ایـــن بازیکن نســـپارد.
طـــور  بـــه  میـــن  ا ر کـــه  هرچنـــد   
اتوماتیـــک وار و خـــودکار گاهـــی جلو 
می رود، موقعیت می ســـازد و حریف 
را بشـــدت تحت فشـــار قرار می دهد 
امـــا بـــه هرحـــال لازم اســـت کـــه در 
پســـت دفـــاع راســـت نیـــز بازیکنـــی 
همـــواره در کنـــار دیگـــر مدافعـــان 
حضـــور داشـــته باشـــد تا اســـتقلال 
از نقطـــه نظـــر دفاعی دچار مشـــکل 
نشـــود. در بـــازی بـــا شـــمس آذر در 
واقع رامیـــن به عنوان دفاع راســـت 
بـــه میـــدان رفـــت و بـــا اینکـــه غالباً 

مقابـــل دروازه حریف دیده می شـــد 
امـــا در اصـــل وظایف دفاعـــی را هم 
بـــه دوش داشـــت. بدون شـــک اگر 
استقلال دفاع راســـت داشته باشد، 
نکونام با آســـودگی خاطر بیشتری از 
رامین در پســـت گوش راســـت بازی 
خواهد گرفت و دغدغه ای هم بابت 
خســـتگی یا احیانـــاً مصدومیت این 
بازیکن نخواهد داشـــت اما حقیقت 
تلـــخ ایـــن اســـت کـــه بعـــد از رفتن 
صالـــح حردانـــی اکنـــون اســـتقلال 
از داشـــتن دفـــاع راســـت تخصصـــی 
بی بهره اســـت و بایـــد از رضاییان به 
عنوان دفاع راســـت بـــازی بگیرد که 
ایـــن منجر به خســـتگی بیشـــتر این 
بازیکـــن و افزایـــش مســـئولیت های 
محوله در ترکیب اســـتقلال خواهد 

. شد
کـــه  دلیلـــی  مهم تریـــن  واقـــع  در 
ســـبب شـــده نکونـــام روی جـــذب 
مدافع راســـت تأکید کند نیز همین 
اســـت و ســـرمربی اســـتقلال قصـــد 
دارد خســـتگی کمتری بر ســـاق های 
رامیـــن مســـتولی شـــود تا بـــا خیال 
راحت تـــری از این بازیکن در پســـت 
بـــا  را  او  و  بگیـــرد  بهـــره  تخصصـــی 

آســـودگی خیـــال نزدیـــک بـــه دروازه  
حریف بـــازی دهـــد. اینکـــه مدیران 
اســـتقلال در روزهـــای آتـــی موفـــق 
به جـــذب مدافـــع راســـت تخصصی 
شـــوند تا رامین آزادی عمل بیشتری 
داشته و از مصدومیت های احتمالی 
نیز مصون بماند، ســـؤالی اســـت که 
پاســـخ دادن به آن ســـاده نیست اما 
بایـــد بـــه این نکتـــه معترف بـــود که 
ســـرمربی اســـتقلال به دلیل حفظ 
رامیـــن و قـــراردادن ایـــن بازیکن در 
پســـت های هجومی، اصـــرار ویژه ای 
به جـــذب مدافـــع راســـت تخصصی 
جدید دارد. حالا باید دید در روزهای 
آتـــی آیا مدیـــران اســـتقلال با جذب 
مدافـــع راســـت جدیـــد خیـــال آقای 
ســـرمربی را آســـوده خواهنـــد کرد یا 
رامین باید تک و تنها در پســـت دفاع 
راســـت بـــه میـــدان بـــرود و ریســـک 
مصدومیت احتمالی و یا خستگی را 
نیز به جـــان بخرد؟! اســـتقلالی ها از 
همین حالا نگرانند کـــه رضاییان به 
دلیل فشار، مصدومیت و تعدد بازی 
دربـــی را از دســـت بدهـــد و این یک 
نگرانی قابـــل تأمل و بالقوه اســـت و 

نبایـــد از آن غافـــل بود.

با اینکه مســـئولان مربوطـــه در هیأت 
فوتبال اســـتان تهران و سازمان لیگ 
برای ســـازماندهی ورزشـــگاه شـــهدای 
قـــدس اســـتان تهران زحمـــت زیادی 
کشـــیدند و این ورزشـــگاه تـــا حدی به 
شـــرایط آرمانی رســـید تا میزبان بازی 
هـــوادار و خیبـــر خرم آبـــاد باشـــد، اما 
اشـــکالات این ورزشـــگاه بـــه خصوص 
خیابان هـــای منتهی به ورزشـــگاه که 
در بازی هـــای پرتماشـــاگر گنجایـــش 
کافـــی نـــدارد، کار را بـــرای برگـــزاری 
بازی هـــای بـــزرگ در ایـــن ورزشـــگاه 

دشـــوار خواهـــد کرد.

در  شـــهرقدس  شـــهدای  ورزشـــگاه 
نقطـــه ای قـــرار دارد کـــه فقـــط یـــک 
خیابان اصلی به این ورزشـــگاه منتهی 
می شـــود و چنانچـــه قرار بـــر پذیرایی 
از تماشـــاگران پرتعـــداد باشـــد، قطعاً 
مشکلات ترافیکی بســـیاری را برای آن 

منطقه ایجـــاد خواهـــد کرد.
خیبـــر  و  هـــوادار  بـــازی  همیـــن  در 
خرم آبـــاد ترافیـــک نســـبی اطـــراف 
ورزشـــگاه بـــه وجـــود آمـــد و بـــه طـــور 
قطـــع اگر بازی اســـتقلال و ملـــوان در 
این ورزشـــگاه برگزار شـــود، مشکلات 

ده هـــا برابـــر خواهد شـــد.
نکونام بعد از برتری مقابل شمس آذر 
در قزوین اعلام کرد به دنبال میزبانی 
در ورزشـــگاه شـــهر قدس هستند، اما 
برخـــی مســـئولان در ســـازمان لیگ با 

برگزاری بازی اســـتقلال در ورزشـــگاه 
شـــهدای شـــهر قدس تهران مخالفند 
و اعتقـــاد دارند زیرســـاخت کافی برای 
برگـــزاری بـــازی پرتماشـــاگر در ایـــن 

ورزشـــگاه وجود ندارد.  
از جملـــه مشـــکلات ایـــن ورزشـــگاه 
می تـــوان بـــه نامناســـب بودن جایگاه 
خبرنـــگاران اشـــاره کرد. حتـــی جایی 
بـــرای گزارشـــگر بـــازی وجود نـــدارد و 
گزارشـــگر بازی خیبر و هـــوادار از روی 
پشـــت بام ورزشـــگاه و به طور ایستاده 
این بـــازی را گزارش می کـــرد که اتفاق 

بســـیار عجیبی بود.
ی  یس ها و ســـر ز  ا زشـــگاه  ور یـــن  ا
بهداشـــتی کافی نیز برخوردار نیســـت 
کـــه پذیـــرای حجـــم زیـــاد هـــواداران 
باشـــد و چنانچـــه اســـتقلال بخواهد 

در ورزشـــگاه شـــهدای قـــدس میزبان 
باشـــد، مشـــکلات دو چندان خواهد 

. شد
حـــال ممکـــن اســـت تجربـــه کســـب 
پیـــروزی در قزویـــن تـــا حـــدی جواد 
نکونـــام را نرم کنـــد تا راضی بـــه بازی 
دوباره در قزوین شود و استقلال برای 
بـــازی بـــا ملـــوان به این شـــهر بـــرود. 
هرچنـــد کـــه نکونـــام اعتقـــاد دارد به 
دلیل نزدیکی قزوین به رشـــت و انزلی 
ممکـــن اســـت تماشـــاگران زیـــادی از 
ایـــن خطه به قزوین بیاینـــد و میزبانی 

اســـتقلال عمـــلاً زیر ســـؤال برود.
البته اگـــر برگزارکننـــدگان این بازی۹۰ 
درصـــد از فضـــای ورزشـــگاه را بـــرای 
تماشـــاگران میزبان؛ یعنی استقلال، 
اختصـــاص دهنـــد، اوضـــاع به ســـود 

اســـتقلال پیـــش خواهـــد رفت.  
یکـــی دیگـــر از مزیت هـــای بـــازی در 
قزویـــن وجـــود دســـتگاه کمـــک داور 
ویدیویی اســـت کـــه در همیـــن بازی 
اســـتقلال مقابل شـــمس آذر به نوعی 
۳ امتیـــاز شـــیرین برای اســـتقلال به 

ارمغان آورد و ممکن اســـت ســـرمربی 
آبی هـــا را راضـــی بـــه بازگشـــت دوباره 
به این شـــهر کند تا نگرانی مســـئولان 
در ســـازمان لیـــگ نیـــز برای بـــازی در 
ورزشـــگاه شـــهدای قدس به طور کلی 

فروکـــش کند.

نگاه فنی

حمیدرضا عرب
خبر نگار

newspaper.inn.ir iranvarzeshii

 ورزشگاه شهدای قدس آماده میزبانی از آبی ها نیست
استقلال در دوراهی شهرقدس-قزوین

آرمان رمضانـــی هفته اول را با گلزنی 
پشـــت ســـر گذاشـــت تـــا در همین 
آغـــاز لیـــگ برتر یـــک بار ســـنگین 
را از روی دوش خـــودش بـــردارد. او 
حالا برخـــلاف انتظـــارات تبدیل به 
یـــک گزینه جـــدی بـــرای بـــازی در 
ترکیب اســـتقلال شـــده و بـــه نظر 
می رســـد در شـــرایطی کـــه بلانکـــو 
بـــه بـــازی هفته نخســـت نرســـید و 
دیگـــر خارجی هـــای اســـتقلال نیز 
به دلیل ناآمادگی نتوانســـتند برای 
اســـتقلال به میدان بروند، بهترین 
اتفـــاق ممکن بـــرای آرمـــان تنومند 

رخ داده تـــا او یک جایـــگاه خاص و 
ویـــژه را در ترکیـــب اســـتقلال برای 
خـــودش ایجاد کند. ایـــن وضعیت 
در شـــرایطی نگاه هـــا را متوجه خود 
کـــرده کـــه آرمـــان پیش از شـــروع 
فصل تا آســـتانه جدایی از استقلال 
نیـــز پیـــش رفته بـــود و بســـیاری از 
کارشناســـان اســـتقلالی هم معتقد 
بودنـــد که اســـتقلال بایـــد به جای 
این بازیکن از یک مهاجم طراز اول 
ســـود ببـــرد و دور این بازیکـــن را که 
اندک شمار گل هایی برای استقلال 
به ثمـــر رســـانده، خط بکشـــند اما 

چنیـــن نشـــد و آرمـــان رمضانـــی به 
خواســـت جواد نکونام در استقلال 
باقـــی مانـــد و حـــالا بـــا گلی کـــه در 
ترکیـــب اســـتقلال به ثمر رســـانده 
اســـت.  داده  تغییـــر  را  معـــادلات 
رمضانـــی خـــود نیـــز از ایـــن گلزنـــی 
بسیار خوشـــحال اســـت و به بالا و 
پایین هـــا و تلاطم هایـــی کـــه پیش 
از شـــروع فصل داشته اشـــاره کرده 
اســـت. او در مصاحبه سرپایی خود 
بعـــد از برتـــری مقابـــل شـــمس آذر 
قزوین به این موضوع اشـــاره کرد و 
حتی متذکر شـــد به این نکته مهم 

که ســـرمربی اســـتقلال به او گفته 
بود کـــه صبر کند تـــا اتفاقات خوب 
رخ دهـــد کـــه حـــالا چنین شـــده و 
رمضانـــی به نقطه اطمینان بخشـــی 
در بـــدو ورود بـــه لیـــگ بیســـت و 
چهـــارم رســـیده اســـت. هـــواداران 
اســـتقلال نیـــز بـــه شـــدت رمضانی 
را بعـــد از برتـــری مقابل شـــمس آذر 
در حیـــن خـــروج از ورزشـــگاه مورد 
لطـــف و عنایت خـــود قـــرار دادند. 
جالـــب اینکـــه وقتـــی هـــواداران از 
رمضانی خواستند که در هفته های 
آتـــی بـــاز هـــم بـــرای اســـتقلال گل 

بزنـــد او بـــا چهـــره ای خنـــدان رو 
بـــه هـــواداران تیمـــش کـــه بیرون 
ورزشـــگاه حضـــور داشـــتند، کـــرد و 
گفـــت: » ان شـــاء الله ســـعی می کنم 
بازهـــم بـــرای اســـتقلال گل بزنم.« 
ایـــن جملـــه البتـــه نشـــان دهنده 
روحیه مناسبی اســـت که در وجود 
رمضانـــی شـــکل گرفتـــه و احتمالاً 
او را بـــه یـــک ســـورپرایز غیرمنتظره 
در ترکیـــب فصل جدید اســـتقلال 
تبدیـــل خواهد کـــرد. آیا آرمـــان در 
بازی با ملـــوان هم برای اســـتقلال 

گل خواهـــد زد؟!

وعده آرمان رمضانی به هواداران: 
باز هم گل می زنم

سوژه



در حاشیه

رئال  برزیلی  ستاره  جونیور،  وینیسیوس   
مادرید با تأسیس مؤسسه ای به نام خود، 
قدمی بزرگ در جهت حمایت از کودکان 
محروم برزیل برداشته است. به گزارش 
گلوبوی برزیل، این مؤسسه، اولین پروژه 
آموزشی در برزیل است که با تلفیق آموزش 
و ورزش، به رشد و توسعه همه جانبه کودکان 
و نوجوانان کمک می کند. وینیسیوس با 
این اقدام خیرخواهانه، نه تنها به جامعه 
برای  الگویی  بلکه  می کند،  خدمت  خود 
سایر ورزشکاران و افراد مشهور شده است. 
2023 موفق  او در سال  به همین دلیل، 
به دریافت جایزه ارزشمند سوکراتس شد. 
البته کارهای خیر وینیسیوس پایان ناپذیر 
در  کهکشانی ها  ستاره  می رسند.  نظر  به 
جدیدترین اقدام خود حدود 3.6 میلیون 
یورو برای تبدیل یک مدرسه دولتی برای 
معلولان در سائو گونکالو به یک مرکز پروژه 
سرمایه گذاری خواهد کرد. این مرکز قادر 
خواهد بود به پنج هزار نفر خدمات رسانی 
کند و آموزش، ورزش و فرهنگ را به صورت 
رایگان برای جمعیت اطراف ترویج دهد. 
خ داد که زمانی که  این اتفاق در شرایطی ر
فراخوان عمومی توسط دولت در ماه ژوئن 
منتشر شد، تنها وینیسیوس بود که به آن 

پاسخ مثبت داد.

سرمایه گذاری وینی برای کار خیر

iranvarzeshii
 یکشنبه 28 مرداد 1403  13 صفر 1446 

  سال بیست و هشتم  شماره 7628

امتيازتفاضلگل -/+باختمساویبردبازیتیمرتبه

3  12-3 0 0 1 1 سپاهان1

3  02-2 0 0 1 1  تراکتور2

3  11-2 0 0 1 1  استقلال3

3  01-1 0 0 1 1  خیبر4

3  01-1 0 0 1 1  فولاد5

3  01-1 0 0 1 1  ملوان6

1  10-1 0 1 0 1  پرسپولیس7

1  10-1 0 1 0 1  ذوب آهن8

1  00-0 0 1 0 1  آلومینیوم9

1  00-0 0 1 0 1 استقلال خوزستان10

0  1-2-1 1 0 0 1  شمس آذر11

0  1-1-0 1 0 0 1  گل گهر12

0  1-1-0 1 0 0 1  نساجی13

0  1-1-0 1 0 0 1  هوادار14

0  2-3-1 1 0 0 1  چادرملو15

0  2-2-0 1 0 0 1  مس رفسنجان16

کارت سبز

جدول لیگ برتر

یحیـی گل محمـدی و جـواد نکونـام سـرمربیان فـولاد و اسـتقلال، دیـروز به همراه حسـن رنگرز سـرمربی 
 تیم ملی کشتی فرنگی و سایر ورزشکاران مانند فردین معصومی آزادکار سابق تیم ملی برای زیارت راهی 
کربـلا ی  معلـی   شـدند. نکتـه جالـب حضـور گل محمدی و نکونام کنار هم اسـت که گویا اختلافات سـال 

گذشته را کنار گذاشته اند و صلح و دوستی بین شان برقرار شده است.

ورزشی ها راهی کربلا شدند

نتفلیکس 22 شـــهریور مستندی درباره آنخل دی ماریا منتشـــر خواهد کرد که در آن لیونل مسی، نیمار، 
ســـرخیو راموس و دیگران حضـــور دارند. وینگر آرژانتینی در مســـتند اختصاصی خود بـــه طور خاص، از 
انتقاداتـــی که در هنگام مصدومیت با آن مواجه شـــد، صحبت می کند. دی ماریا همچنین خاطرنشـــان 
می کند که شـــروع فوتبالش چقدر دشـــوار بوده و بایـــد بر چه موانعی در مســـیر موفقیت غلبه می کرد. 
آنخـــل دی ماریا در بخشـــی از مســـتند می گویـــد: »از کودکی تا امروز یـــک لحظه آرامش وجود نداشـــته 
اســـت. من همیشـــه قـــرص خـــواب می خـــوردم. چیزهای زیـــادی وجـــود دارد که مـــردم در مـــورد آنها 

نمی داننـــد و نمی بینند.« 
در این فیلم مستند کارلو آنچلوتی و ژوزه مورینیو نیز در مورد ستاره آرژانتینی صحبت می کنند.

 دی ماریا: 
تمام عمرم 

قرص خواب 
مصرف کرده ام

عکس روز

   حســـن یزدانی و رحمان عموزاده خلیلی، مدال آوران تیم ملی کشـــتی آزاد در المپیک پاریس ۲۰۲۴، عصر پنجشنبه ۲۵ مرداد ۱۴۰۳ با استقبال مردم 
وارد جویبار و بهشهر شدند. / عکس ها: ایرنا

لیگ نخبگان

سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( برنامه مسابقات 
فوتبال لیگ نخبگان آسیا در فصل ۲۵-۲۰۲۴ را اعلام کرد. 

مطابق این برنامه، نام ورزشگاه آزادی به عنوان میزبان 
ج شده است. همچنین در هر  دیدارهای سرخابی ها در

یک از هفته های لیگ نخبگان، یکی از تیم های استقلال 
و پرسپولیس میزبان هستند و دیگری میهمان. برنامه 

ح  دیدارهای تیم های ایرانی در لیگ نخبگان آسیا به شر
زیر است:

 
هفته اول

 دوشنبه ۲6 شهریور
استقلال - الغرافه، ساعت ۲۱:۳۰، ورزشگاه آزادی تهران

الاهلی - پرسپولیس، ساعت ۲۱:۳۰، ملک عبدالله سیتی جده
 

هفته دوم 
دوشنبه 9 مهر

السد - استقلال، ساعت ۱9:۳۰، ورزشگاه جاسم بن حمد دوحه
پرسپولیس - پاختاکور، ساعت ۱9:۳۰، ورزشگاه آزادی

 
هفته سوم 

دوشنبه ۳۰ مهر
السد - پرسپولیس، ساعت ۱9:۳۰، ورزشگاه جاسم بن حمد دوحه

سه شنبه اول آبان
استقلال - النصر، ساعت ۱9:۳۰، ورزشگاه آزادی

 
هفته چهارم 

دوشنبه ۱۴ آبان
پرسپولیس - الغرافه، ساعت ۱9:۳۰، ورزشگاه آزادی تهران

الهلال - استقلال ، ساعت ۲۱:۳۰، ورزشگاه کینگدام آرنای ریاض
 

هفته پنجم 
دوشنبه ۵ آذر

استقلال - پاختاکور، ساعت ۱9:۳۰، ورزشگاه آزادی تهران
الریان - پرسپولیس، ساعت ۲۱:۳۰، ورزشگاه احمد بن علی الریان

 
هفته ششم 

دوشنبه ۱۲ آذر
پرسپولیس - الشرطه، ساعت ۱7:۳۰، ورزشگاه آزادی تهران
الاهلی - استقلال، ساعت ۱9:۳۰، ملک عبدالله اسپورتس سیتی جده

 
هفته هفتم 

دوشنبه ۱۵ بهمن
استقلال - الشرطه، ساعت ۱9:۳۰، ورزشگاه آزادی

سه شنبه ۱6 بهمن
الهلال - پرسپولیس، ساعت ۲۱:۳۰، ورزشگاه کینگدام آرنای ریاض

 
هفته هشتم 

دوشنبه ۲9 بهمن
پرسپولیس - النصر، ساعت ۱9:۳۰، ورزشگاه آزادی

سه شنبه ۳۰ بهمن
الریان - استقلال، ساعت ۱9:۳۰، ورزشگاه احمد بن علی الریان

موفقیت های تکواندو زیر سایه درخواست عجیب دختر ۱9 ساله

نعمت زاده در شیاپ چانگ حاشیه
ایســـنا/ المپیک 2024 با توزیـــع 1044 مدال به 
پایان رســـید اما عجیب ترین خواسته از میان 
انبوه مـــدال آوران المپیک پاریـــس متعلق به 
مبینا نعمـــت زاده تکوانـــدوکار 1۹ ســـاله ایران 
بود کـــه در اولین تجربـــه المپیکی خود موفق 
به کســـب مدال برنز شـــد. او پـــس از دریافت 
ایـــن مـــدال از رئیس جمهور خواســـت زمینه 
پذیـــرش او در دانشـــگاه بـــدون طـــی کـــردن 
مرحلـــه دشـــوار کنکـــور را مهیا کند و ســـپس 
ابراز علاقه به تحصیل در رشـــته پزشـــکی کرد؛ 
خواســـته ای که بشـــدت واکنش منفـــی افکار 

عمومـــی را به دنبال داشـــت.
ایـــن حواشـــی تـــا حـــدی گســـترده بـــود کـــه 
افتخارات تکوانـــدوی ایران در المپیک پاریس 
را کاملاً تحت الشـــعاع خود قـــرار داد و عجیب 
اینکه هادی ساعی رئیس فدراسیون تکواندو 
که یکـــی از مهم ترین وظایفـــش، کنترل این 
قبیـــل حواشـــی خودســـاخته اســـت، هیـــچ 
واکنشـــی در این باره نداشـــته تـــا نعمت زاده 
همچنـــان از هـــر تریبونـــی اســـتفاده کنـــد و 

مشـــغول پاســـخ به منتقدان باشـــد.
در تازه تریـــن مورد از حواشـــی دختـــر نوجوان 
ووشـــوکار  منصوریـــان  شـــهربانو  تکوانـــدو، 
ســـابق تیم ملـــی که خـــود نیز یـــد طولایی در 
پیگیـــری انـــواع و اقســـام جایزه و پـــاداش به 
هر شـــکل ممکن داشـــته و در مراسم تجلیل 
از ورزشـــکاران نیـــز بـــا رفتـــار نامناســـب خود 
حاشیه ســـاز شـــد، در واکنـــش بـــه خواســـته 
نعمت زاده، گفت: »ما 40 ســـال اســـت کارمان 
تمریـــن کـــردن بـــوده و ۵ طلای جهانـــی و ۵ 
طلای آســـیایی و یک گونی مـــدال دارم. همه 
اینهـــا را می دهـــم، مـــن را هم دانشـــگاه قبول 
کنید. من را هم دانشـــگاه دندانپزشکی قبول 
کنیـــد و غلط کنم دیگر بـــه ورزش بیایم. چند 
دندان درســـت کنم و باکلاس بـــه خانه بروم. 
چـــه می شـــود؟ دنیـــا که غلـــط نمی شـــود. به 

خـــدا دور ورزش را خـــط قرمز می کشـــم.«
ایـــن واکنش منصوریـــان، بلافاصله با پاســـخ 
نعمـــت زاده کـــه در همیـــن چنـــد روز کوتـــاه 
نشـــان داده عـــلاوه بـــر تکوانـــدو، اســـتعداد 

زیـــادی در حاشیه ســـازی دارد، روبـــه رو شـــد، 
آن هـــم در برنامـــه اینترنتی که اتفاقـــاً خواهر 
رئیس فدراســـیون هم در آنجا حضور داشت. 
بـــه صحبت هـــای  نعمـــت زاده در واکنـــش 
منصوریـــان گفت: »متأســـفانه ورزشـــکاری که 
رشـــته اش در حـــد المپیـــک نیســـت و ایـــن 
موضـــوع اصلاً به آنها مربوط نمی شـــود انتقاد 
کردنـــد و ایـــن ناراحـــت کننده اســـت. وقتی 
می آیـــی بـــه یـــک ورزشـــکار توهیـــن می کنی، 
حتمـــاً یک روز هم به شـــما توهین می کنند.«
اما نکتـــه عجیـــب در میان حواشـــی عجیب 
نعمـــت زاده که کامـــلاً موفقیت هـــای تکواندو 
را زیـــر ســـایه خود قرار داده، ســـکوت ســـاعی 
رئیـــس فدراســـیون تکوانـــدو و مینـــو مـــداح 
ســـرمربی تیم ملـــی تکواندوی بانوان اســـت. 
ایـــن در حالی اســـت که از ســـاعی کـــه ظاهراً 
ایـــن روزهـــا غـــرق در افتخارآفرینـــی تکواندو 
در المپیـــک اســـت، انتظـــار می رفـــت بموقع 
به ایـــن موضوع ورود کنـــد و جلـــوی ادامه دار 
شـــدن خواســـته نامعقـــول نعمـــت زاده برای 
پذیرش بـــدون کنکور آن هم در رشـــته ای که 
مســـتقیماً با ســـلامت و جان مردم ســـر و کار 
دارد و حواشـــی گســـترده آن را بگیرد تا کار به 

اینجا کشـــیده نشود.
در ایـــن میـــان، عـــلاوه بـــر افـــکار عمومی که 
ضمـــن تمجیـــد از افتخارآفرینی نعمـــت زاده، 
بـــا خواســـته او مخالفـــت کردند، بســـیاری از 

نخبه های دانشـــگاهی نیز به کنایه درخواست 
خـــود را بـــرای گرفتـــن یـــک مـــدال المپیـــک 
مطـــرح کردنـــد و برخـــی دیگـــر نیز بـــه مزاح 
عنوان کردنـــد اگر نعمت زاده بـــا برنز المپیک 
بـــه دنبال پذیـــرش در رشـــته پزشـــکی بدون 
کنکور اســـت، بـــا این اوصـــاف باید دانشـــگاه 
علوم پزشـــکی در اختیار قهرمـــان بزرگی مثل 

حســـن یزدانی قـــرار گیرد.
بدون شـــک  بســـیاری از مردم ایـــران قدردان 
افتخارآفرینـــی تمامـــی مـــدال آوران ایـــران در 
المپیـــک پاریس از جمله نعمت زاده هســـتند 
اما او بایـــد بداند با این موفقیـــت نباید انتظار 
پذیرش در رشـــته پزشـــکی بدون طـــی کردن 
مراحـــل تحصیلـــی همچـــون ســـایر جوانـــان 
تحصیلکرده این مرز و بوم که شـــب و روز زجر 
می کشـــند تا در این رشـــته پذیرش شـــوند، را 
داشته باشـــد. رانت و سفارش به هر شکل آن 
مذموم اســـت و تن دادن بـــه آن حق دیگران 
را ضایـــع می کنـــد و باعث ترویـــج بی عدالتی 

شد. خواهد 
از ســـاعی هم انتظار می رود بیشتر از این تعلل 
نکند و جلوی مصاحبه های پیاپی ورزشکارش 
را بگیرد تـــا بیش از این وارد حاشـــیه نشـــود. 
بدون شـــک اگـــر رئیـــس فدراســـیون از حالا 
حاشـــیه ها را جمع نکند، شـــاید عمر قهرمانی 
نعمـــت زاده کوتـــاه شـــود و یـــک اســـتعداد به 

بیراهه کشـــیده شود.
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